
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

تقدیر و تجلیل 
جامعه  هتل داران 
كیش از مدیریت 

هواپیمایی 
كیش ایر
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رئیس جمهور در نشست با مدیران مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
مطرح کرد؛

محدودیت های  رفع  جامع  لایحه 
قانونی در مناطق آزاد تدوین شود

دبیر شورای عالی مناطق آزاد خبر داد:

۲۰۲۴ تقاضای سرمایه گذاری داخلی و خارجی 
در مناطق آزاد

»حجت اله عبدالملکی« مشاور رئیس جمهور و دبیر شورای 
عالــی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی پــس بازدید از خبرگزاری 
جمهوری اســامی )ایرنا( به ســوالات مربوط به مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی پاســخ داد که در میان موضوعاتی مانند واردات 
خودرو، بســته های ســرمایه گذاری، بورس مناطق آزاد مطرح 
شد که شــرح کامل آن در دو بخش منتشر خواهد شد. بخش 
نخست این گفت وگو را در ادامه مشاهده می کنید و بخش دوم 

در روزهای آیند منتشر خواهد شد.

عبدالملکی با اشــاره به اینکه مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی 
ایران بهشــت سرمایه گذاری اســت که پنج خصوصیت در این 
مناطق وجود دارد که در جهان داشــتن همــه موارد در یک 
کشــور نادر اســت، اظهار داشت: نخســت پایین بودن هزینه 
تولید شــامل نیروی کار، مواد اولیه، زمین، انرژی و دسترسی 
به تکنولوژی به نســبت جهانی مزیت مهمی را در ایران ایجاد 
کرده که در مناطق آزاد به طور ویژه برای سرمایه گذار به صرفه 

محسوب می شود.

صفحه2

صفحه 2

جزیره كیش جلوه گاه اتحاد مردم در راهپیمایی 

چهل وپنجمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی
صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3
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صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.
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منطقه آزاد کیش، نخستین منطقه آزاد ایران منطقه آزاد کیش، نخستین منطقه آزاد ایران 
در واردات خودروهای تجاریدر واردات خودروهای تجاری

رئیس ســازمان ســرمایه گذاری و کمک های 
اقتصادی و فنی ایــران گفت: بدهی های معوق 
ما حدود ۳۰۰ میلیــون دلار بود که بخش قابل 
توجهی از آن از مســیر کشورهای اسامی مثل 
عراق و دیگر نهادهای فعال در این حوزه پرداخت 
شــد. حجم بدهی بســیار زیاد است اما در حال 
حاضر بدهی های معوق به طور کامل تسویه شده 

است.
به گزارش ایسنا، علی فکری در نشستی خبری 
اظهــار کرد: اطلــس ســرمایه گذاری مهمترین 
خدمتی که ارائه می کند این است که هزینه های 
ســرمایه گذاری را از طریــق مکان یابــی محل 
مناسب ســرمایه گذاری کاهش می دهد. عوامل 
مکانــی کمک می کند که ســرمایه گذار بهترین 

انتخاب را برای حوزه فعالیت خود داشته باشد.
وی درباره حجم ســرمایه گــذاری در دولت 
سیزدهم گفت: طی حدود دو سال دولت سیزدهم 
۱۰ میلیارد و ۶۰۸ میلیون دلار سرمایه گذاری از 
خارج ایران در کشور انجام شده است. به ترتیب 
روسیه، چین، امارات متحده عربی، ایرانیان مقیم 
خارج، ترکیه، عراق، هندوستان و عمان بیشترین 
ســرمایه گذاری را طی این مدت در ایران انجام 
داده انــد و روســیه ۲.۷ میلیــارد دلار در دولت 

سیزدهم در ایران سرمایه گذاری کرده است.
رئیس ســازمان ســرمایه گذاری و کمک های 
اقتصــادی و فنی ایران تصریح کــرد: راهبرد ما 
فقط این نیســت که محل های جذب سرمایه را 
تغییر دهیم، بلکه میزان سرمایه گذاری در ایران 
نیز افزایش یافته اســت. تحمیــل محدودیت ها 
و شــرایط امنیتی پرریســک نیز باعث نشد که 

سرمایه گذاری در ایران کاهش یابد.
فکری خاطرنشــان کرد: قبــا توافقاتی برای 
سرمایه گذاری بین ایران و برخی کشورها صورت 
می گرفت اما عما اقدامی صورت نمی گرفت اما 
در دوره اخیر بسیاری از طرح ها آغاز شده است. 
ادامه این وضعیت به بررسی سایر عناصر کسب و 

کار در ایران بستگی دارد.
تامین آب، برق و گاز صدرنشین جذب سرمایه 

خارجی
رئیس ســازمان ســرمایه گذاری با اشــاره به 
آمار ســرمایه گذاری خارجی به تفکیک بخش 
اقتصــادی گفت: از ۱۰ میلیــارد و ۶۰۸ میلیون 
دلار ســرمایه گذاری خارجی که تــا کنون در 
ایران انجام شــده بخش هــای »تامین آب، برق 
و گاز«، »حمــل و نقل و ارتباطات«، »خدمات«، 
»ساختمان«، »صنعت«، »کشاورزی«، »معدن«، 
»نفــت و گاز«، »افزایــش ســرمایه طرح های 

موجود« به ترتیب بیشترین سهم را داشتند.
وی یادآور شد: تا قبل از دولت سیزدهم ارتباط 
جمهوری اســامی با تمامی بانک ها و نهادهای 

توسعه ای جهان قطع شــده بود. علتش آن بود 
که قبــا وام هایــی را دریافت کــرده بودیم و 
راهکارهایی در پیش گرفته شــده بود که مبتنی 
بر رفع تحریم ها بود. در دولت سیزدهم تصمیم 
گرفتیم که این راهکارها را تغییر دهیم. قدم اول 
این بود که مطالبات این نهادها از جمله بدهی به 

بانک توسعه اسامی را تسویه کنیم.
به سمت دریافت تسهیات جدید می رویم

فکری با بیان اینکه اصاح روابط با همسایگان 
ایران در دستور کار قرار گرفت، بیان کرد: بدهی 
معــوق ما حدود ۳۰۰ میلیون دلار بود که بخش 
قابــل توجهی از بدهی ها از مســیر کشــورهای 
اسامی مثل عراق و دیگر نهادهای فعال در این 
حوزه پرداخت شد. حجم بدهی بسیار زیاد است 
امــا در حال حاضر بدهی هــای معوق که حدود 
۳۰۰ میلیون دلار بود به طور کامل تسویه شده 

است.
رییس ســازمان ســرمایه گذاری تصریح کرد: 
از این پس با تســویه بدهی ها به سمت دریافت 

تسهیات جدید می رویم.
آغاز رایزنی با صندوق اوپک 

وی در ادامــه تصریح کرد: اقدام دیگری که در 
دستور کار قرار گرفته، آغاز رایزنی با دیگر نهادها 
از جملــه صندوق اوپک اســت. درصــدد ایجاد 
تغییر در اساسنامه این صندوق هستیم که زمان 
می برد. ما قصد داریــم نقش فعالانه در صندوق 
اوپک داشــته باشیم. باید از شرکای خود در این 
صنــدوق حمایت کنیم و قالب توســعه روابط با 
کشورهای همســو را در این صندوق نیز دنبال 

می کنیم.
به گفته فکری، ماه آینده اولین رویداد مرتبط 
با سازمان همکاری شانگهای در ایران برگزار می 
شود. این اولین میزبانی ایران بعد از عضویت در 
سازمان همکاری شانگهای است. امیدواریم از این 
ابزار بین المللی برای تقویت هرچه بیشتر روابط 
ســرمایه گذاری بین جمهوری اسامی ایران و 

اعضای شانگهای استفاده شود.
وی درباره جدیدتریــن تعامات ایران با گروه 
بریکــس گفت: فردا نشســت مجــازی بریکس 
برگزار می شود و بنده در این نشست حضور پیدا 
می کنم. این ابزار نیز می تواند برای توسعه روابط 

خارجی استفاده شود.
بیشترین ســهم سرمایه گذاری  میزبان  ایام، 

خارجی در بین استان های کشور
فکری با اشــاره به میزان ســرمایه گذاری در 
ایران گفت: استان ایام با توجه به سرمایه گذاری 
روس ها در میادین نفتی این اســتان، بیشترین 
سهم سرمایه گذاری را در بین استان های کشور 

دارد.
پرداخــت ارز ترجیحــی به عنوان مشــوق به 

سرمایه گذاران خارجی
رییس ســازمان ســرمایه گذاری تصریح کرد: 
مهمترین مشوقی که به سرمایه گذاران داده می 
شود در حوزه ارز ترجیحی است. در بانک مرکزی 
ارز بــا نرخ های ترجیحی پرداخت می شــود که 
بالاتر از نرخ ارز مبادله اســت. بانک مرکزی باید 
گستره فعالیت خود را در این زمینه افزایش دهد.

وی در پاسخ به این ســوال که آیا در سرمایه 
گــذاری به طرف های خارجی مســیر می دهیم 
یا در ایــن زمینه منفعانه عمل می کنیم، گفت: 
وقتــی با محدودیــت در جــذب منابع خارجی 
مواجهیم باید اولویت تعییــن کنیم که این کار 
ســخت و دشواری اســت، زیرا می خواهیم ریل 
راعوض کنیم. این اقدام آغاز شده اما باید منافع 
خودمــان و طرف خارجی را در نظر بگیریم و در 
یک نقطه به اشتراک نظر برسیم. البته مزیت هر 

دو کشور باید مورد لحاظ قرار گیرد.
افزایش ســرمایه گذاری چیــن در ایران به ۲ 

میلیارد دلار در سال جاری
فکری با اشاره به افزایش سرمایه گذاری چین 
در ایران از حدود ۲۰۰ میلیون دلار سال گذشته 
به حدود دو میلیارد دلار در سال جاری گفت: با 
دســتور و هدایت معاون رییس جمهور، تحرک 
مــا در بخش چین افزایش پیــدا کرد. در چین 
تصمیم گیری بســیار آرام صورت می گیرد؛ زیرا 
جمیع جوانب مدنظر قرار می گیرد. ما بســیاری 
از موانــع را در تعامل با این کشــور رفع کردیم. 
میزان ســرمایه گذاری چین بسیار می تواند بیش 
از این رقم باشــد؛ مشروط به اینکه موانع آن در 

ایران رفع شود.
رییس سازمان سرمایه گذاری، تحریم ایران را 
بهانه ای برای کم کاری ها دانســت و گفت: یکی 
از موضوعات اصلی به نوسانات مقررات در ایران 
مربوط می شــود که باید تا حــد امکان از بین 
ببریم. تغییر مکرر مقررات به تعامات اقتصادی 
و تجاری آسیب می زند. اتفاقی که در مورد چین 
افتــاد این بود که ما ســعی کردیــم جلوی این 

مسائل را بگیریم.
ورود چینی هــا به حوزه لجســتیک، بندری و 

معدنی
فکری تصریح کرد: چینی ها در حوزه لجستیک، 
بندری، معدنی، انرژی های تجدیدپذیر، احداث 

پل و سایر بخش ها وارد شدند.
وی در پاســخ بــه ایســنا دربــاره موضــوع 
سرمایه گذاری چین در بخش مسکن ایران گفت: 
وقتی سرمایه گذاری خارجی را مدنظر داریم باید 
ســهم طرف خارجی را لحاظ کنیم. باید با طرف 
خارجی صحبت کنیم که دوســتان ما در وزارت 
راه و شهرسازی با کشــورهای مختلف از جمله 

چین رایزنی می کنند.

رئیس سازمان سرمایه گذاری خبر داد؛
سرمایه گذاری ۲.۷ میلیارد دلاری روس ها در ایران

رییس اتــاق تعاون تهــران، بر ایجــاد دبیرخانه 
مشترک سه گانه اتاق های تهران، بازرگانی و اصناف 
در راســتای بهبود فضای کســب و کار و رفع موانع 

بخش خصوصی و ارتقای تولید تاکید کرد. 
به گزارش اتاق تهران، محمد خانبلوکی در نشست 
با روســا و نمایندگان اتاق هــای بازرگانی و اصناف 
اظهار داشــت: در ابتدا اتاق های تهران هر کدام به 
تنهایی عمل می کردند و مــا تصمیم گرفتیم یک 
واحــد شــویم و بتوانیم در بخش هــای غیردولتی 
حرفی برای گفتن داشته باشیم و این هدف گذاری 

با همکاری یکدیگر برای رفع مشکات است.
وی ادامه داد: ایجاد دبیرخانه مشترک با توجه به 
روند جلســه با هماهنگی و به طور مستمر از اهداف 

این نشست است.
رییس اتاق تعاون اســتان تهران تاکید کرد: رفع 
مشــکات ارباب رجــوع چه در طبقــه اصناف چه 
طبقات بازرگانی از اهداف دیگر این گردهمایی بوده 

است.
حل مشکات بخش خصوصی

در ادامه این نشســت، محمود نجفی عرب رئیس 
اتاق بازرگانی تهــران تصریح کرد : حرکت ما و این 
نشست در ســال پیشرو امید اســت بتواند فضای 
منحصــری برای حل مشــکات و تــورم در حوزه 

اقتصاد باشد.
وی ادامــه داد: از ابتکاری که همــکاران در اتاق 
تعاون و اتاق اصناف ترتیب اثر دادند به سهم خودم 
سپاســگزارم و همیشه برای من جای سوال بود که 

چرا همکاری های مشــترکی بین ســه اتاق وجود 
ندارد که خوشبختانه دوستان پیش قدم شدند.

نجفی عرب تاکید کرد: مهمترین وظایف سه اتاق 
تعامل با حاکمیت اســت که این همکاری از امروز 
شکل بهتری گرفته است که انشالله به توسعه سفره 

مردم و رفع مشکات ناشی از تورم ختم شود.
وی بــه انتخابات پیش رو اشــاره کــرد وگفت: 
انتخابات مجلس را پیش رو داریم و نقش مجلس در 
راهبری حکومتی و نظام اقتصادی سیاسی اجتماعی 
کشور اهمیت دارد و یکی از دستاوردهای این جلسه 
ما, کمک به مشارکت بیشتر مردم در انتخابات است 
که بسیار نقش انتخابات مجلس نقش حیاتی است.

هم افزایی بخش خصوصی در رشد تولید
خاطره اســتاد رضایی معاون امور تعاون در ادامه 
این نشست ابزار امیدواری کرد: امیدوارم این نشست 
به عنوان اولین نشست رسمی این اتحاد ملی مردمی 
واقعا در عمل به غایت خودش خبررســانی مناسب 
داشــته باشد و در آستانه مســیری قرار بگیریم که 
همه به اتفــاق هم در قالب تعاون ,تعامل و تبادل و 

انتشار خدمت گام های موثری برداریم.
وی تصریح کرد:امروز این جلســه پیرو جلســات 
مکرر که در حوزه های مختلف در ســطح اســتان 
تهــران در اجرای فرامین حضــرت آقا برای مبحث 
هم افزایی بین تمامی جامعه مردمی اقتصاد تشکیل 
شده اســت و امید است با مســاعدت و حمایت و 
شفقت که در هر سه اتاق شکل گرفته شاهد نشست 

پر خیر و برکت باشیم.

استاد رضایی تاکید کرد:در ۶ ماه اول اعام نتیجه 
دبیرخانه به طور ملموس در یک تا ســه فاز اولویت 

دار خواهد بود.
تقویت و توسعه همکارهای سه جانبه اتاق ها

حمیدرضا رستگار رئیس امور اتاق اصناف تهران از 
در ادامه این نشســت افزود: آن چیزی که در قانون 
اساسی در مسئله اقتصاد مطرح شده است این بوده 
که ســه اتاق مورد تاکید قانون گذار بوده است یعنی 
این ســه اتاق مردمی ترین تشکل های مردم نهاد و 

غیردولتی هستند.
وی ادامه داد: مســتقل از بودجه هــای دولتی به 
معنای واقعی یعنی مزیت بالقوه اجتماعی که شاید 

در کشورهای دیگر نباشد.
رستگار تصریح کرد: هدف از این جلسه تقویت و 
توسعه همکارهای سه جانبه اتاق ها است و امیدوارم 

منافع همکاران در سه اتاق پیگیری شود.
وی خاطرنشــان کرد: حقیقت این اســت شاید 
همکاری های این سه اتاق پراکنده بوده؛ اما انسجام 
نداشته اســت و این در حالی است که هر سه اتاق 
می بایست روی موضوعات مشترک اتفاق نظر داشته 

باشند.
رییس امور اتاق اصناف تهران خاطرنشــان کرد: 
نیمی از رویدادهای اقتصادی در تهران رقم می خورد 
و این نیاز به توجه اســت و رفع موانع برای کسب و 
کار و ایجاد شــرایط مطلــوب و رفع موضوعاتی که 
بعضاً باعث اخــال در نظام اقتصادی می شــود را 

می توان توجه کرد.

ایجاد دبیرخانه مشترک سه گانه اتاق های بخش خصوصی 
برای ارتقای تولید

اردوی تیم ملی 
یخ نوردی كشور در 

جزیره كیش

صفحه  3

رییس قوه قضاییه گفت: نباید وظایف و مسئولیت های 
قوه قضاییه را منحصر به محکمه داری کرد زیرا صدور 
احــکام در دادگاهها و محاکم تنها بخشــی از تکالیف 

قانونی عدلیه است.
به گزارش ایرنا، حجت الاسام غامحسین محسنی 
اژه ای در نخستین همایش ملی اندیشه های قضایی رهبر 
انقاب که در ســالن اجاس سران برگزار شد، ضمن 
تسلیت شــهادت امام موسی کاظم )ع( و گرامیداشت 
ایــام رجبیه و دهه مبارک فجر، با اشــاره به در پیش 
بودن عید مبعث، اظهار کرد: بعثت رسول الله )ص( یک 
نعمت بزرگ برای بشریت بود و با بعثت نبی اکرم )ص( 
شرایط برای ســعادت بشر در همه اعصار فراهم شد و 
بــا این اتفاق مبارک، بشــر در تمامی ازمنه به هدایت 
رهنمون گشت.رییس قوه قضاییه تصریح کرد: در عصر 
جاهلیت مدرن که بدترین ظلم ها و ستم ها علیه بشریت 
توســط مدافعان دروغین حقوق بشر انجام می گرفت 
یک انســان الهی به نام حضرت امام خمینی )ره( که 
دست پرورده و شاگرد ممتاز مکتب بعثت و آموزه های 

دینی بودند با اتکا به خداوند و اعتماد به مردم، نهضت 
اسامی را آغاز و قیام را عملی کردند و طاغوتِ مستظهر 
به مستکبران را شکست دادند.رییس دستگاه قضا بیان 
داشت: اگر امروز ایران اســامی در برابر مستکبران و 
سلطه گران، با نهایت قدرت و صابت ایستادگی می کند 
و اگر به تمام معنا مســتقل و قدرتمند و عزتمند است 
و اگر شــیطان بزرگ آمریکا و اذناب او و رژیم منحوس 
صهیونیســتی را خوار و ذلیل کرده است، همه و همه 
مرهون قدم گذاشــتن در صراط اسام ناب و عمل به 
آموزه های دینی و فرامین امامین انقاب اســت.رییس 
عدلیه بیان داشــت: مسیر سعادت دنیوی و اخروی، از 
اجرای تمام و کمالِ دستورات الهی و آموزه های دینی 
و عمل به فرمایشات امامین انقاب می گذرد؛ بنابراین 
هر جا در طول این ۴۵ سال، نواقص و کاستی هایی در 
حکمرانی ما وجود داشته به سبب غفلت از اجرای کامل 
فرامین امامین انقاب بوده کــه مُنبعث از آموزه های 
متعالی اسام اســت.قاضی القضات در ادامه با تبیین و 
تشریح وظایف و مسئولیت های قانونی قوه قضاییه در 

ذیل نظام مقدس جمهوری اسامی، اظهار کرد: تحقق 
عدالــت در همه عرصه ها و ســاحت ها از اهداف کان 
نظام جمهوری اسامی ایران است و قوه قضاییه ضامن 
تحقق عدالت و جلوگیری از کجروی ها و اعِوجاجات و 
تعدّی ها و ظلم هاست؛ قوه قضاییه مسئول است تا اجازه 
نده ظلمی از جانب کارگزار و یا دستگاه حکومتی علیه 
یکایک شهروندان اعِمال شود؛ قوه قضاییه مسئول است 
تا بر حُســن اجرای قوانین نظارت کند؛ قوه قضاییه در 
حفظ و ارتقاء سامت نظام، نقش آفرین است.محسنی 
اژه ای افزود: نباید وظایف و مسئولیت های قوه قضاییه را 
منحصر به محکمه داری کرد؛ صدور احکام در دادگاه ها 
و محاکم تنها بخشــی از تکالیف قانونی عدلیه است و 
بخش های قابل توجهی از وظایف و تکالیف دستگاه قضا 
در امور دیگری نظیر »نظارت بر حُسن اجرای قوانین«، 
»رسیدگی به شکایات، دادخواهی ها و اعتراضات مردم 
نسبت به مأموران یا واحدهای حکومتی«، »پیشگیری 
از وقوع جرم«، »اصاح و بازاجتماعی کردن مجرمین« 

معطوف و متمرکز است.

رییس قوه قضاییه: 
نباید وظایف و مسئولیت های دستگاه قضایی را منحصر به محکمه داری 

كرد



خبر

آیتاللهآملیلاریجانی:

در قانون اساسی تاکید بر حضور 
مردم است

رییس مجمع تشــخیص مصلحت نظام در مراسم تجدید 
میثاق با آرمان های امام خمینی )ره(، گفت: در قانون اساسی 
تاکید بر حضور مردم است و هیچ نهاد مهمی در کشور بدون 

حضور مردم به وجود نیامده است.
بــه گزارش مهر، آیت الله صادق آملی لاریجانی در مراســم 
تجدید میثاق با آرمان های امام خمینی )ره(، اظهار کرد: نگاه 
توحیــدی، اصل حرکت امام )ره( بود. امام خمینی )ره( تمام 
وجودشان در توحید، فانی است. این یک تعلیم قرآنی است 

و ایشان این تعلیم قرآنی را اجرا کرد.
وی افــزود: بعُد دیگر وجودی امــام خمینی )ره( توجه به 
مردم بود و اینکه ما دین را در ســاحت اجتماع بدون حضور 
مردم نمی توانیم جاری کنیم. حضور مردم برای امام خمینی 
)ره( از ایــن بابت بســیار مهم بود. دعــوت از مردم در دفاع 
مقدس، دعوت از مردم برای حضور پای صندوق های آرا، همه 

اینها بر مبنای نگاه توحیدی شکل گرفته است.
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفــت: اصل دوم 
قانون اساســی هم مبتنی بر این اســت و تاکید بر توحیدی 
بودن نظام اســت و این انعکاس روح امام خمینی )ره( بود. 
در سرتاســر قانون اساسی تاکید بر حضور مردم است و هیچ 
نهاد مهمی در کشور بدون حضور مردم به وجود نیامده است.

وی افزود: آموزه های امام خمینی )ره( فقط تعلیمات دینی 
و اخلاقی نبود. امام خمینی )ره( با جمهوری اسلامی یک راه 
نو را تعریف کرد و پیمود که با مردم با آن حرکت کردند که 
این مســیر با تمام مسیرهای موجود تفاوت داشت و راهی را 
باز کرد که نه شرق می گفت، نه غرب. نظام الهی ولایی، یک 

نظام جدید در فلسفه سیاسی موجود دنیا بود.
آیت الله آملی لاریجانی گفت: پیوند بین سیاســت و دیانت 
و اجرای این نظریه فلســفه سیاســی بر پایــه حضور مردم 
شــکل گرفت. مهم تر از انقلاب اسلامی، فکر انقلاب اسلامی 
اســت که برگرفته از افکار امــام خمینی )ره( بود و امروز در 
منطقه می بینید که چگونه این فکر گسترش پیدا کرده است. 
گروه های مقاومت و تبدیل آن به جبهه مقاومت از افکار امام 
خمینی )ره( بوده که امــروز در منطقه آن را می بینیم. امام 
خمینی )ره( راه جدیدی را بر ما گشود که اعتبار و استقلال 

و عزت برای ما آورد.

آیتاللهخاتمی:

خواص، رسالت و تکلیف خود را 
در انتخابات ایفا کنند

عضــو هیأت رئیســه مجلس خبــرگان رهبری گفت: 
خواص باید رسالت و تکلیف خود را  ایفا کنند و از جمله 
بزنگاه هایی که باید با نشاط وارد شوند، دعوت مردم حتی 

یک نفر به پای صندوق رأی است.
آیت الله »ســید احمد خاتمی« در گفت وگــو با ایرنا، 
انتخابات را جشــن سیاســی ملت عنوان کرد و گفت: 
مردم در طول دوره قاجار و دوره ۵۷ ســاله سیاه پهلوی 
هیچگاه به حســاب نمی آمدند. در این دوران یعنی هم 
در دوران قاجــار و هم دوران منفــور پهلوی بدون آنکه 
صاحبان این کشــور که مردم هســتند و با خبرباشند، 
خود می بریدند و می دوختند و با غربی ها و اجانب ارتباط 

برقرار می کردند.
وی، یکــی از نعمت های بــزرگ انقلاب اســلامی را 
بهادادن به مردم دانســت و تاکید کرد: در ۴۵ ســالگی 
انقــلاب مفتخریم که بگوییم مــردم بیش از ۴۰ بار پای 
صندوق رای آمدند و انشاءالله بار دیگر در ۱۱ اسفند ماه 
امسال پای صندوق خواهند رفت و نمایندگان دورششم 
مجلس خبرگان و دوره دوازدهم مجلس شورای اسلامی 

را انتخاب می کنند.
عضو فقهای شورای نگهبان با بیان اینکه قانون اساسی 
به اصل حضور مردم در عرصه مهم انتخابات اشاره کرده 
اســت، افزود: آنچه در این عرصه مهم به شمار می رود، 
اصل حضور مردم و مشارکت آنها در انتخابات است که از 

دو منظر قابل توجه است.
آیت الله خاتمی گفت: نکته اول، اصرار و توصیه و تشویق 
امــام راحل و مقام معظم رهبری به حضور مردم در همه 
انتخابات اســت. همانطور که در وصیت نامه و فرمایشات 
امام )ره( آمده اســت و این روزها در سخنرانی های مقام 
معظم رهبری هم ملاحظه می کنید که ایشان به حضور 

در انتخابات تاکید می کنند.
وی با بیان اینکه اصل حضور مردم در انتخابات موضوع 
مهمی اســت که ولی فقیه دیروز و ولی فقیه امروز مردم 
را به مشــارکت در سرنوشت کشــور دعوت می کرده و 
می کنند، اظهار کرد: بنابراین ولایتمداری یعنی شنیدن 
فرمایشــات این دو ولی فقیه و اطلاعت کردن از ایشان 

است.
عضو هیأت رئیســه مجلس خبرگان رهبری به تبیین 
نکته دوم در مشارکت مردم در انتخابات پرداخت و گفت: 
دشمنان تلاش می کنند تا انتخابات در فضای کم رمق و 
با حضور کمتر مردم برگزار شــود، این نشان می دهد که 

برای دشمن این انتخابات بسیار شکننده است.
آیت الله خاتمی در تکمیل این بخش از گفته های خود 
اظهار کرد: هرگامی که سبب خشم دشمن می شود عمل 
صالح اســت. ضمن آنکه با توصیه ولایت مبنی بر حضور 
در صحنه و از ســوی دیگر دشــمنی دشمنان با انقلاب 
اسلامی، خواص باید رسالت و تکلیف خود را ایفا کنند و 
از جمله بزنگاه هایی که باید با نشــاط وارد شوند، دعوت 

مردم حتی یک نفر به پای صندوق رأی است.
وی درباره لیســت جامعین در ششمین دوره مجلس 
خبرگان، گفت: لیســت جامعه مدرسین در حال بررسی 
است اما درباره لیست جامعه روحانیت اطلاع ندارم. آنچه 
مشخص اســت تلاش جامعتین رسیدن به لیست واحد 

است.

خبر

مشاورسیاسیرهبریانقلاب:

مواضع اخیر آمریکا 
مصداق تلاش برای توسعه 

درگیری است
مشــاور سیاســی رهبــری انقلاب با 
تأکید بــر این که »هــدف مواضع اخیر 
آمریکا لطمه زدن به آرامش روانی مردم 
ایران اســت«، گفت: این رفتارها گرچه 
استحکام ساختاری و انسجام اجتماعی 
را مخــدوش نمی کند اما مصداق تلاش 
برای توســعه درگیری و بی ثبات سازی 

منطقه است.
به گزارش ایسنا، دریابان علی شمخانی 
در حســاب کاربــری خود در شــبکه 

اجتماعی ایکس نوشت:
» مواضــع  آمریــکا پــس از حمله به 
پایگاه این کشــور در مرز اردن و عراق، 
بهانه جویی بــرای پیگیری راهبرد ثابت 
کاخ سفید در لطمه زدن به آرامش روانی 
مردم  ایران اســت. ایــن رفتارها گرچه 
استحکام ساختاری و انسجام اجتماعی 
را مخــدوش نمی کند اما مصداق تلاش 
برای توســعه درگیری و بی ثبات سازی 

منطقه است.«

جانشیننیرویپدافندهوایی
ارتشپدافندهوایی:

پدافند هوایی ضامن 
امنیت و قدرت ملی است

جانشــین نیــروی پدافنــد هوایی ارتش 
پدافند هوایی را خط مقدم دفاع از کشــور 
دانست و گفت: پدافند هوایی، ضامن امنیت 

و قدرت ملی کشور است.
به گزارش خبرگــزاری مهر، امیر علیرضا 
الهامی جانشین نیروی پدافند هوایی ارتش 
در جمع فرماندهــان و کارکنان فرماندهی 
اطلاعات و شناســایی الکترونیکی این نیرو 
ضمن گرامیداشــت ایام دهه فجــر اظهار 
داشــت: بکارگیری سیســتم های پیشرفته 
بومــی ســیگنالی در طیف هــای مختلف، 
موجب شــده که پدافند هوایــی در اجرای 
مأموریت هــای رصــد و شناســایی امنیت 

اطلاعاتی بسیار بالایی داشته باشد.
امیــر الهامی با اشــاره به نقــش خطیر 
فرماندهی اطلاعات و شناسایی الکترونیکی 
در اجــرای مأموریــت یگان های حســاس 
و راهبــردی پدافنــد در شــبکه یکپارچه 
فرماندهــی و کنتــرل افزود: امــروز همه 
مناطق پدافندی در کشور با اتکا به توانایی 
داخلی و بدون وابستگی، به انجام مأموریت 
می پردازنــد که این موضوع یکــی از نقاط 

شاخص پدافند است.
جانشــین نیروی پدافنــد هوایی ارتش با 
بیان اینکه دشــمنان با اعمــال تحریم های 
ناجوانمردانه نتوانســته اند مســیر رشــد و 
پیشــرفت ایران را بگیرند، گفــت: پدافند 
هوایی، ضامن امنیت و قدرت ملی کشورمان 

است.
امیر الهامی با تأکیــد بر اینکه همه نقاط 
پدافند هوایی در سطح کشور مهم، حساس 
و حیاتی هســتند، خاطرنشان کرد: پدافند 
هوایی خط مقدم دفاع از کشور است و باید 
در هر موقعیت و شرایطی آماده دفاع باشد.

با توجه به جنگ غزه 
شرکت در این دوره 

انتخابات اهمیت بسزایی 
دارد

محمد دهقان درباره اهمیت شــرکت 
در ایــن دوره از انتخابات مجلس نکاتی 

را بیان کرد.
محمد دهقــان معاون امــور حقوقی 
رئیــس جمهور در گفت وگو با باشــگاه 
خبرنگاران جوان درباره اهمیت انتخابات 
مجلس دوازدهم بیان کرد: خوشبختانه 
فضای نســبتا خوبی در شهرســتان ها 
برای انتخابات و مشــارکت مردم شکل 
گرفته است. همچنین فضای مناسبتری 
نسبت به گذشته در حال شکل گرفتن 
اســت. این وضعیتی کــه الان در حال 
شکل گرفتن است نشان از این دارد که 

سرعت رشد مشارکت خوب است . 
وی ادامــه داد: قطعا حضور مردم پای 
صندوق های رای هم در نفس انتخابات 
و هم انتخاب فرد اصلح  در اســتحکام 
پایه های امنیتی و فکری جامعه بسیار 
موثر اســت. به ویژه بــا توجه به فضای 
فکری که در دنیــا وجود دارد و جنگی 
که در غزه توســط رژیم صهیونیســتی 
علیه مردم بی دفاع در حال انجام است؛ 
بنابراین شرکت مردم در انتخابات صرفا 
انتخاب یک فرد نیســت بلکه علاوه بر 
اینکه انتخاب فــرد نیز موضوعیت دارد 
بحث پایدار کردن و اســتحکام بیشــتر 
پایه های امنیتی کشور نیز مطرح است.

2
آیت الله رئیسی خواستار تدوین لایحه جامع به منظور رفع محدودیت های مربوط به اجرای قانون در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی شد

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش به نقل از ایرنا ، »آیت الله سید ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور سه شنبه ۱۷ بهمن در نشست 
با مدیران مناطق آزاد و ویژه اقتصادی گفت: لازم است با یک لایحه جامع، ۱۸۲ مورد محدودیت مربوط به اجرای قوانین مناطق آزاد اصلاح شود.

وی با تاکید بر اینکه باید موانع اجرای قوانین مربوط به مناطق آزاد برداشته شود، افزود: انتظار مردم این است که تمام قوانین مربوط به مناطق آزاد اجرا شود.

رئیس جمهور با اشاره به اینکه نوع نگاه به مناطق آزاد و تعریف آن نسبت به قبل متفاوت شده است، اذعان داشت: اکنون مدیران مناطق آزاد و ویژه اقتصادی خواهان 
تبدیل مناطق آزاد به مراکز اقتصادی، تولیدی و صادراتی هستند.

آیت الله رییســی با تاکید بر اینکه رشــد تولید نیازمند جذب ســرمایه است، گفت: باید در فرآیند سرمایه گذار تجدید نظر شــود. باید فرایند جذب سرمایه و 
سرمایه گذاری تا آغاز کارِ تولید کاهش یابد.

رئیس جمهور در نشست با مدیران مناطق آزاد و ویژه اقتصادی مطرح کرد؛ لایحه جامع رفع محدودیت های قانونی در مناطق آزاد تدوین شود

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
18 بهمن 1402

 شماره  1625

بهــادری جهرمــی به عنوان ســخنگوی 
دولت از مجلس خواست که خط قرمز رشد 
اقتصادی ۸ درصدی و جلوگیری از افزایش 

تورم را رعایت کند.
به گزارش ایســنا، علــی بهادری جهرمی 
در نشســت خبری هفتگی خود در پاســخ 
به پرسشــی درباره برنامه دولت برای رفع 
ناترازی بودجه، گفت: طبق گزارش سازمان 
برنامه و بودجه ناترازی ها به دلیل تغییرات 
مجلــس در لایحه بودجه انجام شــده که 
منابــع لازم برای آن حداقــل ۴۰۰ همت 
برآورد شده که عدد بسیاربالایی است و به 
نوعی شاکله کلی بودجه را تحت تاثیر قرار 
داده اســت. یعنی حدود یک پنجم بودجه با 
مصارفی مواجه شده که منابعی برای آن در 

نظر گرفته نشده است.
خط قرمــز همه مــا رشــد اقتصادی ۸ 

درصدی و جلوگیری از افزایش تورم باشد
ســخنگوی دولت یادآور شــد: کســری 
بودجه یکــی از عوامل اصلــی ایجاد تورم 
و دیگر مشــکلات اســت و انتظار می رود با 
همکاری و تعامل و کارشناســی بیشتر این 

موارد را بهتر بررسی کنیم.
بهــادری جهرمــی گفــت: همچنان در 
مجلس فرصــت در این زمینه  باقی اســت 
و بــه عنوان ســخنگوی دولــت از مجلس 
خواهش می کنم که خط قرمز همه ما رشد 
اقتصادی ۸ درصدی و جلوگیری از افزایش 

تورم باشد.
بــرای واگذاری  دســتور رئیس جمهــور 

پروژه ها به بخش خصوصی
ســخنگوی دولت در پاســخ به پرسشی 
دربــاره مشــارکت بخــش خصوصــی در 
این  پیــش از  گفــت:  نفتــی،  حوزه هــای 
رویکرد غلــط نگاه به بیرون و بی توجهی به 
ظرفیت های داخلی حاکم بود. در این دولت 
نگاه به درون در پیشبرد پروژه ها جایگزین 
نگاه به بیرون شــده اســت و پیــرو بیانات 
رهبــر انقلاب، دولــت اهتمام ویــژه ای به 

واگذاری پروژه هــا به بخش خصوصی دارد. 
رئیس جمهور هم دســتور ویژه ای مبنی بر 
بازنگری رویکرد واگذاری پروژه ها به سمت 
از بخــش خصوصی  بیشــتر  این که هرچه 

استفاده شود، داده است.
وی بــا بیان این کــه »فراینــد مناقصه ها 
معمولاً ۴۰ ماه طول می کشید«، یادآور شد: 
در دولت ســیزدهم یعنــی در همین مدت 
کمتــر از ۴۰ مــاه، ۶ قرارداد برای توســعه 
۷ میــدان نفتی و گازی بــه ارزش ۴ و نیم 
میلیارد دلار منعقد، تنفیذ و عملیات اجرایی 
آن انجام شده اســت که در نتیجه آن ۱۹۰ 
هزار بشکه به تولید کشور افزوده شده است.

بهادری جهرمی گفت: همچنین ۵ قرارداد 
برای ۸ میــدان نفتی و گازی به ارزش ۱۴ 
میلیارد دلار تا پایان امسال منعقد می شود 
کــه تقریبــاً در همه ایــن قراردادها طرف 
حســاب ما بخش خصوصی خواهد بود و در 
نتیجه این قراردادها، انتظار داریم که ۳۹۰ 
هزار بشــکه نفت و ۳۰ میلیون متر مکعب 

گاز به ظرفیت تولید کشور افزوده شود.
نــگاه دولت بــرای کنترل بازار تشــکیل 

وزارت بازرگانی است
بهادری جهرمی با اشــاره به برنامه دولت 
برای کنترل بــازار، تصریح کرد: نگاه دولت 
برای کنترل بازار تشــکیل وزارت بازرگانی 
است. ســاختارهای موجود برای نظارت بر 
بــازار کفایت نمی کنــد و کارآمدی لازم را 
نــدارد و نیاز به ســاختار متمرکز و قوی و 
دارای ابزار و تشکیلات و سازوکارهای لازم 
هســتیم تا بتوانیم نظــارت موثری بر بازار 
داشته باشد. باوجود اقدامات دولت، طرح ها 
و لایحه ها یا در مجلس به تصویب نرســید 
و یا مسکوت ماند که کار بازار را هم معطل 

کرد و روی زمین گذاشت.
وی یادآور شد: رئیس جمهور تدبیر کرد تا 
همه بخش.های نظارت بر بازار در دولت زیر 
نظر وزارت صمت متمرکز شــوند. در سطح 
ملی، محلی و اســتانی همه بخش ها مکلف 
شــدند همــکاری لازم را با ایــن مجموعه 
داشته باشــند و دولت البته همچنان چشم 
انتظــار تصویب لایحــه وزارت بازرگانی در 

مجلس است.
ســخنگوی دولت با اشــاره به طرح های 

دولت برای ایــام نوروز و ماه رمضان، گفت: 
طرح فجر تا فطر یکی از این طرح هاســت 
که بیش از ۲۰۰ نمایشــگاه عرضه مستقیم 
محصولات از تولیدکننده تا مصرف کننده با 
در نظرگرفتن تخفیف های مناسب در تمام 
نقاط کشــور پیش بینی شده است. برخی از 
این نمایشــگاه ها فعال شده اند و برخی طی 
روزهای آتی فعال می شوند و تا عید فطر به 

فعالیت خود ادامه خواهند داد.
بهادری جهرمی در پاســخ به پرسشــی 
درباره حمله آمریکا بــه مواضعی در عراق، 
گفــت: ما در منطقه برخــلاف آمریکا هیچ 
پایــگاه نظامی نداریم. در برخی کشــورها 
مستشــاران نظامــی داریم کــه آن هم به 
دعوت خود این کشــورها از جمله عراق و 
ســوریه به آنجا اعزام شــدند. حمله آمریکا 
به عراق نقض حاکمیت این کشــور بود که 
ما آن را محکوم می کنیم. تعجب آور اســت 
که امریکا به نقاطــی حمله کرد که در آن 
مواضع با داعش مقابله شــده بود و در عین 
حــال همزمان با آمریــکا، داعش هم چند 
حمله به آن نقاط داشــت کــه همه چیز از 
رابطه پــدر و فرزندی آمریــکا و داعش را 

عیان می کند.
کارمندان بخش خصوصی امسال تا سقف 

۱۳ میلیون تومان از مالیات معافند
دربــاره  پرسشــی  بــه  پاســخ  در  وی 
کارمندان  کرد:  اظهار  مالیاتی،  معافیت های 
بخــش خصوصــی امســال تا ســقف ۱۳ 
مالیات معافند. بســیاری  از  تومان  میلیون 
از معافیت هــای مالیاتی ضروری هســتند 
و طبیعی اســت که کســی نمی پسندد از 
حقوق زیر ۱۲ میلیــون تومان یا از فعالیت 
اقتصــادی خرد مالیــات گرفته شــود. به 
درخواست دولت امســال، تولیدکننده ها تا 
۷ درصد از مالیات معاف شــدند. البته لازم 
اســت در برخی معافیت ها تجدیدنظر شود 
که ســازمان مالیاتی در این زمینه در حال 

اقدام است.

سخنگوی دولت در نشست هفتگی مطرح کرد؛

نگاه دولت برای کنترل بازار تشکیل وزارت بازرگانی است

 معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: مردم نباید نقش 
و تأثیر خود را دســت کم بگیرند. مــردم باید بدانند با 
حضور در انتخابات تأثیر جدی و مهمی خواهند داشت.

سیدمحمد حســینی در نشست »تبیین دستاوردهای 
انقلاب اسلامی« در دانشــگاه اصفهان، اظهار کرد: الان 
بحث این اســت که واحدهای صنعتی زیادی داریم، اما 
نیروی کار آموزش دیده در کشــور کم اســت. چون ما 

روی فرهنگ کار وقت نگذاشته ایم.
وی ادامــه داد: روایــت داریم که امام حســن)ع( در 
زمینی سخت مشغول کار بود. می پرسند که چرا خودت 
کار می کنــی؟ امام جواب می دهند کســی که از من و 
پدرم هم بهتر بــود کار می کرد. پیامبر و دیگر انبیا کار 
می کردند. این روش همه معصومین بود، امروز باید این 

فرهنگ را رواج بدهیم.
معــاون پارلمانی رئیس جمهور افــزود: ۲۵ رجب که 
امام کاظم به شهادت رسیدند، به خاطر دسیسه هارون و 
یحیی بن برمکی  بود که شخص اخیر حسادت می کرد. 
دنیا دوستی برادرزاده امام، علی بن اسماعیل، نیز باعث 
خیانت شد. او  ۲۰۰هزار درهم گرفت و گفت دو هارون 

نمی شود در یک مملکت باشند.
حســینی با اشــاره به ایام الله دهه مبارک فجر، بیان 
کــرد: در ۱۲۹۹ شمســی یــک کودتایی با پشــتوانه 
انگلیســی ها رخ داد و قدرت یافــت. پس از چند مدت، 
شــاهی قدرت را هم به دســت گرفت و مــردم در این 
انتقال فقط نظاره گر بودند. بعدها نیز در ۱۳۲۰ رضاشاه 
را برکنار کردند و فرزند بی تجربه او را روی کار آوردند. 
بعدها در ۱۳۳۲ شمســی نیز علیه محمدرضاشاه کودتا 
شــد. پهلوی، زاده کودتا بود و مردم نقشــی نداشتند و 
توجهی به مردم وجود نداشتند و کاملا وابسته انگلیس 

و آمریکا بودند.
وی اظهار کرد: پهلوی  کابینه را هم از طریق مشورت 
بــا آمریکا انتخاب می کرد. مجلس بــود، اما نمایندگان، 
تشــریفاتی انتخاب می شــدند و مردم سهمی نداشتند. 
شــاه در ۱۳۵۷ اعتــراف کرد من صدای انقلاب شــما 
را شــنیدم و ضمــن آن گفت من متعهد می شــوم که 
انتخابات واقعی برگــزار کنم و این یعنی تا حالا صوری 
بوده اســت! این وضعیت دیکتاتوری بود که کشور ما و 

مردم ما گرفتار آن شده بودند، مردم نقشی نداشتند.
استاد دانشــگاه تهران افزود: امام )ره( اعتقاد داشتند 
که باید تحولــی عظیم رخ دهــد. بنابراین، جمهوریت 
یا مردم ســالاری را روی کار آوردنــد و این برای اولین 
بــار بود. پیامبر)ص( هم بــر مبنای وحی الهی حکومت 
و هم زمــان با مــردم در امور مشــورت می کرد، چون 
این مردم هســتند که باید خودشــان حضــور یابند و 

نقش آفرینی کننــد. پیامبر)ص( در مســائل اجتماعی 
مشــورت می کرد. در ۲۲ بهمن تــا ۱۲ فروردین اولین 
رفراندوم برگزار شد و بعد هم خبرگان را برپا کردند. ما 

در همان سال ۱۳۵۸ چندین همه پرسی داشتیم.
معاون پارلمانــی رئیس جمهور ادامه داد: در بیانه گام 
دوم و شــعارهای حضرت امام)ره( بــر برادری، اخوت، 
عدالت، عزت و ... بارها تأکید شــده و این ها آرمان های 
ما هســتند و به آنها پایبندیم. نقش مردم مهم اســت و 
امروزه باید از آن صیانت کنیم. از روستا تا شهر همه جا 
باید مردم نقش داشته باشند. اگر مردم نباشند حکومت 

نمی تواند به جایی برسد.
او همچنین اظهار کرد: گروهی از اخوان المســلمین 
آمدند ایران و اصرار داشــتند سردار سلیمانی را ببینید. 
سردار اســتقبال می کند. وقتی اخوان المسلمین ایشان 
را می بینند، می گویند ســلیمانی کجاست؟! بعد متوجه 
می شوند ســردار روبه رویشان اســت؛ خاکی، مردمی و 
متواضع است. شــهید ســلیمانی از نظام ما و موفقیت 
ایــران به آن هــا می گوید. اخــوان المســلمین پس از 
شکســت، گفت اگر ما الگوی ســلیمانی را دنبال کرده 

بودیم، موفق می شدیم.
این مقام مســئول تأکید کرد: از مردم ایران پرسیده 
شــده و نظرســنجی صورت  گرفته که چرا در انتخابات 
شــرکت می کنید؟ کسانی که گفته اند ما رأی می دهیم، 
تأکیدشــان بر امنیت بوده اســت. بــدون امنیت هیچ 

دستاوردی حاصل نمی شود.
حســینی با اشاره اغتشاشات ســال گذشته در کشور 
گفت: دشــمنان  ســال گذشــته کشــور را به آشوب 
کشاندند. اگر ببینند خود مردم از ایران  دفاع می کنند، 
تســلیم می شوند. سال گذشته رجزخوانی می کردند. اما 

بعد با راهپیمایی ۲۲ بهمن تســلیم شــدند و تحریم ها 
کم شد.

وی ادامه داد: براساس نظرســنجی ها، حل مشکلات 
کشور دیگر انگیزه مردم برای شرکت در انتخابات است. 
دولت وقتــی می خواهد برای یــک کار تصمیم بگیرد، 
باید مطمئن شــود که مــردم می خواهند یا نه. گروهی 
هم وظیفه شــرعی و بعد هم حفــظ ارزش های نظام را 
انگیزه خود در انتخابات دانســته اند. از مردم پرسیده اند 
چرا شــرکت نمی کنید؟ برخی گفته اند اوضاع نامساعد 
اقتصادی، انگیزه ما از شــرکت نکردن است. مردم نباید 
این طــور فکر کننــد. اقدامات مفیدی صــورت گرفته 
اســت. برنامه های این مدت را رصد کنیــد. نخبگان و 
دانشــجویان ما دارنــد در همه عرصه هــای اقتصادی 
نقش آفرینــی می کننــد. در دولت قبــل رخوت حاکم 
بــود. اما امروز، فاز ۱۱ پارس جنوبــی، تقویت ترانزیت 
از شــمال به جنوب، نفت و... همه در حال پیشــرفت و 
درآمدزایی اســت. نرخ بیکاری کاهش یافته است. حتی 
بعضی شهرها مهاجرپذیرند که به خاطر رونق اقتصادی 

است.
این مســئول خاطرنشــان کرد: ما برای شرایط بهتر 
تلاش می کنیم. رئیس جمهور هم بر حمایت از مردم در 
اقتصاد تأکید دارد. مجموعه اقداماتی در کشور در حال 
انجام اســت که نوید بهبود اوضاع اقتصادی را می دهد. 
عــده ای غرب گرا فکــر می کردند باید با غرب بســازیم 
که پیشــرفت کنیم، این اشــتباه بود. تأثیرگذار نبودن 
شــرکت در انتخابات نیز دلیل دیگری اســت که مردم 
بر آن تأکید داشــته اند. مردم نباید نقش و تأثیر خود را 
دست کم بگیرند. مردم باید بدانند با حضور در انتخابات 

تأثیر جدی و مهمی خواهند داشت.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:
مردم نباید نقش و تأثیر خود را دست کم بگیرند 



خبر

فوت راننده خودروی سواری در اثر 
تصادف با تیر چراغ برق

رئیس پلیــس راهور کیش گفــت: راننده خودروی 
ســواری به دلیل ناتوانی در هدایت وسیله نقلیه پس 

از برخورد با تیر چراغ برق جان خود را از دست داد.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش، ســرهنگ 
مهدی توانگر گفت: ســاعت یک و بیست و پنج دقیقه 
بامداد امروز راننده زن یک دســتگاه خودروی سواری 
در محدوده نرســیده به نمایشگاه بین المللی کیش به 
دلیل ســرعت زیاد و ناتوانی در هدایت وسیله نقلیه به 

تیر چراغ برق برخورد کرد.
وی گفت: راننده خودرو به دلیل شدت جراحات وارد 

شده در لحظه تصادف جان خود را از دست داد.
رئیــس پلیس راهور کیش گفت: توجه نداشــتن به 
جلو و استفاده از تلفن همراه در رانندگی از مهمترین 

عوامل بروز سوانح رانندگی در جزیره کیش است.

افزایش تعداد پروازهای شرکت 
هواپیمایی عراق در مسیر بغداد-

کیش و بالعکس
شــرکت هواپیمایی عراق که پیش از این، روزهای 
جمعــه پروازهای خــود را در مســیر بغداد_کیش و 
بالعکس راه اندازی کرده بود از روز ســه شــنبه ۱۷ 
بهمن افزایش پروازهای این شرکت را به صورت روزانه 

در دستور کار خود قرار داده است.
فرودگاه بین المللی کیش در راستای ارتقاء و توسعه 
سطح ارتباطات بین المللی در حوزه های “گردشگری، 
تجاری و بازرگانی” به ویژه ارائه خدمات شایســته به 
مسافران و گردشــگران اقصی نقاط کشور که مقصد 
گردشــگری خود را جزیره کیــش انتخاب می کنند 

خدمات مطلوبی را ارائه می دهد.
بــه گزارش رویکرد کیش؛ گفتنی اســت، شــرکت 
توســعه و مدیریــت بنادر و فرودگاه هــای کیش در 
راستای توسعه امکانات و تجهیزات هوشمند فرودگاه 
بین المللی کیــش گام های موثــری در زمینه ارائه 
خدمات شایســته به مسافران و گردشگران برداشته و 
نقش محوری این مجموعه می تواند در رونق بخشی 
حوزه های صنعت گردشــگری و اقتصادی موثر واقع 

شود.

تقدیر و تجلیل جامعه  
هتل داران کیش از مدیریت 

هواپیمایی کیش ایر
پیشرفت و تعالی قابل توجه ناوگان هواپیمایی کیش ایر 
به لطف مدیریتی خردمندانه و هوشــمندانه طی ۲ سال 

گذشته قابل تقدیر است.   
اعضــای جامعه هتل داران کیش طــی بیانیه ای ضمن 
تقدیــر و قدردانی از تــاش ها و زحمــات جناب آقای 
ابوالفضل اســناوندی مدیرعامل خدوم و خردمند شرکت 
هواپیمایــی کیش ایر و مدیران و پرســنل شایســته آن 
مجموعه که با همتی عالی در جهت تعالی و ارتقای سطح 
کمی و کیفی پروازهای کیش ایر قدم برداشــته و بدست 
توانمند مهندســان و کارشناســان ایران بزرگ که باعث 
افزایــش ناوگان هواپیمایی کیش ایــر از ۲ فروند هواپیما 
در ســال ۱۴۰۰ به ۱۰ فروند هواپیمای عملیاتی در پاییز 
۱۴۰۲ شــده و همچنین با تاش شــبانه روزی اقدام به 
برقراری پرواز از تمام اســتانهای کشــور به جزیره کیش 
کرده بار ســنگین انتقال بیش از ۵۰ درصد گردشــگران 
ورودی و خروجی به کیش را با برقراری پرواز روی برنامه 
جهت انتقال گردشگران در تمام ماه های سال را بر دوش 
کشیده اید دست شکر گذاری به سمت آسمان بلند کرده 

و سجده شکر بجای می آوریم. 
بدینوســیله با کمال احترام سپاس و قدردانی بی پایان 
خــود را محضر شــما مدیریت محترم و کلیــه مدیران و 
پرســنل آن هواپیمایی اعام داشــته و برای آن مدیریت 
خدوم و خردمند و کلیه مدیران و پرســنل و خلبان کیش 

ایرلاین آرزوی سعادت و رستگاری و سامت را دارد. 
لهــذا اعضای فعال این تشــکل و جامعه صنفی فعال و 
بزرگ کیش در حوزه گردشــگری از مدیریت آن مجموعه 
انتظار دارد مســیر پیش گرفته بــرای تعالی فرزند کیش 
)کیش ایر( را همچنان با تمام توان و خستگی ناپذیر تا سر 
مقصد پیش گرفته و با برنامه ریزی و اقدامات هوشمندانه 
برای ایام خلوتی و لوســیزن جزیره کیش اقدامات لازم را 

به گنجاند. 
به امید آن که تابســتان آینده را به همت جوامع فعال 
صنفــی کیش و به لطف همراهــی هواپیمایی کیش ایر ، 
تابســتانی داغ برای رونق حوزه گردشگری و تسهیل سفر 
مردم فهیــم و لایق ایران زمین در جزیــره کیش فراهم 

سازیم. انشالله 
در پایان بر خود واجــب میدانیم که در زمان و مکان و 
فرصتی مغتنم از زحمات و خدمــات جنابعالی و مدیران 
و پرســنل شایســته هواپیمایی کیش ایر تقدیر و تجلیل 

بعمل آوریم .
با کمال احترام اعضای جامعه هتل داران کیش

اخبار

اردوی تیم ملی یخ نوردی 
کشور در جزیره کیش

تیم ملــی یخ نوردی کشــور اردوی 
تدارکاتی خود را برای کســب آمادگی 
بیشــتر و اعزام به مسابقات جهانی در 

کیش آغاز کرد.
به گــزارش خبرگزاری صداوســیما 
کیش، یخ نوردهای تیم ملی ۲۴ تا ۳۰ 
بهمن در مســابقات جهانی به میزبانی 

کشور کانادا شرکت می کنند.

کدورت بالای آب و کم 
بودن کلر عامل توقف 

فعالیت استخری در کیش
رئیس مرکز بهداشــت کیش گفت: 
فعالیت یک استخر به دلیل کم بودن 
کلر باقیمانده و بالا بودن کدورت آب 

در جزیره کیش متوقف شد.
صداوســیما  خبرگزاری  گزارش  به 
کیــش، اســدالله احمــدی گفــت: 
کارشناســان محیط مرکز بهداشــت 
کیــش فعالیت این اســتخر را تا رفع 

نواقص موجود متوقف کردند.
وی افــزود: اســتخر های شــنا در 
بازدید های ماهانه عاوه بر کلر سنجی 
و کــدورت آب، از نظــر میکروبی نیز 
نمونه برداری و بررســی می شــوند و 
از ادامــه فعالیت اســتخر های بدون 
اســتاندارد های بهداشــتی جلوگیری 

خواهد شد.
احمدی خاطرنشــان کرد: شــرایط 
فضای  اســتخر،  محیطی  بهداشــت 
بهداشــتی،  ســرویس های  فیزیکی، 
رختکن، بوفه و تهویه هوای استخر ها 
در بازرســی های بهداشــتی سنجش 

می شوند.
رئیس مرکز بهداشــت کیش گفت: 
شــفافیت آب و کیفیت آب از لحاظ 
میکروبی و شیمیایی در نمونه برداری ها 

آزمایش می شود.
کــرد:  خاطرنشــان  احمــدی 
مراجعه کنندگان به استخر ها می توانند 
در خصوص کیفیت و نکات بهداشتی 
استخر ها با سامانه ۱۹۰ تماس گرفته 
و گزارش های خود را به کارشناســان 
مرکز بهداشت کیش منتقل کنند و در 
مردمی  شکایت های  زمان  سریعترین 

بررسی و رسیدگی خواهد شد.

میز خدمت پلیس کیش 
گرامیداشت دهه فجر 

انقلاب اسلامی
روســای پلیس هــای تخصصــی کیــش 
گرامیداشــت دهــه فجــر انقاب اســامی 
بــا حضور در مســجد امام حســن مجتبی، 

پاسخگوی سوالات مردم شدند.
گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش،  به 
رئیس پلیــس راهور، روســای کانتری ها، 
کارشناســان اداره وظیفــه عمومــی، اماکن 
و گذرنامــه کیش با حضــور در میز خدمت 
پاسخگوی سوالات و مشکات ساکنان جزیره 

کیش شدند.
میــز خدمت پلیس کیش در مســجد امام 
حســن مجتبی پس از اقامه ی نماز مغرب و 
عشا برپا شد و کارشناســان پلیس سوالات، 
انتقادات، پیشنهادات و نقطه نظرات مردم را 

بررسی و پاسخ دادند.

سطح تعاملات نیروی 
دریایی ارتش ایران 
و هندوستان در حال 

گسترش است
وابسته نیروی دریایی هندوستان در ایران با 
اشاره به اینکه سطح تعامات نیروی دریایی 
ارتش ایران و هندوســتان در حال گسترش 
اســت، گفت: نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســامی ایران در تحــولات کنونی و امنیت 

منطقه بسیار تاثیرگذار است.
به گــزارش ایرنا از روابــط عمومی نیروی 
دریایی ســپاه، »ناخدا یکم مک کار« شامگاه 
سه شــنبه در دیــدار با دریــادار دوم وظیفه 
فرمانده منطقه یکم امامت نداجا بندرعباس؛ 
اظهار کرد: هندوســتان و ایران مرز مشترک 
ندارند ولــی در حوزه دریــا از طریق دریای 

عمان و اقیانوس هند، همسایه هستیم.
وی بیان کرد: نیروی دریایی هندوســتان 
خواهان، گســترش ســطح روابط با نیروی 

دریایی ارتش جمهوری اسامی ایران است.
وابسته نیروی دریایی هندوستان در ایران 
اظهــار کرد: ســطح تعامات میــان، نیروی 
دریایی هندوستان و ایران بسیار بالا و همواره 

در حال به گسترش است.
»ناخدا یکم مک کار« ابراز کرد: میزبانی از 
ناوشکن ایرانی دنا در رزمایش میان ۲۰۲۴ 
باعث افتخار ماســت و ما در بندر بمبئی به 

استقبالشان خواهیم رفت.

3
رییس هال احمر شهرستان بشاگرد گفت: بر اثر اتصال برق در روستای احمدآباد منو از بخش گوهران بشاگرد شش 

کپر آتش گرفت.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمد نظری گفت: بر اثر اتصال برق در روستای احمدآباد منو از بخش گوهران بشاگرد 

شش کپر آتش گرفت.
نظری گفت: این شش کپر متعلق به دوخانواده مددجوی کمیته امداد بود.

وی گفت: همه وسایل زندگی این دو خانواده در آتش سوخت و چیزی حدود ۳۰۰ میلیون تومان خسارت دیدند.

آتش سوزی در خانه های کپری بشاگرد

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
18 بهمن 1402
 شماره  1625

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
گفت: تا پایان دی ماه امســال ۲ هزار و ۲۴ تقاضا برای سرمایه گذاری 
در مناطق آزاد داشــتیم که ارزش آن ۷۴۰ هــزار میلیارد تومان برای 
ســرمایه گذاران داخلی و ۲.۲ میلیارد یورو نیز از سوی سرمایه گذاران 

خارجی بوده است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »حجت اله عبدالملکی« مشــاور 
رئیس جمهور و دبیر شــورای عالی مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی پس 
بازدید از خبرگزاری جمهوری اســامی )ایرنا( به ســوالات مربوط به 
مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی پاســخ داد که در میان موضوعاتی مانند 
واردات خودرو، بسته های سرمایه گذاری، بورس مناطق آزاد مطرح شد 
که شــرح کامل آن در دو بخش منتشر خواهد شد. بخش نخست این 
گفت وگو را در ادامه مشــاهده می کنیــد و بخش دوم در روزهای آیند 

منتشر خواهد شد.
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی بهشت سرمایه گذاری است

عبدالملکی با اشاره به اینکه مناطق آزاد و ویژه اقتصادی ایران بهشت 
ســرمایه گذاری است که پنج خصوصیت در این مناطق وجود دارد که 
در جهان داشــتن همه موارد در یک کشــور نادر است، اظهار داشت: 
نخســت پایین بودن هزینه تولید شامل نیروی کار، مواد اولیه، زمین، 
انرژی و دسترســی به تکنولوژی به نســبت جهانی مزیت مهمی را در 
ایران ایجاد کرده که در مناطق آزاد به طور ویژه برای ســرمایه گذار به 

صرفه محسوب می شود.
مشــاور رییــس جمهور تاکید کــرد: از دیگر مزایــای مناطق آزاد، 
زیرســاخت های مناســب اســت که در تاریخ سی ســاله فعالیت این 
محدوده هــا به جز اعتبارات عمومی کشــور مربوط بــه این بخش در 
مناطق آزاد هزینه بیشتری صرف فراهم کردن زیرساخت ها شده است.

وی با بیان اینکه ۶۵ درصد بودجه ســالانه مناطق آزاد برای توسعه 
زیرساخت ها صرف شده و باقی مربوط به هزینه های جاری بوده است، 
تصریح کرد: بر همین اســاس زیرســاخت های مناسبی شامل شبکه 
جاده ای، بنادر، فرودگاهی، سوخت رســانی، آب و برق و انرژی در این 

محدوده های وجود دارد.
عبدالملکی بیان کرد: ســومین شاخصه مهم در توجه به مناطق آزاد 
ایران، دسترسی مناسب به بازارهای جهان است؛ زیرا نقاط استقرار این 
مناطق موجب شده، رســیدن به بازارهای داخلی و خارجی را تسهیل 
کــرده، به عنوان مثــال برخی مناطق مانند چابهار بــه تمام بازارهای 
جهانی دسترســی دارد که این موضوع برای ســرمایه گذاران اهمیت 

ویژه ای دارد.
سهولت کسب و کار در مناطق آزاد

دبیر شــورا عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با بیان اینکه سهولت 
کســب و کار از دیگر مزایای مناطق آزاد در ایران اســت، خاطرنشان 
کرد: به دلیل قوانین ســهل تر در نظر گرفته شده و وحدت فرماندهی 
اقتصادی برای مناطق آزاد روند ســاده تری برای مشــاغل و روندهای 
اداری وجود دارد؛ زیــرا مطابق قوانین بالاترین مقام دولتی در مناطق 

مدیرعامل است.
وی با اشــاره به معافیت های مالیاتی و گمرکی مناطق آزاد، تصریح 
کرد: در این نقاط تا ۲۰ ســال معافیت مالیاتی و معافیت گمرکی ابدی 
برای مواد اولیه و تجهیزات در نظر گرفته شــده اســت به جز عوارض 
مواصاتی محدودی که فعالان اقتصادی برای حمل و واردات پرداخت 

می کنند شامل حقوق گمرکی دیگری نمی شوند.
عبدالملکــی با تاکید بر اینکه مجموع ایــن پنج خصوصیت در یک 
نقطه از جهان نادر هستند، گفت: ممکن است در منطقه آزادی در دنیا 
سهولت کسب و کار بیش از ایران باشد، اما در شاخصه های دیگر دچار 
کمبود هستند؛ به همین دلیل این پنج خصوصیت در کنار هم ایران را 

به بهشت سرمایه گذاری تبدیل کرده است.
وی با برای اینکه برای تســهیل بیشــتر شرایط ســرمایه گذاری در 
مناطق آزاد بســته های ســرمایه گذاری را ایجاد کرده ایم، بیان داشت: 
یک بسته سرمایه گذاری شامل سه جز می شود، نخست مطالعات امکان 
ســنجی اقتصادی اولیه که برای هر پروژه آماده شده که نشان دهنده 
میزان هزینه کرد، درآمد، سودآوری و سرمایه گذاری را مشخص می کند 

تا سرمایه گذار از نتیجه عملکرد خود پیش از آغاز اطاع داشته باشد.
دبیر شــورا عالی مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی افــزود: بخش دوم 
بسته های ســرمایه گذاری در مناطق آزاد شامل تامین زیرساخت های 
هر پروژه شامل زمین، آب، برق، گاز، دسترسی ها و هر آنچه برای پروژه 

نیاز است تعیین و فراهم شده است.
وی با بیان اینکه بخش سوم را مجوز سرمایه گذاری است، خاطرنشان 
کرد: برای این مرحله در بسته های سرمایه گذاری مجوز بی نام صادر که 
بر روی وب ســایت مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و سامانه های هر نقطه 

بارگذاری شده است.
 تهیه هزار بسته سرمایه گذاری در مناطق آزاد

مشــاور رییس جمهور در امور مناطق آزاد اظهار داشــت: یک هزار 
بسته سرمایه گذاری در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به ارزش ۹۰۰ هزار 
میلیارد تومان معادل ۲۰ میلیارد یورو آماده و عرضه شــده اســت که 
طی ۱۰ رویداد ســرمایه گذاری داخلی و خارجی ارائه شدند و رسانه ها 
به آن پرداختند که مجموع این اقدامات منجر به تقاضای زیادی برای 

سرمایه گذاری در ایران شد.
وی با بیان اینکه از تعداد کل بســته های آماده ســازی شده، ۲۰۰ 
پروژه سرمایه گذار پیدا کرده است، تاکید کرد: یک هزار و ۸۰۰ تقاضای 
ســرمایه گذاری دیگر به مناطق آزاد ارائه شده اســت؛ زیرا بسته های 
مطرح شــده مانند یک نمونه برای جذب فعالان اقتصادی عمل کرده 
است و در صورتی که افراد طرحی برای انجام داشتند توانستند با ارائه 

آن به مجوزهای لازمه دست پیدا کنند.
عبدالملکــی با تاکیــد بر اینکــه محدودیتی بــرای انتخاب فضای 
سرمایه گذاری در مناطق آزاد وجود ندارد، گفت: تا پایان دی ماه امسال 
۲ هزار و ۲۴ تقاضا برای سرمایه گذاری در مناطق آزاد داشتیم که ۷۴۰ 
هزار میلیارد تومان آن مربوط به ســرمایه گذاران داخلی و ۲.۲ میلیارد 

یورو نیز از سوی سرمایه گذاران خارجی بوده است.
دبیر شــورا عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با بیان اینکه طرح های 
ارائه شده در حال بررسی است، خاطرنشان کرد: بخشی از این طرح در 
مرحله مطالعات تکمیلی است، برخی دیگر به تایید مسوولان مربوطه 
رســید و ۲۷۰ میلیارد تومان از میزان کل سرمایه گذاری مطرح شده، 

به تایید رسیده است.
وی تصریح کرد: بخشــی از پروژه ها در پروسه صدور مجوز مربوط به 
دســتگاه های دیگر مانند محیط زیست، سازمان غذا و دارو و استاندارد 
هســتند و بخشــی دیگر در حال تکمیل اطاعــات و ارائه مدارک و 
مستندات هســتند؛ زیرا مناطق آزاد در ارزیابی سرمایه گذار به تمکن 
مالی توجه ویژه نشــان می دهد و باید بتواند این موضوع را اثبات کند؛ 
زیرا نباید زمینی به شــخصی واگذار شــود که توان ساخت ندارد و تا 

مدت ها به صورت برهوت، ساختمان نیمه کاره و رها شده باقی بماند. 
عبدالملکی تاکید کرد: بسیج عمومی در مناطق آزاد ایجاد شده است 
و تا پایان ســال تمرکز اصلی بر تایید تقاضاهای سرمایه گذاری باشد تا 

به قرارداد منتهی شود و بر همین اساس می توان پیش بینی کرد تا سال 
۱۴۰۴ پروژه های سرمایه گذاری به بهره برداری برسند و مردم می توانند 

از نتایج آن بهره مند شوند.
مشــاور رییــس جمهــور با تاکیــد بر اینکــه تاکنــون از ظرفیت 
ســرمایه گذاری مناطق آزاد بیش از ۱۰ درصد اســتفاده نشده است، 
خاطرنشــان کرد: تسهیل شرایط ســرمایه گذاری به تازگی آغاز شده و 
فرصت های طایی در اختیار سرمایه گذاران قرار گرفته است تا مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی به مقصد افرادی شــود که مایل به خروج سرمایه 

خود از سرزمین اصلی هستند.
وی با اشاره به اینکه بر اساس آمار سالانه هشت میلیارد یورو سرمایه 
از کشور خارج می شود، تصریح کرد: این افراد می توانند هم از بسته های 
ارائه شده استفاده کنند و هم زمینه قانونی برای ارائه پروژه فراهم شده 
اســت تا به سودآوری برسند و دبیرخانه شورا عالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی نیز قدم به قدم برای بهره برداری بهتر و بیشتر سرمایه گذاران 

همراهی خواهد داشت.
عبدالملکی با اشــاره به استقبال از ســرمایه گذاری در مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی، گفت: انتظار می رود شاهد اثرگذاری ملموس در سطح 

اقتصاد ملی باشیم.
ابلاغ مصوباتی برای واردات خودرو به مناطق آزاد

دبیر شــورا عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اشــاره به سال های 
پررونــق واردات خــودرو به مناطق آزاد، اظهار داشــت: از ســال ۹۷ 
محدودیت هایی در دولت گذشته اعمال شد و واردات بسیاری از کالاها 
از جمله خودرو به این محدوده ها ممنوع شد؛ بنابراین اکنون با ناوگان 
نســبتاً فرسوده ای در مناطق آزاد مواجه هســتیم، بر همین اساس از 
ابتدای دولت ســیزدهم آزادســازی ورود خودروها مورد پیگیری قرار 

گرفت.
وی با بیان اینکه در حال حاضر حدود ۱۵۰ هزار دســتگاه خودروی 
سواری در مناطق آزاد فعال است، خاطرنشان کرد: مصوباتی صادر شده 
که یکی از آنها مجوز واردات پاک منطقه آزاد به سرزمین اصلی است، 
با اباغ آن ســازوکارهای قانونی فراهم شــد که متقاضیان با پرداخت 

عوارض بتوانند خودروهای خود را به سرزمین اصلی وارد کنند.
عبدالملکــی در خصوص مصوبــه واردات خودروهای نو به این نقاط 
است، تاکید کرد: در ۲۳ دی ماه مصوبه ای در هیات وزیران مورد تایید 
قرار گرفت که بر اســاس آن اجازه خودرو به مناطق آزاد و ســرزمین 
اصلی داده شــد و در این اباغیه ذکر شــده تا ســقف ۴۰ هزار دلار 
خودروهــای برقی و هیبریدی اجازه واردات دارند؛ اما برای خودروهای 

احتراقی محدودیت بیشتری در نظر گرفته شده است.
دبیر شــورا عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصــادی افزود: محدودیت در 
واردات خودروی نو به مناطق آزاد بر این اساس است که به ازای هر یک 
خودرویی بنزین سوز که به سرزمین اصلی منتقل می شود، یک خودرو 

امکان ورود به مناطق آزاد را تا سقف ۲۰ هزار دلار فراهم می شود.

دبیر شورای عالی مناطق آزاد خبر داد:

۲۰۲۴ تقاضای ســرمایه گذاری داخلی و خارجی در 
مناطق آزاد

به گزارش اخبار کیش ؛ رحیم سرهنگی مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد کیش با اشاره به تاش و پیگیری های انجام شده 
توســط معاونت اقتصادی و سرمایه گذاری این سازمان گفت: 
براســاس مصوبه هیات دولت در ۲۵ مرداد امســال مبنی بر 
واردات خودروهای تجاری، ون، مینی بوس، اتوبوس و کشنده 
ها به مناطق آزاد کشــور، ســازمان منطقه آزاد کیش موفق 
شــد با پیگیری، بندی به این مصوبه اضافه کند که براساس 
آن مناطق آزاد در اجرای این مصوبه تابع دســتورالعمل های 

مناطق آزاد باشند .
رحیم ســرهنگی درادامه افزود: با تاش های بسیار زیاد و 
پس از ماه ها  پیگیری شــبانه روزی برای اجرایی شــدن این 
مصوبــه با اباغ آن، موفق به اجرای مصوبه شــدیم تا منطقه 

آزاد کیش نخستین منطقه آزاد ایران در واردات خودرو باشد.
مدیرعامــل ســازمان منطقه آزاد کیش با اعــام این خبر 
خوش که مطالبه چندین ساله شــهروندان وگردشگران این 
جزیره بوده اســت تاکید کرد: نوســازی نــاوگان حمل ونقل 
عمومی کیش یکی از مهمترین نیازهای این جزیره اســت که 
خوشــحالیم با پیگیری های انجام شــده در گام نخست چند 
دســتگاه ون وارد جزیره کیش و پاک گذاری شــد تا روند 
واردات برای خودروهــای تجاری، ون، مینی بوس، اتوبوس و 
کشــنده ها ادامه یابد و نــاوگان حمل ونقل عمومی کیش به 

روز رسانی شود.
وی درادامه اظهار داشــت: خودروهای شــخصی، ســواری 
وتاکســی ها مصوبه دیگری هســتند که به تازگی در هیات 

دولت تصویب شــده و آیین نامه واردات این خودروها نیز در 
حال طی مراحل تدوین اســت و امید داریم جزیره کیش در 
واردات خودروهای شخصی وسواری نیز نخستین منطقه آزاد 

در پاک گذاری خودروهای جدید باشد.
گفتنی است مدیرعامل وتیم اقتصادی سازمان منطقه آزاد 
کیش با حمایت های دبیرشــورایعالی مناطق آزاد کشــور ، 
در راستای تامین رفاه شــهروندان وگردشگران جزیره کیش 
وتحقق مطالبه چند ســاله کیشــوندان که در جهت توسعه 
گردشــگری واقتصادی این جزیره اســت تاش های زیادی 
برای اجرایی شــدن این مصوبه انجام دادند واین پیگیری ها 

همچنان ادامه دارد.

منطقه آزاد کیش، نخستین منطقه آزاد 
ایران در واردات خودروهای تجاری

ساکنان و گردشگران جزیره کیش در راهپیمایی ۲۲ بهمن در 
چهلمین و پنجمین سالگرد پیروزي انقاب اسامی با آرمان های 

امام و شهدا تجدید پیمان می کنند.
بــه گزارش اخبار کیش ؛ مســیر راهپیمایی بزرگ یوم الله ۲۲ 
بهمن، ساعت ۹ و سی دقیقه صبح روز یکشنبه از سه راه پردیس، 

جنب کلینیک امام علی )ع( به سمت اسکله تفریحی می باشد.

مردم و مســئولان ولایتمدار جزیره کیش دســت در دســت 
یکدیگر با مشــت های گره کرده و خروش عظیم خود، با آرمان 

های امام راحل تجدید میثاق خواهند کرد.
حضور ساکنان و گردشگران در راهپیمایی با شکوه ۲۲ بهمن، 
نشان اتحاد مردم در صیانت از ارزش های انقاب اسامی خواهد 

بود.

جزیره کیش جلوه گاه اتحاد مردم در راهپیمایی چهل و پنجمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی
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مدیر مرکز فیلم سازمان هنری اوج گفت: اعتماد به کارگردان های تازه کار با توجه به حساسیت کار های تولید شده از اهداف سازمان 

هنری و رسانه ای اوج است.
محسن دریا لعل مدیر مرکز فیلم و سریال سازمان هنری اوج در برنامه سینما ۴۲ شبکه خبرسیما، گفت: امسال سازمان اوج با ۴ اثر 
مجنون، آبی روشــن، ببعی قهرمان و پرویز خان در بخش مســابقه سینمای ایران حضور دارد. هر کدام از این آثار در گونه های متفاوت 

کار شده است، مجنون در گونه سینمای دفاع مقدس و جنگی، پرویز خان فیلمی با گونه ورزشی، آبی روشن کاری اجتماعی و اخلاق 
مدار و ببعی قهرمان که کاری در گونه انیمیشن است و این نشان از تنوع گونه ها در جشنواره امسال دارد. 

دریا لعل گفت: فیلم سینمایی مجنون، کار سخت و زمان بری بود که تولیدش بعد از یک سال از نگارش فیلم نامه کلید خورد و تولید 
انیمیشن نیز بیش از ۵/۲ سال طول کشید. 

اعتماد اوج به کارگردان های فیلم اولی

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
18 بهمن 1402

 شماره  1625

خبر

منتقد پیشکسوت سینما مطرح کرد؛

سینمای ایران هیچ فیلم درخوری 
درباره فوتبال نداشت

محمدتقی فهیم منتقد پیشکســوت ســینما درباره فیلم 
»پرویز خان« گفت: این یک فیلم جدی اســت که اتفاقا به 
لحاظ تاریخی درســت انتخاب شــده و روایت قصه اش نیز 

درست است.
محمدتقی فهیم در گفت وگو با ایرنا درباره فیلم سینمایی 
»پرویز خــان« از تولیدات ســازمان اوج در چهل و دومین 
جشــنواره بین المللی فیلــم فجر بیان کرد: فیلم ســاختن 
درباره ورزش جذاب فوتبال کار ســاده ای نیســت. اساسا در 
سینمای ایران فیلم درخوری تا به حال در این باره نداشته ایم 
و در ســینمای جهان هم فیلمی نداریم کــه درباره فوتبال 

درام پردازی کند و »فوتبال« را بسازد.
وی افزود: شــاید تعداد فیلم هایی دربــاره بوکس و جودو 
بیشــتر بوده و اگر فیلمی درباره فوتبال هم ساخته شده، با 
شکست رو به رو شده اســت. برای مثال فیلم معروفی مثل 
»فرار به ســوی پیروزی« ســاخته جان هیوســتون حتی با 
حضور چهره های جهانی مثل پله و یا سوپراســتارهایی نظیر 

سیلور استالونه باز هم شکست می خورد.
وی افزود: از این رو به نظرم علی  ثقفی به عنوان  نویســنده 
و کارگردان به خوبی فهمیده اســت که علت این شکست ها 
کجاست و بنابراین روایت قصه اش را به زمین بازی معطوف 
کرده، همین که او توانســته است قصه اش را به زمین بازی 
بکشــاند و محوریت کارش را بر »پرویــز دهداری« متمرکز 
بکند، توفیق خوبی است و به عنوان یک اثر شخصیت محور 
از پس کار برآمده است. در مجموع در حاشیه جبهه و جنگ 
و دفاع مقدس این اثر تبدیل به یک کار حماســی شده است 
و ایــن فیلم به طور کلی امتیاز بالایــی می گیرد که باید به 

فیلمساز آن تبریک گفت.
وی توضیــح داد: »پرویز خان« یک فیلم جدی اســت که 
اتفاقا به لحاظ تاریخی درست انتخاب شده و روایت قصه اش 
درست است. فرعیات قصه نیز که به دفاع مقدس می پردازد، 
به خوبی در دل قصه جاگذاری شــده است و به نظرم می آید 

برای نسل جدید جالب توجه به نظر بیاید.

اظهارات کارگردان چینی درباره 
کیارستمی و سینمای ایران

فیلم سینمایی »غیاب« با حضور وولانگ کارگردان فیلم 
در موزه ســینمای ایران به نمایش درآمــد و او گفت: از 
اینکه در مهمترین جشــنواره ایرانی حضور دارم و فیلمم 
در در یک عمارت تاریخی در ایران نمایش داده شد، بسیار 

خوشحال هستم.
به گزارش ایســنا، به نقل از روابط عمومی موزه سینما، 
وولانگ فیلمساز کشور چین ادامه داد:خوشبختانه امسال 
کشور ما با پنج فیلم در جشنواره فیلم فجر حضور دارد که 
این فیلم ها صنعت سینمای چین و همچنین زیبایی های 

کشور ما را معرفی می کند.
وولانــگ با بیان اینکه بــه عنوان داور و فیلمســاز در 
جشنواره حضور دارد، بیان داشت: فیلم من درباره فردی 
اســت که کشــورش را ترک کــرده و بعــد از مواجهه با 
مشکلات متععد در زندگی دوباره به کشورش برمی گردد.

وی با بیان اینکه به فیلم های ایرانی علاقه زیادی دارد، 
گفت: از فیلمســازان ایرانی »عباس کیارســتمی« را به 
خوبی می شناسم. به نظرم فیلم »خانه دوست کجاست« 
نماد مهمی از کشــور ایران اســت که به خوبی به تصویر 
کشــیده شده است. این نوع فیلم ها ارتباط بین ملت ها را 

باهم زیاد می کند.
وولانگ با بیان اینکه فیلمنامه فیلمش زمان زیادی طول 
کشید تا کامل شود، گفت: به نظرم کمبودها و کاستی ها 
در زندگی بسیار مهم است و هر فردی باید در جهت رفع 
آنها برآید و من ســعی کردم ایــن موضوع را به خوبی در 

فیلم به تصویر بکشم.
وی با بیان اینکه موضوع فیلم انسانی است، بیان داشت: 
موضوعات و مشکلاتی که در فیلم به تصویر کشیده شده 
است مشــکلاتی است که در سراســر جهان وجود دارد 
تا آنجا که درک و احســاس متقابــل در بین همه ایجاد 

می کند.
وولانگ با بیان اینکه از اینکه فیلمش در موزه سینمای 
ایران که یک بنای تاریخی مهم اســت نمایش داده شده 
بســیار خوشحال است، گفت: ما در چین هم موزه سینما 
داریــم اما شــکل آن متفاوت اســت. به نظــرم موزه ها 
می توانند لوکیشــن خوبی برای ما فیلمسازها باشند زیرا 

بسیار زیبا و جذابیت های خاصی دارند.
وی در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه چگونه می توان 
فیلمی بومی ساخت و در جشنواره های بین المللی نمایش 
داد، بیان داشت: زمانی که فیلم را می ساختم به اینکه کجا 
قرار اســت نمایش داده شود فکر نمی کردم فقط معنی و 

مفهوم آن برایم اهمیت داشت.
وولانگ ادامه داد: یک صدا شدن فیلمسازان سراسر دنیا 
برای من بسیار اهمیت دارد. به همین دلیل سعی کردم در 
فیلمم آن را به خوبی نشان دهم. فیلمسازان چینی هویت 
و زیبایی ها را به خوبی به تصویر می کشند به همین دلیل 

درک متقابل بهتری برای زندگی پیدا می کنند.
وی خاطرنشان کرد: روش های مختلفی برای فیلمسازی 
وجود دارد اما مهم موضوعی اســت که فیلمساز انتخاب 
می کند و دغدغه مند باشــد. من معتقــدم همه فیلم ها 
مــی توانند زبان جهانی دارند و ما بــا زبان تصویر و صدا 

می توانیم موضوعاتمان را منتقل کنیم.
وی در پایان بیان کرد: از موزه سینمای ایران می خواهم 
اجازه بدهند ســال آینده به ایران بیایــم و در این بنای 

تاریخی زیبا فیلمی به صورت مشترک با ایران بسازیم.

خبر

فیلم های ششمین روز 
جشنواره فجر؛ از »نپتون« 

تا »پروین«
در ششــمین روز چهل ودومین جشنواره 
فیلم فجر ســه فیلم »نپتون«، »شمشــیر و 
اندوه« و »پروین« در خانه جشنواره نمایش 

داده می شوند.
۱- نپتون

فیلم ســینمایی »نپتون« بــه کارگردانی 
محمدابراهیــم غفاریان در بخــش نگاه نو 
چهل ودومین جشنواره فیلم فجر حضور دارد.

در خلاصه داستان فیلم نپتون آمده است: 
افســانه و همسرش به دلیل مشغله کاری از 
فرزند خود غافل شــده اند کــه فرزند آن ها 
دچار مشــکلی می شــود…، اما عوامل فیلم، 
این خلاصه رسمی را منتشر کرده اند: »یک 
ســال نپتون، معادل ۱۶۵ سال زمینه! یعنی 
یک بچه یک ساله توی نپتون یک پیرِ ۱۶۵ 

ساله روی زمینه!«
آرمیــن رحیمیان، بهدخــت ولیان، امین 
میــری، رها خدایــاری، آیــدا ماهیانی، ندا 
عقیقی با حضور مســعود کرامتــی و بهناز 
جعفری در کنار بازیگــران کودک امیررضا 
جوکار، ماهک حقیقــی، آرتین تیموری و با 
معرفی بهداد بلیغ و شهلا اکبری در این فیلم 

ایفای نقش کرده اند.
دیگر عوامل این فیلم به شرح زیر است:

نویسنده:  امین پور،  ســیاوش  تهیه کننده: 
مرجان ساداتی، موســیقی: کارن همایونفر، 
فیلم بردار: داود محمدی و تدوین گر: حمید 

نجفی راد
۲- شمشیر و اندوه

»شمشــیر و اندوه« بــه کارگردانی عماد 
رحمانی و مهــرداد محرابی یکــی دیگر از 
در چهل ودومیــن  حاضــر  انیمیشــن های 

جشنواره فیلم فجر است.
انیمیشــن »شمشــیر و اندوه« اثری ۹۲ 
دقیقه ای اســت کــه برهه تاریخــی بعد از 
شــهادت امام حســن مجتبی )ع( تا ورود 
امام حســین )ع( به کربلا را روایت می کند. 
روایت این اثر از زاویه دید یک ایرانی اســت 
که در شهر مداین زندگی می کند و منجر به 
پیوســتنش به قافله امام حسین )ع( خواهد 
شــد. مخاطب این انیمیشن نوجوان و جوان 
در نظر گرفته شده و در خلاصه داستان آن 
آمده اســت: »برای تحقق رویایی که داری 

مبارزه کن…«
این پویا نمایی که برای اولین بار در تاریخ 
انیمیشن ایران با اســتفاده از اسکن انسانی 

)MetaHuman( تولید شده است.
انیمیشــن  عوامل  و  صداپیشــگان 

شمشیر و اندوه
صداپیشــگان فیلم شمشــیر و انــدوه از 
ایــن قرارند؛ زهره شــکوفنده، مهبد قناعت 
پیشــه، تورج نصر، غلامرضا صادقی، سعید 
مقدم منش، میثم نیکنام، ســعید غفارمنش، 
حسام صادقی نیکو، محسن سرشار، محسن 
زرآبادی، اعظم حبیبی، کــوروش زارع پناه، 
مهرداد معمارزاده، مریم خلقتی، شیدا زینی، 
عالم تــاج خیری نیا، ابراهیــم ربیعی، جوانه 
برهانی، میلاد مبینی، شهره روحی و مسیحا 

شیهدی اصل.
عوامل اصلی شمشــیر و اندوه هم عبارتند 
از: فیلمنامه نویســان: عماد رحمانی، مهدی 
جعفری، کارگردانان: عماد رحمانی، مهرداد 
جعفری،  مهــدی  تهیه کننــده:  محرابــی، 
مدیر تولید: معین کریمــی، تدوین: مهرداد 
محرابی، موســیقی: شــاهین پژهان، آرش 
آقابابائی، طراح صدا و SFX: شــاهین پژهان، 
طراح ارشد کاراکتر: بنیامین شجاعی باغینی، 
کارگــردان هنری: میلاد علیقلیا، مســئول 
رندر: بهداد باقری، شبیه ســازی مو و پارچه: 
محمد مشتاقی، سیاوش مصلحی، سرپرست 
صداپیشــگان: حســام صادقی نیکــو، مدیر 
دوبلاژ: حســام صادقی نیکو، صدابردار: بهنیا 

سبزواری، امور فنی صدا: میلاد استخری،
۳- پروین

فیلم ســینمایی »پروین« بــه کارگردانی 
محمدرضا ورزی امســال در بخش سودای 
ســیمرغ چهل و دومین جشنواره فیلم فجر 

حضور دارد.
»پروین« محصول مشترک بنیاد سینمایی 
فارابی و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی است.
فیلم سینمایی »پروین« نگاهی به زندگی 

پروین اعتصامی شاعر معاصر ایرانی دارد.
فیلمنامــه »پرویــن« را محمدرضا ورزی 
نوشــته و عواملــی که در ســاخت این اثر 
ســینمایی همکاری داشــته اند، عبارتند از 
مدیــر فیلمبرداری: فرشــاد خالقی، مهدی 
حســینی وند، تدوین: مهدی حسینی وند، 
آهنگســاز: بهزاد عبدی، مدیر صدابرداری: 
ارســلان کیان ارثی، طراح چهــره پردازی: 
شهرام خلج، طراح صحنه: مسعود اوسطی، 
صحنه آرا: ســوفیا شــکری، طــراح لباس: 
رویا ابراهیمی، دستیار اول کارگردان: رهام 
مخدومی، مدیر برنامه ریزی: حسین متحد، 
منشــی صحنه: ســحرناز ضیایی، عکاس: 
احمدرضا شــجاعی، اصلاح رنگ و نور: نیما 
دبیــرزاده، صداگذاری: مهــرداد جلوخانی، 
جلوه هــای ویــژه میدانــی: آرش آقا بیک، 
مســتند پشــت صحنه: مریم ورزی، گروه 
تولید و تــدارکات: امیر فیاض، علیرضا حق 

شناس، سعید هرانفُ، حمید نخعی.

نشســت خبری فیلم ســینمایی »بهشــت 
تبهکاران« در  خانه رسانه برگزار شد.

به گزارش روزنامه جمهور، در این نشســت 
)کارگردان(،  مســعود جعفری جوزانی  خبری، 
علی قائم مقامــی و فتــح الله جعفری جوزانی 
)تهیه کنندگان(، مهدی حسینی وند )تدوینگر(، 
آرش  )صداگــذار(،  موســوی نژاد  محمــود 
برومند )صدابردار(، امیرحســین آرمان، سحر 
جعفری جوزانی، رضا یزدانی، حســام منظور و 
بهنام تشکر از جمله بازیگران این فیلم حضور 

داشتند.
در ابتدای این نشست، مسعود جعفری جوزانی 
کارگردان این فیلم گفت: به دنبال کیسی بودم 
که همیشگی باشد، در مورد اینکه آدم هایی که 

دفاع می کنند، چرا اعدام  می شوند؟
اما اگــر قرار بود در مورد یک مســئله فیلم 
بســازیم، تبدیل به کلیشه فیلمسازی در حوزه 
قصاص می شد. در نهایت با دوستانم در انجمن 
حقوق شناسان مشورت کرده و تصمیم گرفتیم 
که یک مســئله ریشــه ای را در تاریخ بررسی 

کردیم.
وی افزود: کتابی درباره کاراکتر اصلی فیلم؛ 
حسن جعفری نوشته نوشــته شده که قطعی 
ثابت کرده این فرد بی گناه اســت. اسم کتاب 
»بی گناهی که بر دار شــد« است. این که این 
فرد قاتل نبوده و چون سیاسی و اهل قلم بوده، 

اعدامش کرده اند.
این کارگــردان تاکید کرد: البتــه این فیلم 
اقتباسی به حساب نمی آید؛ بلکه اثری پژوهشی 
اســت. زیرا من تمام پرونده ها و اسناد مربوطه 
را مطالعه کردم. »بهشــت تبهــکاران« درباره 
اهمیت اســتقلال قوه قضاییه است،  چراکه در 
هر سرزمین و کشوری اگر قوه قضاییه مستقل 

نباشد، بهشت تبهکاران است و جهنم انسان.
وی ادامه داد: زندگی حســن جعفری به واقع 
فیلم اســت و من همــواره دوســت دارم در 
ژانرهای مختلف فیلم هایی بسازم که بتواند رد 
پایی از من و علایقم باشد. این قصه می تواند و 

قابلیت سریال شدن هم دارد.
سحر جعفری جوزانی بازیگر این فیلم گفت: 

باعث افتخارم است که در فیلم های پدرم بازی 
کنم.

امیرحســین آرمان بازیگر نقش اصلی فیلم 
»بهشــت تبهــکاران« اظهــار داشــت: باعث 
خوش شانسی من بود که بازی در نقش حسن 
جعفری به من رســید. از لحظــه  لحظه بازی 
کردن این نقش در این فیلم  لذت بردم و سعی 
کردم چیزی از شــخصیت بســازم که واقعی 
باشــد. من با براردزاده و خانواده  این شــخص 
صحبت های بســیاری کردم تــا قصه را طبق 

واقعیت ها، روایت کنیم.
رضــا یزدانی دیگر بازیگر این فیلم بیان کرد: 
من خواننده ای هســتم که چند ســالی  است 
بازیگری را هم تجربه می کنم. به واسطه چهره 
و صدایی که دارم، بیشــتر نقش های منفی به 

من پیشنهاد می شود.
وی اضافه کرد: زمانی که فیلمنامه را خواندم، 
از این نقش منفی بسیار خوشم آمد و نمی دانم 
که توانســته ام از پس آن بربیام یا خیر. اما باید 
بگویم مســعود جعفری جوزانی از آن دســته 
کارگردانانی است که بازیگرش را خوب هدایت 

می کند.

در ادامــه نشســت، مســعود جعفرجوزانی 
اظهار داشت: دوســت ندارم کاراکترها به طور 
صددرصد مابه ازای بیرونی داشــته باشند. باید 
بگویم که شانســی تک تک بازیگران شبیه به 

کاراکترهای واقعی تاریخ درآمده اند.
حســام منظور دیگر بازیگر این فیلم گفت: 
زمانی که اســم آقای جعفری جوزانی پشــت 
کاری باشــد، بازیگــر بدون فکر کــردن آن را 
تاریخی  فیلم های  متاســفانه  انتخاب می کند. 
خیلی کمتر ساخته می شود. تجربه نشان داده 
مردم هم آثار تاریخی-ملی را بســیار دوســت 
دارند و ایــن آثار علاوه بر این که ســینمایی 

است، پژوهشی هم هست.
در ادامــه قائم مقامی تهیه کننــده این فیلم 
گفت: فیلــم »بهشــت تبهــکاران« از لحاظ 
پروداکشن پروژه ســنگینی بود. چند روز قبل 
از شروع جشنواره فیلم فجر، با مدیران صحبت 
کردم که چند روزی برای رساندن نسخه نهایی 
صبــر کنند، منتهــا گفتند قانــون برای همه 
یکسان اســت و بلیت فروشی انجام شده است. 
پس آن ماجرایی در روزهای ابتدایی جشنواره 
اتفــاق افتاد و در آن روزها نســخه فیلم ما که 

روی پرده رفت، ناقص بود.
مســعود جعفری جوزانی تصریح کرد: نشان 
دادن فیلم خام و ناقص، کار بسیار خطایی است 

و چیزی نیست که بتوانیم توجهیش کنیم.
ایــن کارگــردان اضافه کرد: اگر کســی به 
خــودش احتــرام می گــذارد، کار اشــتباهی 
نمی کنــد. همان طور کــه در طراحی صحنه و 
لباس فیلم  نگاه کردید، حتی رنگ کراوات هم 

با تحقیق و طراحی همراه بوده است.
مهدی حســینی وند تدوینگر  ایــن فیلم نیز 
اظهار داشــت: مســعود جعفری جوزانی استاد 
راهنمــای پایان  نامه من  بــوده و کار کردن با 

ایشان بسیار سخت اما لذت بخش است.
محمود موســوی نژاد صداگذار فیلم »بهشت 
تبهکاران« بیان داشــت: همان طــور که آقای 
حســینی وند اشــاره کرد، کار کــردن با آقای 
جعفری جوزانی ســخت است و نظرات دقیقی 

می دهد؛ گویی که صداگذار حرفه ای است.
امیرحســین آرمان بازیگر ایــن فیلم گفت: 
تک تک تصاویری که در فیلم می بینید، پشتش 
فکر است و ســاعت ها درباره آن صحبت شده 
اســت. در کمتــر فیلمی، این میــزان از دقت 

کارگردان را دیده ام.
کارگــردان این فیلم تاکید کرد: تدوین فیلم 
اکنون کاملا و درست است و هیچ اصلاحیه ای 

در آن اعمال نمی شود.
وی تصریــح کرد: ســریال ها معمولا خطی 
هستند اما در ســینما خیلی نمی توانیم خطی 

نشان دهیم و پرش زمانی وجود دارد.
مســعود جعفری جوزانی ادامه داد: برای این 
فیلم در ابتدا پروانه تولید ندادند و پس از آن به 
دوران کرونا خوردیم. به دلیل اینکه ما دکورها 
را از قبل ساخته بودم، باید حتما فیلم را تولید 

می کردیم.
وی تاکید کرد: بهترین کسی که می توانست 
نقش فــروغ را بازی کند، دخترم ســحر بوده 

است.
رضا یزدانــی بازیگر این فیلم در پایان گفت: 
قطعا من یک خواننده هســتم، اما بازیگری را 

هم دوست دارم.

»بهشت تبهکاران«؛ یک اثر پژوهشی

بازیگر شــصخیت دوال پا در »مســتوران« 
گفــت: همه تصویری که »مســتوران« از یک 
جهان خیالی ترســیم می کند، قدمی است که 

مخاطب را به افســانه های کهن متصل کند.
محصول  هاشمی  علی  سید  ساخته  مستوران 
جدید ســازمان هنری رسانه ای اوج است که 
فصل دوم آن شنبه تا چهارشنبه از شبکه یک 
پخش می شــود. این سریال برگردان تصویری 
حکایت ها و افســانه های قدیمی ایرانی اســت 
و شــخصیت های خیالی مثــل دوال پا نیز در 

دارند. آن حضور 
یدالله شــادمانی درباره همکاری با ســریال 
مســتوران و بــازی در نقش دوال پــا اظهار 
داشــت: کارگردان فصل اول سریال مستوران 
آقای ســیدحاتمی من را به خاطر جثه و وزن 
ســبکم انتخاب کرد چرا که شــخصیت دوال 
پا مســتلزم قرارگرفتن روی دوش آدم ها بود.

وی ادامــه داد: دوال پــا نقــش جالــب و 
منحصــر به فردی بود بــه همین دلیل آن را 
بازی کردم. دوال پا دیوصفت است؛ موجودی 
اســت که تماما باعث رنجــش و آزار و اذیت 
دیگران می شــود، اما بازی در این نقش برای 
من تجربه خوبی بود و دوســت داشتم چنین 
نقشــی را که از فضای کمدی دور بود امتحان 

کنــم و نتیجه اش هم برایم خوب بود.
شادمانی افزود: مســتوران داستانی تاریخی 
و قدیمی و نقش من کاراکتری خیالی اســت 
کــه مابــه ازای بیرونی نــدارد و فکر می کنم 
همیــن مولفه هــا بود که باعث شــد مردم از 
مســتوران اســتقبال کنند و آن را دوســت 

باشند. داشته 
بازیگر نقــش دوال پا در مــورد جذابیت ها 
ایــن نقش تصریــح کرد: گریم  و چالش های 
من خیلی قشــنگ بود؛ دو گوش برایم درست 
کرده بودند که با مو های جلوی ســر و پشت 
گوش و کلاه و لباس تلفیق می شد؛ پاچه های 
شــلواری که من در این ســریال می پوشیدم 
چیزی حــدود دو متر بود، ولی قابل نشــان 
دادن نبود و آســتین پیراهن هایم هم بسیار 

بود. بلند 
وی افــزود: گریم مــن برای هربــار جلوی 
دوربیــن قرارگرفتن حدود نیم ســاعت طول 
می کشــید؛ هرکاری ســختی خودش را دارد 
و گریــم در این نقش هم ســختی خودش را 
داشــت چنانچه باعث کشیدگی پوست می شد 
و صحبــت کــردن را هم تا حدودی ســخت 
می کــرد و گوش هایــی که بــرای من وصل 
می شــد مراقبت می خواست و کلاهی که روی 
سرم می گذاشــتند از این جهت مراقبت لازم 

داشــت که گوش هایم آسیب نبیند.
شــادمانی در توضیح ماهیــت دوال پا بیان 
کــرد: ســواری گرفتن از مــردم که در ذات 
کاراکتــر دوال پاســت عملی زشــت و زننده 
بود، اما در مجموع بــازی آن جالب بود؛ من 
آقــای حمیدرضا آذرنگ  ابتدا روی دوش  در 
می رفتم که بســیار اذیت شد چرا که علاوه بر 
من که به عنوان دوال پا روی دوش ایشــان 
بودم دو کوتوله هم به پایش بســته می شدند 
کــه یکی حســن نعمتــی بود کــه خدایش 
بیامــرزد و دیگری آقــای چگینــی. مجموع 
این شــرایط کــه یکــی روی دوش و دو نفر 
به پای آقای آذرنگ بســته شده بود بازی را 
برایشان بسیار ســخت می کرد به ویژه زمانی 
که باید از پله بالا می رفت و رنج کشــید و من 

شدم. او  شرمنده 
وی افــزود: بــر این اســاس مــا بازیگرانی 
کــه در ایــن نقش ها بــه بازیگــران دیگران 
متصل می شــدیم یا روی دوش ایشــان قرار 
بودیــم و عذاب وجدان  ناراحت  می گرفتیــم 
داشــتیم که چنین شــرایطی را برای بازیگر 
دیگــری پیش آورده ایم، اما اقتضای قصه بود 

نداشتیم. چاره ای  و 
ایــن بازیگر تاکیــد کرد: البتــه این را هم 
باید بگویم کــه جای من )به عنوان موجودی 
روی دوش یــک انســان( اصلا خــوب نبود، 
راضی نبودم و خود من هم اذیت شــدم؛ مثلا 
در سکانســی در فصــل اول ســکویی بود که 
آقــای آذرنگ باید روی آن قــرار می گرفت و 

پشت من با این ســکو برخورد کرد و شرایط 
دردناکــی بود و باعــث ناراحتی آقای آذرنگ 
هم شد، اما چه می شــود کرد اقتضائات بازی 
چنیــن اتفاقاتی را هم رقم می زند که گریزی 
از آن نیســت؛ همچنان که ممکن است کسی 
در طول تولید سریال دســت و پایش آسیب 
ببینــد و مواردی از این دســت همواره پیش 

می آید.
شــادمانی دربــاره ایــن که از نظر حســی 
او  شــخصیت دوال پا چــه چالش هایی برای 
داشته اســت گفت: با نقش کنار آمدم اگرچه 
نقش بدذاتی بود، اما طول نکشــید که با آن 
کنار آمــدم؛ نمی خواهم از خودم تعریف کنم، 
اما استعداد خدادادی دارم که می توانم سریع 
کاراکتــر را جذب کنم و بــه اجرا دربیاورم و 
حــس آن را بگیرم. به همین دلیل دوال پا را 

کردم. از خود  جزئی 
وی در پاسخ به این پرسش که چرا ساختن 
قصه هایی، چون مستوران و نگاه به افسانه های 
تولید  دارد، خاطرنشــان کــرد:  اهمیت  کهن 
چنیــن قصه هایی در قاب تصویر عالی اســت 
چــرا که کمــک می کنــد تا با داســتان های 
قدیمی و اســطوره ای و افســانه های خودمان 
آشنا شــویم. این که بدانیم در روزگاری چه 

فرهنگی و چه مملکتی داشــته ایم.
این هنرپیشــه سینما و تلویزیون تاکید کرد: 
دکــور، لباس ها، طرز صحبــت کردن، آداب 
معاشــرت و همه تصویری که مستوران از یک 
جهان خیالی ترســیم می کند قدمی است که 
مخاطب را به افســانه ها و اســطوره های کهن 
متصــل می کند و این بــه خودی خود جذاب 
است؛ همیشــه نیاز نیست یک قصه چیزی را 
به مخاطب یاد بدهد و همین که او را نســبت 
به یک گذشــته آگاه کند یا تصویر و تصوری 

ارائه دهد جالب است. از آن 
شــادمانی در پایان گفت: مستوران در فصل 
دوم بیشــتر عاشقانه اســت؛ سوده از یک سو 
و لطفعلی از دیگر ســو عاشق بود و این قصه 

عاشــقانه فضای فصل دوم را پرکرده بود.

مستورانمخاطبرابهگذشتهمتصلمیکند
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نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

صدور انقلاب اسلامی از طریق 
تصرف معنوی دل ها حاصل 

می شود
 نماینده ولــی فقیه در هرمــزگان گفت: صدور 
انقــاب اســامی از طریق تصــرف معنوی دل ها 

حاصل می شود.
حجت الاسام والمسلمین محمد عبادی زاده  در 
دیــدار با کارکنان منطقه دوم دریایی ولایت ارتش 
جمهوری اســامی شهرستان جاســک، با حضور 
معاون فرهنگی نماینده ولــی فقیه در هرمزگان و 
امام جمعه شهرستان جاسک با بیان اینکه امروز در 
شرایط تاریخی و خاصی هستیم، اظهار کرد: انقاب 
اسامی ایران پاسخی به یک نیاز و ضرورت تاریخی 
بود و در شــرایطی رخ داد کــه قرن ها تجربه نظام 

طاغوتی و سلطنت را داشتیم.
وی، با بیام اینکه نقش انقاب اســامی و مردم 
در عرصه جهانی در راســتای صدور انقاب است، 
عنوان کرد: وقتی امام فرمودند برای صدور انقاب 
تاش می کنیم تصور برخی تصرف خاک کشورها و 
کشورگشایی توسط سپاهیان اسام بود در حالیکه 
صدور انقاب اسامی از طریق تصرف دل ها حاصل 

شد.
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان، با اشاره به 
این نکته که انقاب اسامی فقط ملی و منطقه ای 
نبود، بیان کرد: انقاب اسامی محدود به جغرافیای 
ایران نبود بلکه تمام جهان را تحت شعاع قرار داد و 
تاثیرات این مهم را در عرصه های مختلف جهان به 

خوبی مشاهده می کنیم.
حجت الاسام والمسلمین عبادی زاده، با اشاره به 
این نکته که آمریکا تاش کرد مرزهای جغرافیایی 
کشورهای خاورمیانه را به نفع قدرت های استکباری 
تغییر دهد، خاطرنشــان کــرد: اتفاقات و تحولات 
عظیمی در منطقــه صورت گرفت اما این تغییرات 
متاثر از انقاب اســامی و در راســتای اهداف این 

انقاب تعریف می شود.
وی، با بیان اینکه انقاب اسامی نسبت به سایر 
انقاب های جهان موفق تر اســت، خاطرنشان کرد: 
انقاب اســامی هیچ گاه با آرمان هــای خود قهر 
نمی کند و همین امر باعث گسترش مرزهای ایمانی 

انقاب شده است.
امــام جمعــه بندرعبــاس،  افزود: دشــمن از 
پیشرفت های علمی و صنعتی کشور هراس دارد و 
از این می ترســد که قدرتی در برابر زورگویی آن ها 
در منطقه ظهور کند به همین دلیل تمام توان خود 
را برای جلوگیری از پیشرفت های علمی، اقتصادی، 

نظامی و ... به کار گرفته است.
حجت الاسام والمسلمین عبادی زاده، با اشاره به 
فرمایشــات مقام معظم رهبری در خصوص اقتصاد 
دریامحــور، عنوان کرد: بایــد ظرفیت های دریایی 
و اقتصاد دریا را به فرهنــگ عمومی تبدیل کنیم 
همچنین این مهم باید در دســتور کار منطقه دوم 

ولایت ارتش نیز قرار گیرد.

معاون امور دریایی بنادر و دریانوردی 
هرمزگان:

هفت صیاد هندی و یک صیادی 
ایرانی از غرق شدگی نجات 

یافتند
معاون امــور دریایی بنادر و دریانــوردی هرمزگان 
گفت: هفت صیاد هندی و یک صیادی ایرانی از غرق 

شدگی نجات یافتند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی 
اســتان هرمزگان، اســماعیل مکی زاده، روز )هفدهم 
بهمن مــاه(، در جمع خبرنگاران در تشــریح جزئیات 
نجات جان هشــت نفر از صیــادان مضطر در جنوب 
غربی جزیره ابوموسی و حوالی بندر جبل علی امارات 
اظهار کرد: شب گذشــته )دوشنبه ۱۶ آبان ماه( یک 
پیام اضطراری از مرکز فرعی تجسس و نجات دریایی 
بوموســی در خصوص اعام اضطرار شــناور ســنتی 
صیادی در موقعیت ۱۵ مایلــی جنوب غربی جزیره 

ابوموسی دریافت شد.
وی ادامــه داد: با اعام اینکه هشــت نفر خدمه به 
دلیل شــرایط نامســاعد جوی در حالــت نیمه غرق 
گرفتار طوفان شــده اند، بافاصله مرکز ملی تجسس 
و نجات دریایی استان هرمزگان اقدامات لازم از قبیل 
هماهنگی بــا فرماندهی دریابانی، فرماندهی ندســا، 
شــناورهای عبوری و گزارش دهی به مدیریت بحران 
اســتان و ارسال ناوتکس و اخطارهای لازم وارد عمل 
شــد.معاون امور دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان گفت: به دنبال هماهنگی های صورت گرفته 
از ســوی مرکز تجســس و نجات دریایی استان، یک 
شــناور عبوری که با پرچم پاناما در حوالی موقعیت 
اعامی در حال دریانوری به ســمت بندر جبل علی 
کشور امارات بود، مســیر خود را به موقعیت اضطرار 
تغییر داده و هفت نفر از سرنشینان لنج غرق شده با 

ملیت هندی را از آب نجات می دهد.
مکی زاده با اشــاره به دریافت پیام دیگری مبنی بر 
مفقود شدن یک صیاد )با ملیت ایرانی( افزود: شناور 
یادشــده سپس به سمت موقعیت لنج نیمه غرق شده 
حرکت کرده و فرد مفقودی را پس از انجام عملیات 
هماهنگ شده بر اســاس طرح جستجوی اعامی 
در فاصله ای از محل لنج مضطر پیدا کرده و نجات 

می دهند.
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سرپرست معاونت هماهنگی امور 
عمرانی استانداری هرمزگان:

ایمنی و سلامت مسافران 
در اولویت قرار دارد

 سرپرســت معاونــت هماهنگــی امــور 
عمرانی اســتانداری هرمزگان گفت: ایمنی 
و حفظ سامت مســافران نوروزی به ویژه 
و  جاده هــا  و  گردشــگری  مســیرهای  در 
گردشــگری  جاذبه های  معرفی  همچنیــن 
روستاها و شهرهای اســتان از اولویت های 

ســتاد خدمات سفر استان هرمزگان است.
محمــد مــرودی،  در دومیــن جلســه 
ســتاد اجرایی خدمات ســفر اســتان ویژه 
نــوروز ۱۴۰۳ اظهــار کــرد: بــا توجه به 
دســتورالعمل ها و الزاماتــی کــه برای هر 
دســتگاه وجود دارد و جهت هــر چه بهتر 
برگزار شــدن برنامه های نوروز و همچنین 
بهتریــن میزبانی از مســافران نوروزی باید 

انجام گیرد. برنامه ریزی های لازم 
مرودی با اشــاره به برگزاری جلسه ستاد 
خدمات ســفر این اســتان گفت: ایمنی و 
حفظ ســامت مسافران نوروزی به ویژه در 
و جاده ها و همچنین  مسیرهای گردشگری 
معرفــی جاذبه های گردشــگری روســتاها 
و شــهرهای اســتان از اولویت های ســتاد 

است. هرمزگان  استان  سفر  خدمات 
وی با بیان اینکه ورودی تمام شــهرهای 
اســتان هرمزگان باید روشــن شود، گفت: 
از  بسیاری  ارائه شــده  آمارهای  براســاس 
حــوادث جــاده ای در فاصلــه ۳۰ تــا ۶۰ 
کیلومتــری شــهرها اتفــاق می افتــد و از 
این نظر روشــنایی ورودی شــهرها اهمیت 

ویژه ای دارد.
مــرودی با اشــاره بــه اینکه بایــد تمام 
تــاش خود را بــه کار ببریم تــا در نوروز 
تلفات  امســال کمترین حوادث رانندگی و 
جاده ای را داشته باشیم بیان کرد: بسیاری 
از مردم در این ایام با خودرو شــخصی به 
ســفر می روند و همین موضوع می طلبد که 
صیانت و پیشــگیری حــوادث رانندگی در 

یابد. افزایش  استان  جاده های 
عمرانی  امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
اســتان هرمزگان با اشــاره به اینکه خیلی 
از نقاط روســتایی اســتان هرمزگان جاذبه 
گردشــگری دارند و مورد هدف گردشگری 
هســتند، بیــان کــرد: خدمات ســفرهای 

نوروزی در این نقاط هم باید دیده شــود.
وی با اشــاره به اینکه بایــد با همدلی و 
انســجام در ســطح اســتان برای رفع نیاز 
مســافران نــوروزی تــاش شــود، افزود: 
اماکــن رفاهی دارای شــرایط مناســب و 
زیرســاخت های لازم جهت خدمت رســانی 
به مســافران و گردشــگران مورد  مطلوب 

باشند. توجه 

مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان خبرداد:

رونمایی از عروسک های 
نماد جوانی جمعیت در 

هرمزگان
مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمــزگان گفــت: عروســک های »دادا و 
کاکا«، نماد فرزنــدآوری و جوانی جمعیت 
در هرمزگان، به مناسبت عید سعید مبعث 

رونمایی شد.
رویــا جهانگیــری  در جمــع خبرنگاران 
اظهــار کــرد: این عروســک ها بــا هدف 
ترویــج فرزنــدآوری، دوری از تک فرزندی، 
تأثیرگذاری بر مخاطبان کودک و نوجوان و 
مطالبه آن ها از پدر و مادر برای داشتن دادا 
)خواهر( و کاکا )برادر(، ازسوی دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان طراحی و ســاخته شده 
است و مقرر اســت با حضور در جشن های 
دهه فجر خانواده ها را نســبت به داشــتن 

فرزند بیشتر ترغیب کند.
وی تاکید کرد: باتوجه به اهمیت افزایش 
جمعیت که از مســائل حیاتی کشور است، 
لازم اســت که در این زمینه فرهنگ سازی 
بیشتری صورت بگیرد؛ در این راستا دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان عروسک های دادا و 

کاکا را طراحی کرده است.
جهانگیری اظهار کرد: در نظر داریم که در 
مراحل بعدی با استفاده از نمادهای جوانی 
نمایشی و کارتونی  جمعیت، شخصیت های 
درجهت تاثیرگذاری بیشــتر تولید و منتشر 

کنیم.
وی افزود: کودکان می توانند در جشن های 
مختلف با این عروســک ها عکس بگیرند و 
آن ها را نقاشــی کنند و با ارسال عکس ها و 
نقاشــی های خود در پویــش »دادا و کاکا« 

شرکت کنند.

سرپرســت معاونت هماهنگی امور عمرانی 
اســتانداری هرمزگان گفــت: اماکن رفاهی 
دارای شــرایط مناسب و زیرساخت های لازم 
جهت خدمت رســانی مطلوب به مسافران و 

گردشگران مورد توجه باشند.
به گزارش خبرنگار مهــر، محمد مرودی 
صبح ســه شــنبه در دومین جلســه ستاد 
اجرایی خدمات ســفر اســتان ویــژه نوروز 
۱۴۰۳ که با حضور روســای کارگروه های 
ســتاد اجرایی خدمات سفر استان و اعضای 
ســتاد مذکور در ســالن معاونــت عمرانی 
اســتانداری برگزار شــد. گفت: با توجه به 
دســتورالعمل ها و الزاماتــی کــه برای هر 
دســتگاه وجود دارد و جهت هــر چه بهتر 
برگزار شــدن برنامه های نوروز و همچنین 
بهتریــن میزبانی از مســافران نوروزی باید 

برنامه ریزی های لازم انجام گیرد.
مرودی با اشــاره به برگزاری جلســه ستاد 
خدمات ســفر این اســتان گفــت: ایمنی و 
حفظ سامت مســافران نوروزی به ویژه در 
مسیرهای گردشــگری و جاده ها و همچنین 
و  معرفی جاذبه های گردشــگری روســتاها 
شهرهای استان از اولویت های ستاد خدمات 

سفر استان هرمزگان است.
وی بــا بیان اینکه ورودی تمام شــهرهای 
اســتان هرمزگان باید روشــن شــود، گفت: 
براســاس آمارهای ارائه شــده بســیاری از 
حــوادث جــاده ای در فاصلــه ۳۰ تــا ۶۰ 
کیلومتری شهرها اتفاق می افتد و از این نظر 
روشنایی ورودی شهرها اهمیت ویژه ای دارد.

مرودی با اشــاره به اینکه باید تمام تاش 
خــود را به کار ببریــم تا در نوروز امســال 
کمترین حوادث رانندگــی و تلفات جاده ای 
را داشته باشــیم بیان کرد: بسیاری از مردم 
در این ایام با خودرو شخصی به سفر می روند 
و همیــن موضوع مــی طلبد کــه صیانت و 
پیشــگیری حوادث رانندگــی در جاده های 

استان افزایش یابد.
سرپرســت معاونت هماهنگی امور عمرانی 
اســتان هرمزگان با اشــاره بــه اینکه خیلی 
از نقاط روســتایی اســتان هرمزگان جاذبه 
گردشــگری دارند و مورد هدف گردشگری 
هستند، بیان کرد: خدمات سفرهای نوروزی 

در این نقاط هم باید دیده شود.
وی با اشــاره بــه اینکه باید بــا همدلی و 
انســجام در ســطح اســتان برای رفع نیاز 

مســافرین نوروزی تاش شود، افزود: اماکن 
رفاهی دارای شرایط مناسب و زیرساخت های 

لازم جهت خدمت رسانی مطلوب به مسافران 
و گردشگران مورد توجه باشند.

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان:

زیرساخت های لازم برای خدمات دهی به گردشگران فراهم شود

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

خدمات دینی خوبی در طول انقلاب به جامعه اهل سنت ارائه شده است
 نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان گفت: خدمات دینی خوبی در طول انقاب به جامعه اهل سنت ارائه شده است.

حجت الاسام والمسلمین محمد عبادی زاده، در دیدار با کارکنان و مدرسین مدرسه دینی اهل سنت جاسک که با همراهی معاون فرهنگی 
نماینده ولی فقیه در هرمزگان و امام جمعه شهرســتان جاســک برگزار شــد، اظهار کرد: حوزه های علمیه و دینــی در دوران معاصر دارای 

ماموریت های مشترکی هستند و باید به صورت هماهنگ برای تحقق اهداف گام بردارند.
وی، با بیان این نکته که علمای و طاب اسام در وهله اول نباید از تحولات جهانی عقب بماند، عنوان کرد: ارتباط روحانیت با مردم باید تقویت 

شود و باید کاری کنیم که مردم آگاه شوند که علمای دین خیرخواه آن ها هستند.
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان بیان کرد: توصیه می کنم علمای اسام تحولات مربوط به جهان اسام را با دقت پیگیری کنند چراکه 

از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
وی، با اشاره به تاش دشمن برای ایجاد تفرقه میان شیعه و سنی، عنوان کرد: در گذشته دشمنان می گفتند که ایرانیان به دنبال هال شیعی 

هستند اما مثال نقض آن  حمایت از افغانستان در جنگ با روسیه و حمایت از مردم مظلوم غزه است.

 نماینــده ولی فقیه در هرمــزگان و امام جمعه بندرعباس 
با اشــاره فرمایشــات رهبر معظم انقاب در خصوص اقتصاد 
دریامحور، گفت: تبدیل اقتصاد دریا و استفاده از ظرفیت های 
دریایی به یک فرهنگ عمومی، ضروری اســت که باید مورد 

توجه قرار گیرد.
به گــزارش ایرنــا، حجت الاســام و المســلمین محمد 
عبادی زاده روز سه شــنبه در دیدار بــا کارکنان منطقه دوم 
دریایی ولایت ارتش جمهوری اســامی شهرســتان جاسک 
افزود: تبدیل ظرفیت های دریایــی و اقتصاد دریا به فرهنگ 
عمومــی، از مطالبات رهبر معظم انقــاب بوده که در دیدار 
با فرماندهــان و امیران ارتش مطرح کردنــد و می طلبد که 
به عنوان یک ضرورت در دســتورکار منطقه دوم ولایت ارتش 

جاسک قرار گیرد.
وی همچنین با اشــاره به اینکه امروز در شــرایط تاریخی 
و خاصی قرار داریم، اظهار کرد: شــکل گیری انقاب اسامی 
ایران، پاسخی به یک نیاز و ضرورت تاریخی بود و در شرایطی 

رخ داد که قرن ها تجربه نظام طاغوتی و سلطنت را داشتیم.

امام جمعه بندرعباس، با بیان اینکه نقش انقاب اسامی و 
مردم در عرصه جهانی در راستای صدور انقاب است، عنوان 
کرد: زمانی که امام راحل فرمودند: برای صدور انقاب تاش 
می کنیم، در واقع تصور برخی ها تصرف خاک کشورها و کشور 
گشایی توسط سپاهیان اسام بود، در حالی که صدور انقاب 

اسامی از طریق تصرف دل ها حاصل شد.
حجت الاســام و المســلمین عبادی زاده، با اشاره به این 
نکته که انقاب اســامی فقط ملی و منطقــه ای نبود، بیان 
کرد: انقاب اســامی محدود به جغرافیــای ایران نبود بلکه 
تمام جهان را تحت شــعاع قرار داد و تاثیرات این مهم را در 

عرصه های مختلف جهان به خوبی مشاهده می کنیم.
وی با اشــاره بــه این نکته که آمریکا تــاش کرد مرزهای 
جغرافیایی کشورهای خاورمیانه را به نفع قدرت های استکباری 
تغییر دهد، خاطرنشــان کرد: اتفاقــات و تحولات عظیمی در 
منطقه صورت گرفت اما این تغیرات متاثر از انقاب اســامی 

است و در راستای اهداف این انقاب تعریف می شود.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان تصریح کرد: انقاب اسامی 

ایران نسبت به سایر انقاب های جهان موفق تر است، انقاب 
اســامی هیچ گاه با آرمان های خود قهر نمی کند و همین امر 

باعث گسترش مرزهای ایمانی انقاب شده است.
امام جمعه بندرعباس، بــا بیان اینکه ضعف ها و نقص های 
انقاب اسامی را انکار و پنهان نمی کنیم، گفت: امکان داشت 
که در حوزه اقتصاد از شــرایط کنونی وضعیت بهتری داشته 
باشیم که کوتاهی و کم کاری برخی از کارگزاران و مسئولان 
در طول عمر انقاب باعث شــده که در حوزه اقتصاد بسیاری 
از آرمان های انقاب هنوز محقق نشود اما همراهی و همدلی 

مردم می تواند این مشکات را برطرف کند.
حجت الاســام والمســلمین عبادی زاده، با ذکر این نکته 
که دشــمن با جمهوری اســامی مشــکلی نــدارد، چرا که 
جمهوری اســامی در جهان زیاد است، مطرح کرد: دشمن 
از پیشــرفت های علمی و صنعتی کشور هراس دارند و از این 
می ترسند که قدرتی در برابر زورگویی آن ها در منطقه ظهور 
کند به همیــن جهت تمام توان خود را بــرای جلوگیری از 

پیشرفت های علمی، اقتصادی، نظامی به کار گرفته است.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان: 
تبدیل اقتصاد دریا به یک فرهنگ عمومی، ضروری است

طاب حوزه علمیه مولود کعبه جاســک در راستای طرح 
مردمی کاشــت یک میلیارد درخت، بــا تولید ۷۰ هزار نهال 
حرا در بزرگترین نهالســتان طاب کشور در این شهرستان، 

مورد تقدیر قرار گرفتند.
به گزارش ایرنا، در راســتای طرح ملی تولید و کاشت یک 
میلیارد نهال در طول چهار ســال، تفاهم نامه  همکاری امروز 
سه شــنبه به صورت وبیناری بین ســازمان منابع طبیعی و 

آبخیزداری و حوزه های علمیه کشور امضا شد.
حوزه علمیه اســتان هرمزگان نیز در مدرسه علمیه مولود 
کعبه جاســک به عنوان نخستین مدرســه علمیه کشور در 
بخــش نهال کاری اقــدام به تولید و کاشــت ۷۰ هزار نهال 
در نوار ســاحلی این شهرســتان کرده است، که مورد تقدیر 

قرار گرفت.

نخســتین نهالستان طاب کشور آذرماه امسال در راستای 
طرح مردمی کاشــت یــک میلیارد درخت، در شهرســتان 

جاسک راه اندازی شد.
این نهالستان اقدام به تولید بیش از ۷۰ هزار نهال حرا کرده 
است که تمامی این نهال ها توسط طاب و گروه های جهادی 
در قالب پویش های مردمی در سواحل نیلگون خلیج فارس و 

نوار ساحلی جاسک در حال کشت است.
جاســک یکی از ۶ شهرســتان بندری و ساحلی هرمزگان 
است که به علت واقع شــدن در انحنای جغرافیایی استان و 
مجاورت با دریایی مَکُران و تنگه هرمز همواره دارای اهمیت 
بوده و در فاصله ۳۰۰ کیلومتری شرق بندرعباس واقع شده 

است.
به گزارش ایرنا، کشورمان ایران برای احیا و بازسازی زیست 

بوم های تخریب شده تصمیم به تولید و کاشت درخت کرده 
اســت که با دســتور رییس جمهور طرح مردمی کاشت یک 
میلیارد درخت در چهار ســال کلید خــورده و با اباغ وزیر 
جهادکشــاورزی، به تکلیف قانونی تبدیل شده است و سهم 
هرمزگان نیز تولید و کاشت سالانه ۶ میلیون و ۵۰۰ درخت 

بوده که امسال محقق شده است.
از مساحت ۶ میلیون و ۹۰۰ هزار هکتاری عرصه های منابع 
طبیعی هرمزگان، یک میلیون و ۹۲ هزار هکتار آن جنگل با 
گونه های کرت، آکاسیا، کنار، کهور ایرانی، تج و دریگر گونه 
ها بوده اســت که ۲۵ هزار هکتار آن جنگل حرا، ۸۰۲ هزار 
هکتار جنگل های محدوده خلیج فارس و دریای عمان، ۲۱۳ 
هزار هکتار جنگل های ایرانی تورانی و ۵۱ هزار هکتار جنگل 

های دست کاشت است.

طلاب مدرسه علمیه جاسک ۷۰ هزار نهال تولید کردند

سرپرســت اداره تبلیغات اسامی شهرستان ابوموسی گفت: 
جهاد تبیین مهم ترین اقدام در دهه فجر است.

به گزارش مهر، حجت الاسام حسنی اظهار کرد: با پیروزی 
انقاب اسامی مردم ایران تغییرات زیادی در کشور ایجاد شد 
و این تغییر و تحول باید به مردم اطاع رســانی شــود و این 
یعنی مهم ترین اقدام در دهه مبارک فجر جهاد تبیین و گفتن 

دست آوردها به مردم است.
وی خاطر نشــان کرد: این روزها رسانه های بیگاه از حربه 
و حمله ای به دســتاوردهای انقاب و کاســتن از ارزش آنها 
فروگــذار نمی کنند و می خواهند ایرانــی ها را تحقیر کنند 

و مانند دولت های تحت امرشــان نمی خواهند ایران و ایرانی 
سربلند باشد بنابراین ما باید در این میدان از تاش های خود 

فروگذار نکنیم.
وی افزود: سیاســت اســتعمارگران و دولت های اســتثمار 
کننده ملت ها عقب نگه داشــتن آنها و بسط این تفکر است 
که یک کشــور جهان سوم نمی تواند به پیشرفت های علمی 
دســت پیدا کند در حالی که اینگونه نیست البته در گسترش 
این تفکر دشــمن نیاز به سخنگوی و رسانه چه از نوع داخلی 
و چه از نوع خارجی دارد و عده ای در داخل به عنوان ســرباز 
دشمن عمل می کنند و هرچه سکوت انقابی ها بیشتر باشد 

دشمن در بسط تفکر خود بهتر عمل می کند.
حجت الاسام حســنی خاطرنشان کرد: مشــکل امروز ما 
مشکل عدم وجود پیوست رسانه ای در انجام کارهاست و این 
در دنیای رســانه زده امروز مشکل عمده و بزرگی است و باید 
آن را اصاح کنیم. همه باید دســت به دســت هم دهیم و در 

این جهاد شرکت کنیم.
وی اضافــه کرد: امروز باید جهاد تبیین را در راس همه امور 
قرار دهیم تا بتوانیم در دل افراد بیشتری امیدآفرینی کنیم و 
آنها را با اقدامات خوب دولت و مجلس آشنا کنیم تا انتخابات 

پرشورتری داشته باشیم.

سرپرست تبلیغات اسلامی ابوموسی:
جهاد تبیین مهم ترین اقدام در دهه فجر است

مدیرکل تبلیغات اســامی اســتان هرمزگان از برگــزاری رویداد 
پیشگام در استان هرمزگان خبر داد و گفت: این رویداد از تاریخ ۱۶ 

الی ۲۰ اسفندماه در استان برگزار می شود.
به گزارش خبرنگار مهر، غامحســین حقانی دوشــنبه شــب در 
نشست خبری چهاردهمین رویداد پیشگام با بیان اینکه این رویداد 
در زمینه آموزش و توانمندسازی نیروی های دغدغه مند فعالیت دارد، 
گفت: تاکنون رویداد پیشــگام در ۱۳ استان با هدف ارائه آموزش به 

افراد در محات کم برخوردار و سپس توسعه آنها برگزار شده است.
وی با تاکید بر گســترش ظرفیت های خدادادی درونی انسان در 
جامعه افزود: رویداد پیشــگام پیگیر این سلسله مسائل است و مانند 
آینه عمل می کند و این موضوع دقیقاً همان چیزی است که انقاب 

اسامی به ما آموخته است.
حجت الاسام حقانی ادامه داد: رویدادهای این چنینی توانایی خود 
را مجدداً به خــود اثبات می کند و باعث انگیزه و اتفاقات خوب نیز 

می شــود، به گونه ای در میدان مسئله حل می شود که می تواند به 
خودی خود، کادرساز، مدیر ساز و انسان ساز باشد.

در ادامه این نشست، سعید علی بخشی فعال جهادی و دبیر رویداد 
پیشگام نیز گفت: با سیر تکاملی انقاب اسامی، درمی یابیم که یک 
انقاب مردمی است، در ســال های اخیر، مردم با توجه به عملکرد 
بعضــی از دولت ها، از میدان دور شــده بودند که با دولت فعلی که 

شعارش مردمی بودن است دوباره پای کار آمدند.

استان هرمزگان ایستگاه چهاردهمین رویداد پیشگام



اخبار

وزیر راه و شهرسازی خبرداد؛

ساخت واگن مسافری از طریق 
تهاتر نفت

وزیــر راه و شهرســازی گفت: قــرارداد تأمین ۵۰۰ 
واگن مسافری از طریق تولید داخل یا واردات تا پایان 
ســال منعقد می شود و شــرکت ها می توانند از طریق 

تهاتر نفت اقدام به ســاخت واگن مسافری کنند.
به گزارش مهر، مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی 
در مراسم ورود ۶۸۵ دستگاه ناوگان نو و بازسازی شده 
به شــبکه ریلی، گفت: چندین پروژه بزرگ زیرساختی 
صنعت ریلی در یک سال گذشته به بهره برداری رسید 
که برخی از آن ها سال ها سرمایه گذاری شده و معطل 

بود. مانده 
وزیــر راه و شهرســازی در ادامه تاکیــد کرد: پروژه 
همدان به ســنندج یکی از خطوط اصلی ریلی کشــور 
بود که استان کردستان را از بن بست ریلی خارج و به 

شبکه ریلی متصل کرد.
وی افزود: با اتصال هر اســتان به شبکه ریلی توسعه 
اقتصادی آن جایگاه ویــژه ای پیدا می کند و با تکمیل 
زیرساخت های حمل ونقلی، شرایط برای سرمایه گذاری 
در آن اســتان فراهم می شــود که می توانیم نتایج آن 
را در ســال های آینده ببینیم. این پــروژه در کریدور 

شــرقی_ غربی نیز نقش قابل توجهی خواهد داشت.
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه راه آهن رشــت 
به کاســپین نیز تا پایان سال به بهره برداری می رسد، 
گفت: این راه آهن یکــی از قطعات راهبردی در حوزه 
حمل ونقــل کالای دریا به دریا اســت و دو بندر مهم 

کشور را به یکدیگر متصل می کند.
بذرپاش ادامه داد: راه آهن رشــت - اقلید - یزد نیز 
از دیگر پروژه هــای مهم بود که بــا اهتمام راه آهن و 
ســایر بخش های مجموعه وزارت راه و شهرســازی به 

رسید. بهره برداری 
وزیر راه و شهرســازی اظهار کرد: راه آهن چابهار به 
زاهدان نیز تا پایان سال به بهره برداری می رسد و بندر 
راهبردی چابهــار را به منطقه مرکزی کشــور متصل 
می کند. پروژه شــهرکرد به اصفهان نیز تا پایان دولت 

به بهره برداری خواهد رسید.
وزیر راه شهرســازی در پایان گفت: هر شــرکتی که 
امکان ســاخت واگن مسافری دارد از طریق تهاتر نفت 
برای تأمین واگن مســافری، وارد میدان شود. قرارداد 
تأمین ۵۰۰ واگن مســافری از طریــق تولید داخل یا 

واردات تا پایان سال منعقد شود.

استفاده از واگن  باری برای صادرات
مدیرعامــل راه آهــن گفت: ۸هزار واگــن باری طی 
دومــاه به ترمز مجهز شــد و امروزه هیــچ  واگن باری 

بدون ترمز در خطوط سرویس دهی فعال نیست.
به گزارش مهر، مراسم امضای کاربرگ های ماده ۱۲ 
قانون رفع موانــع تولید با حضور مهرداد بذرپاش وزیر 
راه و شهرســازی، کمال هادیان فر معــاون حمل ونقل 
وزیر راه و شهرســازی و سید میعاد صالحی مدیرعامل 
شرکت راه آهن، میان شرکت های سرمایه گذار در حوزه 
تولید ناوگان ریلی و شرکت راه آهن جمهوری اسلامی 
ایــران برگزار شــد. ارزش این کاربرگ هــا مجموعاً به 

۶۵۸ میلیارد تومان می رسد.
ماده ۱۲ پس از ۷ سال در دولت سیزدهم نتیجه داد

ســید میعاد صالحــی مدیرعامل راه آهــن جمهوری 
اســلامی ایران در مراسم ورود ۶۸۵ دســتگاه ناوگان 
نو و بازســازی شــده به شــبکه ریلی، گفــت: امروز 
علاوه بر بهره بــرداری و افتتاح از واگن ها، از مدیرعامل 
مردادماه  در  قراردادهایی  براساس  شرکت های سرمایه 
ســال جاری منعقد کرده بودیم در راســتای حمایت از 
تولید داخل، ایــن قراردادها به حواله های مالی تبدیل 

خواهد شد.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی گفت: بــا توجه به 
تلاش های دولــت ســیزدهم در حوزه ریلی، شــاهد 
پیشــرفت چشــمگیری هســتیم و از ابتــدای ۱۴۰۰ 
مســؤول از بدهی های دولت قبلــی بودیم که به مرور 
زمــان بدهــی و معضلات رفع شــد و امــروز با همت 
وزیر جوان کابینه دولت ســیزدهم گام های بلندی در 

برداشتیم. پیشرفت  راستای 
وی گفــت: ۲۶ هزار واگن بدون ترمز حرکت می کرد 
به اصطلاح با شــیر بسته حرکت می کرد و طی دو ماه 
۸ هــزار واگن باری را مجهز بــه ترمز کردیم و امروزه 
هیــچ واگن باری بدون ترمز وارد خط ســرویس دهی 
نیست. در حوزه های مختلف به سمت تولید داخل گام 
برداشتیم و انتظار می رود بخشی از واگن های باری در 

حوزه صادرات استفاده شوند.
صالحی افزود: در راســتای توسعه ریل قطعاً به تولید 
داخــل اهمیت ویــژه ای خواهیم داشــت و ماده ۱۲ 
قانون پس از ۷ ســال به نتیجه رســید و انتظار می رود 
با حمایت ســازمان برنامه و بودجه تا پایان ســال این 
حواله های مالی که با شــرکت های سرمایه انعقاد شد، 

نقد شود.
مدیرعامــل راه آهن با اشــاره به گام هــای خوبی که 
از مســیر ماده ۱۲، تهاتر نفت و تســهیلات تبصره ۱۸ 
برداشــته شده، خاطرنشــان کرد: ۴۵۰ میلیارد تومان 
تســهیلات ارزان بر اســاس تبصره ۱۸، به ۱۰ شرکت 
خصوصی سرمایه گذار در تولید لکوموتیو و واگن باری 

اهدا خواهد شد.

فناوری

رئیس سازمان صنایع کوچک 
اعلام کرد؛

برنامه حمایتی وزارت 
صمت برای حمایت از 

صنایع کوچک
رئیس ســازمان صنایــع کوچک و 
برنامه  ایــران،  شــهرک های صنعتی 
برای  تجارت  و  وزارت صنعت، معدن 
حمایــت از صنایع و مشــاغل محلی 

کوچک را تشریح کرد.
فرشاد مقیمی در گفت وگو با ایسنا، 
نقش ســازمان صنایع  بــا  رابطه  در 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران 
در تقویت کســب و کارهای بومی و 
تا  اقتصادی، گفت:  ایجاد بنگاه هــای 
به ۵۰۵ خوشه مشاغل  نزدیک  امروز 
بومــی و محلــی کوچک در کشــور 
خوشبختانه  و  اســت  شده  شناسایی 
برنامه ریزی های صــورت گرفته،  بــا 
توانســته ایم ۱۸۵ خوشــه مشــاغل 
محلی کوچک را به شــبکه بازار ملی 

کنیم. متصل  کشور، 
وی افزود: این مشــاغل که صنایع 
و حرفه های زیــر ۵۰ نفر نیروی کار 
را شــامل می شــود بــا پیگیری های 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
شناســی  ظرفیت  ایــران،  صنعتــی 
شده و با شناســایی مزیت های آن ها 
به آمــوزش جهــت تخصصی کردن 
مشــاغل بومی و به روز رسانی آن ها 

پرداخته ایم.
معــاون وزیــر صمــت در رابطه با 
برنامه هــای حمایتی این وزارت خانه 
برای صنایع و مشاغل محلی کوچک، 
اظهــار کرد: آموزش، اطلاع رســانی، 
آگاه ســازی و ارائه تسهیلات حمایتی 
مخصــوص کارآفرینــان از وظایــف 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران اســت و با پیگیری های 
به عمل آمده، پروژه توسعه خوشه ای 
و تبدیل مشــاغل محلی بــه نواحی 
اقدام است  صنعتی کوچک در دست 
که در حــال حاضر ۵۶ خوشــه کار 
در حــال تبدیل به نواحــی صنعتی 

کوچک در کشور است.
مقیمی در پایان، تاکید کرد: تبدیل 
مشــاغل محلــی به نواحــی صنعتی 
کوچک یکــی از مهم ترین عوامل در 
جلوگیری از مهاجرت ها و جابه جایی 
جمعیــت اســت کــه می تواند نقش 
مهمی در توســعه مناطــق و نواحی 
جمعیتــی کوچــک مقیاس باشــد و 
خوشبختانه در سال جاری توانستیم، 
واحدها و خوشه های تولیدی کوچک 
را به میزان ۱۸ درصد افزایش دهیم 
تا به ســهم خود در توســعه نواحی 
تولیدی و صنایــع محلی کوچک در 

باشیم. کشور شریک 

معاون سازمان منابع طبیعی:

کمتر از یک سوم میانگین 
دنیا جنگل داریم

منابع  ســازمان  جنگل  امور  معاون 
طبیعــی و آبخیزداری کشــور گفت: 
جزو کشــورهای کم جنــگل در دنیا 
هســتیم و کمتر از یک سوم میانگین 

دنیا جنگل داریم.
به گزارش ایســنا، نقی شــعبانیان 
در نشســت خبری که امــروز برگزار 
شــد با بیان اینکه در دنیا نســبت به 
منابــع طبیعی بی توجــه و کم توجه 
شــده اســت، گفت: آمارهای رسمی 
نشــان می دهد که میانگین سالانه ۵ 
میلیون هکتار جنــگل و ۱۵ میلیارد 

درخت در دنیاز از بین می رود.
۱۴.۳ میلیــون هکتار  افــزود:  وی 
جنگل داریم که ۸.۷ کشور را پوشش 
می دهند. یعنی جزو کشــورهای کم 
جنگل در دنیا هســتیم. سرانه جنگل 
در کشــور ۱۷۰۰ متر مربع اســت و 
این در حالیســت که ســرانه جنگل 
در دنیا به طــور میانگین ۶۰۰۰ متر 
مربع و در آســیا نیز ۷۰۰۰ متر مربع 
اســت. این یعنی کمتر از یک ســوم 

داریم. دنیا جنگل  میانگین 
منابع  ســازمان  جنگل  امور  معاون 
طبیعی تصریح کــرد: از نظر کیفیت 
جنگل ها با توجه به شرایط منطقه ای 
مناســبی  وضعیــت  در  اقلیمــی  و 
نیســتیم. اما بهتریــن جنگل ها را از 
نظر تنوع و قدمت داریم. بر اســاس 
قدمت  هیرکانی  جنگل های  برآوردها 
۴۰ تــا ۶۰ میلیون ســال دارند و از 
نظر تنوع نیز به اندازه قاره اروپا تنوع 

داریم. جنگلی 
وی اضافه کــرد: نتیجه کم توجهی 
و بی توجهــی بــه منابــع طبیعی و 
جنگل هــا در دنیا منجــر به افزایش 
گازهــای گلخانــه ای، افزایش گرد و 
غبار و ریزگردها فرسایش خاک شده 

است.

6
کاهش عوارض صادراتی محصولات خام و نیمه خام در کمیسیون اقتصادی دولت و هیات دولت تصویب شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بازار ســرمایه، ولی اله جعفری، مدیر نظارت بر ناشــران سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: پس 
از ابــلاغ مصوبه مورخ ۲۱ تیر مــاه ۱۴۰۲ عوارض صادراتی محصولات خام و نیمه خام و افزایش چند برابری نرخ عوارض و در نتیجه 

تأثیر کاهنده آن بر سودآوری شرکت ها، این سازمان اقدام به پیگیری از مراجع ذیصلاح مبنی بر بازنگری در مصوبه یاد شده کرد.

وی افزود: متعاقب پیگیری های انجام شده، اخیراً کمیسیون اقتصادی دولت و هیأت دولت اقدام به بازنگری در نرخ عوارض صادراتی 
محصولات خام و نیمه خام و کاهش آن کرده است.

به گفته جعفری، طبق مقررات مصوب ســازمان بورس و اوراق بهادار، چنانچه کاهش نرخ عوارض صادراتی بر عملکرد ناشران اوراق 
بهادار تأثیر با اهمیت داشته باشد، ناشر باید موضوع را به نحو مقتضی اطلاع رسانی کنند.

کاهش عوارض صادراتی محصولات خام و نیمه خام تصویب شد

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
18 بهمن 1402

 شماره  1625

رییس انجمن تولید کنندگان فولاد 
میلگرد،  تیرآهــن،  صــادرات  گفت: 
نبشی و کل مقاطع طویل فولادی در 
۱۰ ماه امسال نسبت به مدت مشابه 
سال گذشــته ۵.۱ درصد رشد یافته 

است.
به گزارش ایرنا، بهرام ســبحانی در 
نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار 
داشت: در ۱۰ ماهه امسال ۱۵۳ هزار 
تن تیرآهن، ۲ هزار و ۷۹ تن میلگرد، 
۱۸۶ هزار تن نبشی و سایر مقاطع و 
در کل مقاطع طویل فولادی ۲ هزار 
و ۴۱۸ تن صادرات شــده اســت که 
این رقم نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته که ۲ هزار و ۳۰۰ تن بود، 
رشد ۵.۱ درصدی را نشان می دهد.

رییس انجمن تولید کنندگان فولاد 
افزود: کل مقاطــع تخت فولادی نیز 
امســال نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته رشد ۷.۶ درصدی داشته، اما 
از لحاظ ارزش صادراتی چهار درصد 

یافته است. کاهش 
وی با اشــاره به اینکه فولاد میانی 
۱۰.۸ درصــد از لحــاظ تنی افزایش 
یافته اســت، گفت: امسال ۶ هزار و 
۳۱۸ تن فولاد میانی صادر شــده که 
این رقم نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته که پنج هزار و ۷۰۴ تن بود، 
رشد را نشان می دهد، البته از لحاظ 

ارزش ۷.۷ درصد رشد داشته است.
ســبحانی اضافه کرد: امســال سه 

هزار و ۶۰ میلیون دلار آهن اسفنجی 
صادرات شــده که نســبت به مدت 
 ۱۰۹.۹ مشابه ســال گذشته رشــد 

درصدی را نشان می دهد.
رییس انجمن تولید کنندگان فولاد 
خاطرنشــان کرد: میلگرد، تیرآهن و 
سایر مقاطع در ســال ۱۴۰۲ حدود 
۱۰ میلیــون و ۶۲۹ هــزار تن تولید 
داشته ایم که این رقم در مدت مشابه 
سال گذشته ۱۰ میلیون و ۷۰۹ هزار 
تن بود که ۰.۷ درصد کاهش داشته 

است.
صنعــت فولاد تاثیــری در افزایش 

ندارد قیمت ها 
احسان دشــتیانه عضو هیات مدیره 
انجمــن تولیدکننــدگان فولاد ایران 
نیــز در ادامــه این نشســت، اظهار 
از  پنج درصد  فولاد  داشــت: صنعت 
گاز و هفــت درصد از برق کشــور را 
مصــرف می کند. کل صنعت هم فقط 
ســه درصد از آب کشــور را مصرف 

می کند.
وی افزود: عــده ای گرانی ها را به 
صنعت فولاد وصل می کنند در حالی 
افزایش  در  نقشــی  فولاد  که صنعت 
قیمت ها در مســکن و صنایعی مانند 
خودرو، لوازم خانگی و غیره نداشــته 

است.
وی بیان داشــت: در حــال حاضر 
صــادرات محصــول نهایی ایــران با 
قیمتــی معــادل ۵۰ دلار کمتــر از 

قیمت مــاده اولیه صادر می شــود و 
یارانــه حاصل از این رویــه غلط به 

جیب کشورهای همسایه می رود.
ظرفیــت فولاد بــه ۴۵ میلیون تن 

رسیده است
دیگر هیات  ابراهیمی، عضــو  امین 
فولاد  تولیدکنندگان  انجمــن  مدیره 
ایران نیز با اشــاره بــه اینکه صنعت 
فولاد امروز بــه ظرفیتی نزدیک ۴۵ 
میلیــون تن رســیده اســت، گفت: 
تحریم ها باعث شــده که در بسیاری 
از حوزه هــا خودکفــا شــویم، البته 

مشکلات زیرساختی وجود دارد.
وی افزود: ۱۶ درصد بازار سرمایه را 
صنعت فولاد و معدن تشکیل می دهد 
و حدود ۱۵۰ همت سود شرکت های 

این حوزه در بازار سرمایه است.
ابراهیمــی بــا بیان اینکــه صنعت 
تقریبا  صــادرات  حــوزه  در  فــولاد 
ســالیانه نزدیک به ۱۰ میلیارد دلار 
پتانســیل ارزآوری دارد، گفت: رشد 
بســیار خوبی دراین حوزه داشــتیم، 
فولاد خوزســتان بــه تنهایی به ۳۸ 

کشور صادرات دارد.

مدیرعامل شــرکت ساخت و توســعه زیربناهای حمل 
ونقل کشور گفت: تا پایان سال با افتتاح راه آهن رشت-

کاســپین و آزادراه منجیل-رودبــار بیــش از ۸۰ درصد 
اهداف سال ۱۴۰۲ این شرکت محقق می شود.

به گزارش مهر، خیرالــه خادمی از افتتاح دو ابر پروژه 
راهســازی کشور در اســتان گیلان تا پایان سال جاری 
خبــر داد و گفت: با افتتــاح آزادراه منجیل-رودبار و راه 
آهن رشت-کاســپین بخــش اعظمی از هــدف گذاری 
برای توســعه شــبکه حمل و نقل کشور در سال ۱۴۰۲ 
محقق می شود و در صورت مساعد بودن شرایط جوی و 
تأمین اعتبار مورد نیاز راه آهــن میانه-اردبیل و آزادراه 
تبریز- مرند نیز در همین ســال به بهره برداری می رسد 
که رکــوردی در تاریخ افتتاح انــواع راه ها در طول یک 

سال است.
معاون وزیر راه و شهرســازی از روزهای پایانی عملیات 
اجرایی راه آهن رشت-کاسپین خبر داد و گفت: در حال 
حاضــر عملیات ریل گذاری ۵.۵ کیلومتر از مســیر باقی 
مانده اســت که در صورت مناســب بودن وضعیت آب و 

هوا احتمالاً در دهه فجر این بخش نیز به اتمام برســد.

وی با اشــاره به ســختی عملیات اجرایی در این پروژه 
اظهــار کرد: به منظور احداث این خط ریلی به طول ۳۷ 
کیلومتــر، بیش از ۲.۵ میلیون متــر مکعب خاک ریزی 
صورت گرفته اســت و بــا توجه به عــدم وجود راه های 
دسترســی به پروژه جز از روی خود محور و قرار گرفتن 
پــروژه در یک بســتر باتلاقی، عملیات خــاک ریزی با 

دشواری بسیاری همراه بوده است.
خادمی تأمین مصالح در پروژه های راهســازی اســتان 
گیــلان را با توجه به نبود معادن قرضه بســیار ســخت 
دانســت و ادامه داد: نبود مصالح زیرســازی و روسازی، 
شرایط جوی منطقه، عدم دسترسی آسان به محل پروژه 
و تأمین مالــی به موقع مهمترین موضوعاتی اســت که 
ساخت راه آهن رشت-کاسپین را با مشکل رو به رو کرد.

مدیرعامل شــرکت ساخت و توســعه زیربناهای حمل 
و نقل کشــور ادامه داد: با توجه به زمین های کشاورزی 
اطراف پــروژه و محل های تلاقی بــا جاده ها حدود ۱۸ 
دســتگاه تقاطع و پل بــزرگ و ۲۴۳ آبرو در طول محور 
احداث شــده اســت که این تعداد پــل و تقاطع در یک 
مســیر ۳۷ کیلومتری در پروژه های راهســازی بی نظیر 

اســت.وی ادامه داد: به واسطه ضرورت دسترسی مناطق 
کشــاورزی اطراف این مسیر ریلی و رفاه حال کشاورزان 
ضرورت طراحی و اجرای این تعداد بالای پل های کوچک 
و بــزرگ در زمین های آبدار منطقه وجود داشــته که با 

سختی تمام این عملیات انجام شده است.
معــاون وزیر راه و شهرســازی اعتبار هزینه شــده در 
این مســیر ریلی را ۲ هزار میلیــارد تومان و ارزش روز 
آن را ۴ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان اعــلام کرد.بنا بر 
این گزارش مدیریت ارتباطات و اطلاع رســانی شــرکت 
ســاخت و توســعه زیربناهای حمل و نقل کشور، معاون 
وزیر راه و شهرســازی همچنیــن در خصوص برنامه های 
اجرایی پروژه های آزادراهی در ســال جاری بیان کرد: از 
ابتدای ســال تاکنون افتتاح باند رفــت منطقه ۲ آزادراه 
تهران- شمال و آزادراه اصفهان- شیراز به عنوان بخشی 
از اهداف تعریف شــده در این حوزه تحقق یافته است و 
با افتتــاح آزادراه منجیل-رودبار و در صورت رفع برخی 
موانع افتتاح آزادراه تبریــز- مرند، ۴ پروژه آزادراهی در 
ســال جاری افتتاح می شــود که عدد قابل توجهی برای 

افزایش طول شبکه آزادراهی در یک سال است.

تحقق بیش از ۸۰ درصد اهداف توسعه شبکه حمل و نقل در سال جاری

رشد 5/۱ درصدی صادرات محصولات فولادی در ۱۰ ماه امسال

عضــو هیئت مدیره انجمــن واردکنندگان موبایل، 
تبلــت و لــوازم جانبــی با بیــان اینکه پــای افراد 
غیرمتخصص به بازار موبایل باز شــده، گفت: افزایش 
و یــا کاهش قیمت ارز در بــازار آزاد اثری بر قیمت 
شــرکت های واردکننده ندارد. اما اگر ارز به واردات 
تخصیص داده نشــود شاهد تغییر و تحولاتی در بازار 

شب عید خواهیم بود.
حســین روزبه در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه 
بالا رفتــن قیمت دلار اثری در قیمت شــرکت های 
واردکننده نــدارد، اظهار کرد: در اصــل با توجه به 
اینکه نــرخ ارز بانک مرکزی تغییــر نکرده، افزایش 
و کاهــش قیمــت ارز در بازار آزاد اثــری بر قیمت 
شــرکت های واردکننده ندارد. اما اگر ارز به واردات 
تخصیص داده نشــود شــاهد افزایش قیمت در بازار 

شب عید خواهیم بود.
وی در ادامه در پاســخ به سوالی درباره جدیدترین 
وضعیت یکســان ســازی نرخ ارز موبایل، گفت: قرار 
بــود ارز موبایل های بالای ۶۰۰ دلار با ارز حاصل از 
صادرات خشــکبار تامین شود که این موضوع منتفی 
شد و قرار شد امتیاز موبایل های بالای ۶۰۰ دلار به 
همه صادرکنندگان داده شــود، بنابراین شرکت های 
فــروش موبایل که صادرات نداشــتند نمی توانند به 
واردات موبایل های بالای ۶۰۰ دلار اقدام کنند. این 
وضعیت باعث شــده پای افراد غیرمتخصص به بازار 

موبایل باز شود.
روزبــه با بیان اینکه در حــال حاضر موبایل بالای 
۶۰۰ دلار فقط شامل یک موبایل پرچم دار سامسونگ 
یعنی  s۲۳ و کالاهای آیفون ۱۳ است، تصریح کرد: 
چرا که آیفون ۱۴ و ۱۵ رجیســتر نمی شود و آیفون 
۱۳ هم که ســال تولید آن گذشته و تعداد آن زیاد 
نیســت. بنابراین برخی شــرکت ها بــرای انجام رفع 

تعهد ارزی خــود آیفون های ریپک یا رفرش را وارد 
می کنند. کشور 

عضــو هیات مدیره انجمــن وارد کنندگان موبایل، 
تبلت و لوازم جانبی با اشاره به اینکه در حال حاضر 
هم به دنبال این هســتیم کــه واردات موبایل بالای 
۶۰۰ دلار به دســت صادرات غیر هم انجام شــود تا 
اشخاص تخصصی در بازار موبایل بتوانند ورود کنند، 
گفت: فعلا هیچ خبری از رجیســتر شدن آیفون ۱۴ 
و ۱۵ نیســت و این سیاست اشــتباهی است. وقتی 
آیفــون ۱۳ وارد می شــود، ورود آیفون ۱۴ و ۱۵ با 
آن مبلــغ عوارض گمرکــی و ارزش افزوده می تواند 
درآمد زیادی برای دولت داشــته باشــد.وی افزود: 
از طــرف دیگــر آیفون ۱۴ و ۱۵ به صــورت قاچاق 
در بازار عرضه می شــود و خریدار هم دارد، چرا که 
راه هایی برای استفاده از این موبایل وجود دارد و ما 
هــم نمی توانیم جلوی تکنولوژی را بگیریم. برخی به 
صورت شانســی مدت زمان بیشتری آنتن نداشتند، 
برخــی از نرم افزارهای خاصی اســتفاده می کنند و 
برخی هم با استفاده از یک موبایل هوشمند معمولی 
و اشــتراک اینترنت آن، از آیفون های رجیستر نشده 
اســتفاده می کنند. بنابراین دولت است که از کاهش 
درآمدها متضرر می شود. البته این وضعیت هم مانند 
سایر وســایلی که مدتی در ایران ممنوعیت داشته، 
پایانی خواهد داشــت.روزبه در ادامه بــا بیان اینکه 
برخی شرکت ها ســعی می کنند سهم زیادی از بازار 
داشــته باشــند، تصریح کرد: بعضی از این شرکت ها 
بــا بزرگنمایــی به دنبال این هســتند کــه بگویند 
تامین کننده بازار موبایل هســتند و اگر آنها تامین 
ارز نشــوند قیمــت کالا افزایش می یابــد.وی اضافه 
کرد: واقعیت این اســت که در ماه گذشــته به دلیل 
بخشنامه بانک مرکزی در رابطه با ویرایش کالاهایی 

که در گمرک هستند مبنی بر اینکه بعد از خرید ارز 
هیچ شرکتی نمی تواند ویرایشی انجام دهد ابلاغ شد 
این بخشنامه مشــکلاتی برای صنوف مختلف ایجاد 
کرد و بعد از فشار ارگان های مختلف از جمله وزارت 
صنعت، معدن و تجارت اصلاح شــد و بر اســاس آن 
ویرایش برای مواردی که تعرفــه یا مقدار ارز تغییر 
نکرده امکان پذیر است. اما اصلاح آن حدود یک ماه 
طول کشید.عضو هیات مدیره انجمن وارد کنندگان 
موبایــل، تبلت و لوازم جانبی بــا بیان اینکه در این 
یک ماه امکان ترخیص بخشــی از محموله ها وجود 
نداشت، گفت: بانک مرکزی هم تعهد داشت که بین 
۳۵ تا ۳۸ روز ارز را به بــازرگان تخصیص دهد، اما 
روال بانک مرکــزی کم کم به ۴۵ تا ۵۰ روز افزایش 
یافت و در مقطع اجرای این بخشــنامه حتی به ۸۰ 
روز هم رســید. وقتی بانک مرکــزی همزمان ۱۰ تا 
۱۵ درصد ارز به بازار تزریق کرد و ویرایش هم مجاز 
شــد کالاهایی که در گمرک بودند ترخیص شدند و 
قیمــت موبایل کاهش یافــت، بنابراین این وضعیت 

ارتباطی به شرکت خاصی نداشت.

عضو هیات مدیره انجمن واردکنندگان موبایل عنوان کرد؛
میزان تاثیر نوسانات نرخ ارز بر قیمت شرکت های واردکننده موبایل



خبر
سردار رادان تاکید کرد؛

ریشه کنی چرخه اعتیاد با کسب 
مهارت و کار

فرمانــده کل انتظامی کشــور با تاکید بر توانمندســازی 
معتادان متجاهر گفت: باید این معتادان پس از درمان صاحب 

حرفه و شغل شوند.
بــه گزارش خبرگزاری مهر، ســردار احمدرضــا رادان، در 
همایش رؤســای پلیس مواد مخدر کشــور بر اشــتغالزایی 
معتادان تاکید کرد و گفت: تنها از طریق مهارت و کســب و 

کار می توان چرخه اعتیاد را کنترل و ریشه کن کرد.
وی تاکید کرد: تمامی اردوگاه هــای نگهداری و بازپروری 
معتــادان متجاهر باید به کارگاه های تولیدی تبدیل شــود و 
پلیس مبارزه با مواد مخدر مسئول است این هدف را با کمک 

دیگر بخش ها دنبال کند.
بــه گفته فرماندهی کل انتظامی، افراد معتاد پس از مدتی 
که از قرنطینــه بازپروری خارج می شــود و ذهن آماده تری 
دارند، باید توانمند شــده و در همــان اردوگاه صاحب حرفه 

شوند تا پس از خروج و بازگشت به جامعه شاغل باشند.
سردار رادان بر استفاده از بخش خصوصی برای راه اندازی 
کارگاه هــای تولیدی در مراکز بازپروری اشــاره کرد و افزود: 
پلیس مشــوق های مناســبی برای بخش خصوصی در نظر 
گرفته است که در حال حاضر تهران بزرگ به عنوان یک الگو 

از این شیوه در فاز اجر استفاده می کند.
فرمانده فراجا با تاکید بر اینکه در رابطه با معتادان متجاهر 
نیازمند پنجره واحد هســتیم، اظهار داشت: نیروی انتظامی 
معتــادان را جمع آوری می کنــد اما یک نهــاد دیگر آنها را 
غربالگری می کند تا مشخص شود اینها معتاد متجاهر هستند 
یا نه و سپس دوباره آنها را به پلیس تحویل می دهد تا ما آنها 
را به جای دیگری تحویل دهیم؛ این رفت و آمدها اســت که 
مشــکل ایجاد می کند و ما باید بتوانیم خودمان غربالگری را 

انجام دهیم.
ســردار رادان از رؤســای پلیس مواد مخدر سراسر کشور 
خواســت تا جمع آوری معتادان متجاهر و خرده فروشان مواد 
مخــدر را در اولویت قرار دهند و در این زمینه تاکید کرد: در 

هیچ استانی نباید هیچ معتاد متجاهر دیده شود.

درخواست یک میلیارد تومان برای 
توقف نشر اکاذیب علیه یک شرکت 

معتبر!
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات تهران بزرگ از 
شناسایی و کشف پرونده ای با موضوع نشر اکاذیب علیه یک 

شرکت بازرگانی در کشور خبر داد.
ســرهنگ داود معظمی گودرزی رئیــس پلیس فتا تهران 
بــزرگ گفت: در پــی مراجعه نماینده یکی از شــرکت های 
مطرح و شناخته شــده در حوزه واردات و صادرات به پلیس 
فتا پایتخت مبنی بر تهدید به نشر اکاذیب علیه فعالیت این 
شرکت در شــبکه اجتماعی اینستاگرام توسط فرد یا افرادی 

ناشناس، اقدامات اولیه برای کشف پرونده آغاز شد.
رئیــس پلیس فتا پایتخت با اشــاره بــه اینکه مجرم یک 
میلیارد تومان درخواســت کرده بوده تــا اقدامات مجرمانه 
خود را متوقف کند، ادامه داد: پس از ارائه مســتندات توسط 
شاکی و بررســی های علمی و فنی توسط کارشناسان پلیس 
فتــا تهران بزرگ متهم که خانم جوانی بود در فضای مجازی 
شناسایی و پس از تشریفات قضایی در یکی از مناطق غربی 
تهران دستگیر و به همراه تجهیزات الکترونیک به پلیس فتا 

منتقل شد.
این مقام انتظامی بیان نمود: متهم پس از حضور در پلیس 
فتــا پایتخت و مواجه شــدن با دلایل، مدارک و مســتندات 
موجــود در پرونده، چاره ای جز اعتراف پیش روی خود ندید 
و هدف خود را از این موضوع کسب مال اعلام کرد و از عمل 

مجرمانه خود پشیمان بود.
رئیس پلیــس فتا تهران بزرگ توصیه کــرد: رعایت اصل 
اخلاق مداری در استفاده از فضای مجازی به ویژه شبکه های 
اجتماعی یکی از الزامات فعالیت در این حوزه است و کاربران 
فضای مجازی باید مراقب رفتار خود در فضای مجازی باشند 
تــا از روی جهل یــا انتقام جویی برای دیگــر کاربران ایجاد 
مزاحمت ننمایند کــه در غیر این صورت برابر قانون با آن ها 

برخورد می شود.

خروج بیمارستان های 
نیمه تمام از »کُما«

ابَرَ بیمارستان ها؛ سیاست وزارت بهداشت در حوزه درمان
تکمیل پروژه های بهداشتی و درمانی چندین ساله نیمه تمام 
و محرومیت زدایی از سلامت؛ استراتژی که در دولت سیزدهم 
با جدیت دنبال شد و اکنون ســرعت اتمام پروژه های حوزه 
سلامت مشــهود است؛ مسوولان نیز معتقدند که مردم ثمره 

آن را بزودی خواهند دید...
به گزارش ایســنا، رویکرد دولت سیزدهم در حوزه عمرانی 
ســلامت از ابتدا تاکنون، اتمام و تکمیل پروژه های نیمه تمام 
بهداشتی و درمانی بوده است؛ این موضوع همواره دغدغه ای 
در وزارت بهداشــت بوده؛ چنانچه تعیین تکلیف این پروژه ها 
را در دســتور کار قرار دادند؛ به شکلی که از دو سال گذشته 
تاکنون حدود ۱۶ هزار تخت بیمارستانی فقط در حوزه درمان 

تحویل داده شده است
از طرف دیگر همواره عنوان شــده که اســتراتژی وزارت 
بهداشــت، ارائه تمام خدمات بهداشــتی و درمانی مورد نیاز 
مردم در استان های محل سکونت شان است تا به این ترتیب 
نقل و انتقال بیماران به سایر استان ها کاهش یابد و در همین 
راستا نیز هدف گذاری ویژه ای برای برخی مناطق خاص بویژه 
مناطق محروم و مرزی و همچنین جنوب اســتان تهران که 

محرومیت زیادی در حوزه سلامت دارند،شده است.

اخبار

معاون شهردار تهران خبر داد؛

افتتاح جشنواره »شهر 
شهدا« در پایتخت

معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری 
تهران گفت: جشــنواره آئینی »شهر شهدا« 

هفته بعد در افسریه افتتاح می شود.
به گزارش ایسنا، محمد امین توکلی زاده در 
مورد برنامه های آینده معاونت امور اجتماعی 
و فرهنگی شــهرداری تهــران تصریح کرد: 
اختتامیه قهرمان شهر، جشنواره آئینی شهر 
شهدا، جشــن های نیمه شعبان و استقبال از 
بهار قرآن و طبیعت از برنامه های آتی معاونت 
امــور اجتماعی و فرهنگی شــهرداری تهران 

است. 
معاون شهردار تهران در ادامه با بیان اینکه 
جشنواره آئینی »شهر شهدا« هفته آینده در 
فرهنگســرای خاوران آغاز بــه کار می کند، 
افزود: محل اجرای برنامه  بزرگ »شهر شهدا« 
در افســریه قــرار دارد و هم اکنون در مرحله  

آماده سازی است.
بنابر اعلام سایت شهر، به گفته وی، در این 
جشنواره شــهدایی کارهای فرهنگی جذابی 
تدارک دیده شده و ان شاءالله یک تولید جدید 

در حوزه انقلاب اسلامی است.

وزیر آموزش و پرورش:

دولت سیزدهم بهار تحقق 
سند تحول بنیادین است

وزیر آموزش و پرورش گفت: اجرای ســند 
تحــول بنیادین و توجه بــه اینکه این دولت 
بهار تحقق سند است، بیانیه گام دوم انقلاب 
اسلامی، اجرای سیاســت های کلی نظام در 
آموزش و پــرورش و ماموریت هــای ابلاغی 
رئیس جمهور از جمله راهبردهای مهمی است 

که باید با تاکتیک های مطلوب انجام گیرد.
بــه گــزارش وزارت آموزش و پــرورش، 
رضامراد صحرایی، درآئیــن تودیع و معارفه 
معاون پرورشــی و فرهنگی، معاون آموزش 
ابتدایی و رئیس ســازمان آموزش و پرورش 
اســتثنائی، ضمن گرامیداشت ایام دهه فجر 
انقلاب اســلامی، افــزود: حاصلخیزی آینده 
کشــور وابسته به بذری اســت که اکنون در 

آموزش و پرورش می کارد.
وی اظهارداشت: معلمی یک توفیق الهی و 
فرصتی بی نظیر برای هر انسانی است که در 
تربیت انسانی های دیگر دخیل باشد و البته 

بتواند در آینده یک نسل اثرگذار باشد.
وزیــر آمــوزش و پرورش با تاکیــد بر کار 
جهادی، تصریح کرد: در این دولت، اقدامات 
مهمی در راســتای بهبود وضعیت و ارتقای 
کیفیت آمــوزش و البته با رویکرد تربیتی در 
مدارس کشور صورت گرفته است که نشان از 
توجه جدی دولت به آموزش و پرورش دارد.

وی در ادامه با اشــاره به طرح ها و اقدامات 
معاونت پرورشــی و فرهنگــی، گفت: اجرای 
طرح فراگیر در راستای مدرسه ای شدن سند 
تحول، فعالیت های قابل توجه تشــکل های 
دانش آموزی و فعالیت های ماندگار ســازمان 

دانش آموزی قابل تقدیر است.
صحرایی با تشــریح برنامه هــای راهبردی 
معاونت آموزش ابتدایی، اظهار داشت: اجرای 
نظــام دوری با نــگاه به بهبود ســازماندهی 
معلمــان در مــدارس، اجرای طرح شــهید 
همت در راستای توانمندسازی معلمان دوره 
ابتدایی و طرح شهید محمودوند که در حوزه 

بازماندگان از تحصیل نیز مورد توجه است.
وی با اشــاره به طراح های اجرا شــده در 
حوزه ســازمان آموزش و پرورش استثنائی، 
گفت: اقدام راهبــردی جذب درمانگر، تلاش 
در بهبود وضعیت سنجش نوآموزان، تاسیس 
مراکز جامع توانبخشــی و یا مدارس اوتیسم 
بحث مهمی بوده که در ســازمان آموزش و 

پرورش استثنائی رقم خورده است.
وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به موضوع 
جلســه، اظهار داشــت: انتصابات امروز یک 
تغییر در راســتای اهتمام بیشــتر در امور و 
شــتاب به فعالیت ها صورت گرفته است که 
امیدواریم شــاهد اقدامات مطلوبی در آینده 

نزدیک باشیم.

هشدار رییس انجمن داروسازان 
ایران:

فروش اینترنتی دارو 
به سلامت جامعه آسیب 

می زند
رییس انجمن داروسازان ایران گفت: فروش 
اینترنتــی دارو از طریق فضــای مجازی به 
سلامت مردم آسیب وارد می کند و مخالف آن 
هستیم زیرا به ازای هر سه هزار نفر جمعیت 
یک داروخانه در کشور وجود دارد و دسترسی 

مردم به این مراکز خوب است.
به گزارش ایرنا، شهرام کلانتری روز دوشنبه 
در افتتاحیه ســمینار ســه روزه دارو درمانی 
بیماری های غیرواگیر در هتل المپیک تهران 
افزود: در جلســاتی که با مســئولان درباره 
فروش اینترنتی دارو داشــتیم، آنها را متقاعد 
کردیم که دارو مانند کالاهای دیگر نیســت 

که بتوان آن را از طریق اینترنت عرضه کرد.
وی با ابراز امیدواری به اینکه ساختار درمان 
کشور از مسیر درســتش خارج نشود، تاکید 
کرد: اینکه داروهــای بیماران خاص و صعب 
العلاج درب منزل به دستشان برسد، ضرورت 

دارد.

7
رییس ســازمان پزشــکی قانونی کشور گفت: امســال در دهه مبارک فجر، راه اندازی ۱۰ پروژه ملی و 
اســتانی را خواهیم داشت که به چرخه خدمت رســانی وارد خواهند شد؛ البته ۴ پروژه از این ۱۰ پروژه 

در هفته قوه قضاییه در تیرماه راه اندازی شــدند و مابقی بعد از دهه فجر راه اندازی می شــوند.
عباس مســجدی در گفت وگو با ایسنا، درباره دستاوردهای سازمان  پزشکی قانونی در  دهه فجر گفت: 

در ســال های اخیر اتفاقات خوبی هم در توســعه خدمت رســانی به مردم و هم در توسعه مراکز سازمان 
پزشــکی قانونی رخ داده اســت. در ســال  ۹۹ تا ۱۴۰۰، ۴۹ مرکز به مراکز خدمت رسان ما اضافه شده  
و این مراکز در شــهرهایی بودند  که پزشــکی قانونی نداشــتند و برای این کار هم از دولت، ریالی پول 

نگرفتیم.  

تکمیل پروژه های سازمان پزشکی قانونی در دهه فجر

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
18 بهمن 1402
 شماره  1625

با توجه به نوسان نرخ ارز در چند روز اخیر، 
ممکن است کانال قیمتی نرخ ارز تغییر کرده 
باشــد. به طور کلی جهــش ناگهانی نرخ ارز 
می تواند از کانال انتظــارات تورمی، افزایش 
هزینه های تولید و افزایش هزینه های دولت 

منجر به تورم شود.
بر اســاس مطالعــات، جهش های ارزی در 
ایــران معمولا با یک تاخیــر زمانی منجر به 
جهش تورم می شــوند. این در حالی اســت 
که اگر جهش ارزی با افزایش شــدت تزریق 
نقدینگی همراه نشــود، نمی تواند به تورمی 

ماندگار تبدیل شود.
در روز هــای اخیر نرخ ارز تحت تاثیر اخبار 
سیاسی و مسائل بین المللی با نوسان مواجه 
شده اســت. در این گزارش بررسی شده که 
حتــی اگر تغییــرات نــرخ ارز موقتی نبوده 
و دوام داشــته باشــد، در صورت تداوم روند 
نزولی رشد کل های پولی، نمی تواند به جهش 

تورمی ماندگار منجر شود.
علت اصلی تورم در کوتاه مدت و بلندمدت

بر اســاس ادبیات جریان اصلــی اقتصاد، 
می توان گفت اصلی ترین دلیل شــکل گیری 
تورم در بلندمدت، رشــد نقدینگی است. در 
صورتیکه رشد نقدینگی کاهش یابد، می توان 
انتظار داشــت فشار تورم نیز کمتر شود. این 
درحالیســت که در کوتاه مدت، انتظارات و 
نرخ ارز نقش قابل توجهی در شــکل دهی به 
تورم دارند. آمار ها نشــان می دهد هر جهش 
ارزی در تاریخ ایران، بــا یک تاخر زمانی به 

جهش تورم منجر شده است.

چرا تورم ماندگار می شود؟
نکته قابل توجه این اســت که هر شــوک 
تورمی که به اقتصاد وارد می شــود، تنها در 
صورتــی می تواند به تورم مزمــن یا ماندگار 
تبدیل شود که با رشد شدت تزریق نقدینگی 
همراه شــود. در صورتیکه شوک وارد شده با 
رشد نقدینگی پاسخ داده نشود، به مرور زمان 
اثر شوک از بین خواهد رفت و مسیر تورم به 

روند بلندمدت آن بازمی گردد.
جهــش ارزی و کاهــش رشــد نقدینگی؛ 

سناریوی محتمل در رابطه با تورم چیست؟
بــا توجه به نوســان نــرخ ارز در چند روز 
اخیر، ممکن اســت کانال قیمتــی نرخ ارز 
تغییــر کــرده باشــد. به طــور کلی جهش 
ناگهانی نرخ ارز می توانــد از کانال انتظارات 
تورمی، افزایش هزینه هــای تولید و افزایش 
هزینه های دولت منجر به تورم شــود. از نظر 
برخی کارشناســان جهش ارزی اگر با شدت 
گرفتن رشد نقدینگی همراه باشد، باید انتظار 
داشت کانال تورم بلندمدت نیز صعودی شود. 
به همین دلیل اســت که برخی اقتصاددانان 
راه حل مهار تــورم را در مدیریت نرخ ارز و 
افزایش تدریجی آن بــه همراه کاهش دادن 

رشد نقدینگی می دانند.
ایــن درحالیســت که با توجــه به آخرین 
آمــاری کــه از کل های پولی توســط بانک 
مرکزی منتشــر شده است، مشاهده می شود 
رشد نقطه به نقطه نقدینگی از ۳۴.۱ درصد در 
دی ماه ۱۴۰۱ به ۲۵.۲ درصد در دی ۱۴۰۲ 

کاهش پیدا کرده است.

همچنیــن هســته اصلی تورم ســاز بانک 
مرکزی یا پایه پولی نیز از رشد ۳۸.۲ درصد 
در دی ماه ۱۴۰۱ به رشد ۳۱.۷ درصدی در 
دی ماه سال جاری رســیده است. بر اساس 
چارچــوب نظری علم اقتصاد چنانچه رشــد 
کل هــای پولی مهار شــود می تــوان انتظار 
مهار شــدن نیروی اصلی کــه منجر به تورم 
شده است را داشــت؛ بنابراین انتظار می رود 
چنانچه حتی کانال نــرخ ارز در همین نرخ 
روز هــای اخیر به حرکت خود ادامه دهد، در 
صــورت تداوم روند نزولی در رشــد کل های 
پولی، شوک تورمی ماندگاری زیادی نداشته 

باشد.

این وضعیــت در حالتــی رخ می دهد که 
نوســان ارزی منشــا خارجی داشته باشد و 
رشــد برونزای ارز، تنگنــای منابع بنگاه ها و 
کســری بودجه دولت را تشــدید کند و سر 
از منابع بانکی و اســتقراض از بانک مرکزی 
در بیاورد. به نوعــی آنچه که تعیین می کند 
نوســان ارزی به تورم ماندگار تبدیل شود یا 
خیر، در اختیار دولت است. یا دولت تصمیم 
می گیرد از مخارجش در این شــرایط بکاهد 
و با تســهیلات تکلیفی، به دنبال رونق تولید 
نباشــد، یا اینکه از مخــارج نمی کاهد و به 
منابع بانکی فشــار مــی آورد. در حالت دوم، 

باید منتظر تورم ناشی از نوسان ارزی باشد.

منطقه امن نقدینگی در نوسان ارزی؛

تغییرات دائمی نرخ ارز

معاون پرســتاری وزارت بهداشــت با اشــاره به اینکه از ۲۵ هزار 
ظرفیت اســتخدامی جدید وزارت بهداشت، ۵۰ درصد آن مربوط به 
گروه های پرستاری است، گفت: تلاش آن است که این پرستاران تا 

قبل از پایان سال، در مراکز درمانی بکارگیری شوند.
به گزارش ایســنا، عباس عبادی در نشست خبری که به مناسبت 
دهه فجر در وزارت بهداشــت برگزار شد، پرستاری را از ارکان اصلی 
نظام سلامت خواند و گفت: گروه های پرستاری در بخشهای مختلف 
پیشگیری، درمان و توانبخشی فعالیت دارند و البته به منظور ارتقای 
کیفیت خدمات پرســتاری، تربیت نیروی انسانی، جذب و استخدام 
و همچنین نگهداشــت نیرو از جمله اقداماتی است که بر آن تمرکز 
می شــود.وی به توسعه تحصیلات عالی در کشــور و مراکز آموزش 
عالی پرســتاری اشاره کرد و گفت: تعداد این مراکز از ۳۰ مرکز قبل 
از انقلاب به ۲۱۰ مرکز در ۶۷ دانشــگاه و دانشکده پزشکی رسیده 
است. در ســالهای قبل از انقلاب سالانه کمتر از ۱۰۰۰ نفر پذیرش 
پرستاری داشتیم که این رقم در ســال ۱۴۰۲ فقط در کارشناسی 
پرستاری به ۱۰۵۰۰ نفر رسیده است و در تحصیلات تکمیلی شامل 
۱۳ رشــته کارشناسی ارشد ۱۰۰۰ نفر و در دکترای تخصصی ۱۱۵ 

نفر تربیت خواهند شد.
عبادی ادامه داد: در رشــته های اتاق عمل ، هوشــبری و فوریتها 
نیر حدود ۵هزار نفر مشغول آموزش هستند که مجموعا بالغ بر ۱۶ 
هزار نفر ســالانه در رشــته های مختلف پرستاری تربیت می شوند.

وی بــا بیان اینکه در آموزش و جذب نیروی پرســتاری تا حدودی 
تکالیف و وظایف به درستی در حال انجام است، افزود: با توجه به نرخ 
ســالمندی و نرخ بیماری های مزمن ضروری است در حوزه آموزش 
باکیفیت تاکید کنیم.معاون وزیر بهداشــت همچنین درباره جذب و 
بکارگیری گروه های پرســتاری افزود: گروه های پرســتاری علاوه بر 
بالین، در بخشــهای بهداشت و پیشــگیری هم استفاده قابل توجه 
می شود و مجموعه جذب از پایان سال ۹۸ با آغاز همه گیری کرونا تا 
کنون، ۴۸ درصد از مجوزهای استخدامی به پرستاری اختصاص داده 
شده است که البته نسبت به توسعه تخت های بیمارستانی، این رقم 
نیاز به اصلاح دارد.وی افزود: در مجموع در دولت ســیزدهم در سه 
نوبت جذب گروه های پرستاری را داشتیم که در نوبت اول در سال 
۱۴۰۰ حدود ۱۹ هزار نفر به کارگیری شــدند، همچنین بر اساس 
قانون تبدیل وضعیت ایثارگران که ۶۸ هزار نفر در وزارت بهداشــت 
بکارگیری شدند، بالغ بر ۲۰۵۰۰ نفر از پرستاران بودند. همچنین از 
مجموع ۲۵ هزار ظرفیت استخدامی امسال، پنجاه درصد آن مربوط 
به گروه های پرستاری است که فرآیندهای گزینش و مصاحبه های 
فنی آن در حال اتمام اســت و تلاش است تا قبل از پایان سال همه 

این افراد ب کارگیری شوند.
وی درباره نگهداشــت نیروهای انسانی اظهار کرد: این موضوع از 
دو منظر مورد بررســی قرار گرفت که یکی مسئله معیشت و نظام 
پرداخت است که بیشترین موضوع و دغدغه همکاران ما و گروه های 

صنفی بر این موضوع متمرکز اســت و بخش دیگر نگهداشت نیروها 
مربوط به کرامت انســانی است که این موضوع باید به درستی مورد 
توجه قرار گیرد.معاون پرستاری وزارت بهداشت ادامه داد: در حوزه 
معیشــت بعد از ۱۵ ســال از تصویب قانــون تعرفه گذاری خدمات 
پرســتاری، در دولت ســیزدهم و از ابتدای فروردین ۱۴۰۱ رســما 
تعرفه گذاری خدمات پرســتاری عملیاتی شــده؛ هر چند در شروع 
مشکلاتی را در اجرا داشتیم که عمده آن به زیرساخت ها مربوط بود 
و خوشبختانه به مرور این مشکلات رفع می شود. در برخی از موارد 
نیز همچنان نیاز به ویرایش دارد، وزارت بهداشت این آمادگی را دارد 
که نظام پرداختی را در حوزه تعرفه اصلاحات اصلی تری انجام دهد.

وی افزود: به طور مثال در آغاز اجرایی شــدن پرداخت تعرفه های 
خدمات پرستاری صرفا ۱۷ بسته خدماتی در سال ۱۴۰۱ پیش بینی 
شده بود و خوشبختانه در سال ۱۴۰۲ به ۲۷ خدمت افزایش یافته و 
در حال حاضر پیشنهادی که معاونت پرستاری برای حوزه تعرفه دارد 
۵۰ بســته خدمتی به دبیرخانه شورای عالی بیمه پیشنهاد شده که 
امیدواریم در جلســات فنی و کارشناسی بتوانیم مصوبات را دریافت 
کنیم و بــه این ترتیب هم تعداد و هم تنوع بســته های خدمتی را 
خواهیم داشــت. همچنین با مصوبه ای که اخیرا شورای عالی بیمه 
داشته حدود ۴۶ درصد افزایش تعرفه حوزه علوم پزشکی را داریم که 
شامل علوم پرستاری نیز خواهد شد. مجموعه این اتفاقات می تواند 

در سال ۱۴۰۳ اتفاقات بهتری را رقم بزند.

معاون وزیر بهداشت اعلام کرد؛

ورود پرستاران استخدامی جدید به مراکز درمانی تا قبل از پایان سال

سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی گفت: در ۱۰ ماه گذشته 
حدود ۲۳۹ هزار میلیارد ریال از محکومیت های صادر شده وارد 
»اجرای احکام« شده اســت که در مجموع میزان محکومیت ها 
در مقایســه با مدت مشــابه ســال قبل بیش از ۳ برابر افزایش 

داشته است.
به گزارش ایســنا، محمدعلی اسفنانی در نشست خبری امروز 
ضمن تبریک فرارســیدن ایام دهه فجر، گفــت:  در ابتدای ۱۰  
ماهه اول سال جاری، موجودی پرونده در بخش کالا و خدمات، 
بهداشت، قاچاق کالا و ارز  ۱۳۷۵۰ فقره است  که در مقایسه با 

مدت مشابه سال قبل ۳۹ درصد کاهش داشته است.
وی افزود: در ۱۰ ماهه اول ســال ۱۴۰۲، ورودی پرونده )کالا 
و خدمات، بهداشــت، قاچاق کالا و ارز( ۵۸۵۶۳۸ فقره است  که 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۲ درصد کاهش داشته است. 
همچنین در ۱۰ ماهه اول امسال مختومه پرونده )کالا و خدمات، 
بهداشت، قاچاق کالا و ارز( ۵۷۰۱۵۷ فقره است  که در مقایسه با 

مدت مشابه سال قبل ۶ درصد کاهش داشته است.
سخنگوی ســازمان تعزیرات حکومتی افزود: در ۱۰ ماهه اول 
سال ۱۴۰۲، مانده پرونده )کالا و خدمات، بهداشت، قاچاق کالا 
و ارز( ۲۹۲۳۱ فقره است  که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 

۶۵ درصد افزایش داشته است.  
وی افزود: در این مدت عملکرد شــعب بدوی )کالا و خدمات، 
بهداشــت، قاچاق کالا و ارز( نسبت مختومه به وارده برابر با ۹۷ 
درصد و نســبت مختومه به مجموع وارده و موجودی برابر با ۹۵ 

درصد میباشد.
اســفنانی گفت: در ابتــدای ده ماهه اول ســال جاری، تعداد 
۴۹۷۴۹ فقره پرونده، موجودی واحدهای اجرای احکام است که 
در مقایســه با مدت مشابه ســال قبل ۱۲ درصد کاهش داشته 

اســت. همچنین در ۱۰ ماهه اول سال ۱۴۰۲، تعداد ۳۹۰۴۸۹ 
فقره پرونده وارد واحدهای اجرای احکام شــده که در مقایسه با 

مدت مشابه سال قبل ۵ درصد کاهش داشته است.
وی افزود: در ده ماهه اول ســال ۱۴۰۲، تعداد ۳۷۹۱۱۰ فقره 
پرونده در واحدهای اجرای احکام مختومه شــده که در مقایسه 
با مدت مشــابه سال قبل ۸ درصد کاهش یافته است. همچنین 
در ده ماهــه اول ســال ۱۴۰۲، تعداد ۶۱۱۲۸ فقــره پرونده در 
واحدهای اجرای احکام مانده میباشــد که در مقایســه با مدت 

مشابه سال قبل ۱۲ درصد افزایش داشته است.
ســخنگوی ســازمان تعزیرات حکومتی افــزود: در این مدت 
عملکرد واحدهای اجرای احکام )کالا و خدمات، بهداشت، قاچاق 
کالا و ارز( نســبت مختومه به وارده برابر با ۹۷ درصد و نســبت 
مختومه به مجموع وارده و موجودی برابر با ۸۶ درصد می باشد.

اســفنانی تاکید کرد:  در این مدت حــدود ۲۳۹ هزار میلیارد 
ریال از محکومیت های صادر شــده وارد اجرای احکام شده است 
که در مجموع میزان محکومیت ها در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل بیش از ۳ برابر افزایش داشــته است. در این مدت در بخش 
کالا و خدمات بیش از ۱۸ هزار میلیارد ریال، در بخش بهداشت 
بیش از ۱ هزار میلیــارد ریال و در بخش قاچاق کالا و ارز بیش 
از ۳۵ هــزار میلیارد ریال و در مجموع بیش از ۵۵ هزار میلیارد 
ریال از محکومیتهای صادره وصول گردیده است که در مقایسه با 

مدت مشابه سال قبل ۱۰۳ درصد افزایش داشته است.
وی در ادامه در خصوص اضافه دریافتی پزشــکان  در قسمت 
زیبایی و پیکرتراشــی گفت: پزشکان محترم در این زمینه مبالغ 
تعیینــی را رعایت  نکردند و)مبالغ زیرمیــزی( یعنی اخذ وجه 
اضافه بــر تعرفه را از بیماران گرفتند کــه به صورت پول نقد و 
ســکه و ارز و دلار و واریز به حساب اشــخاص ثالث بوده است. 

بــا پیگیری که صورت گرفت از ابتدای مهرماه ۱۴۰۰ با شــروع 
دولــت جدیــد این کار را  پیگیری کردیــم  و در  ایام ۱۰ ماهه 
گذشــته یعنی تا پایان دی ماه امســال ۴۵۹ فقره پرونده با ۱۷ 
میلیارد و ۳۸۱ میلیون ریال مختومه شــده اســت و متخلفان با 
توجه به میزان مجازات اولیه ای که قانون مشخص کرده و مصوبه 
سران قوا مجموعا به پرداخت ۱۴۴ میلیارد و ۳۳۷ میلیون ریال 

محکوم شدند.
سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی گفت: به ما گزارش شده 
که در پمپ بنزین ها و عرضه جایگاه های  سوخت، فروش اجباری 
تسهیل گر سوخت به مردم را دارند و  فردی که برای بنزین زدن 
مراجعه می کند را مجبور می کنند باید از کالاهای تســهیل گر 
ســوخت بخرد و این تخلف مهمی بنام فروش اجباری اســت و 

تذکرات لازم  را به عزیزان جایگاه سوخت دادیم.  
وی دربــاره تخلفات خودروســازها گفت: کلیه شــرکت های 
خودرویی که تخلف گرانفروشــی داشته باشند علاوه بر مجازات 
نقدی،  اســترداد وجوه نسبت به مردم را دارند.  همانطور که در 
بحث تخلفات پزشکان گفتم  باید اموال مسترد شود. حتما احکام 
صادره در تعزیــرات قابلیت اجرا دارد و اجرای آن مطابق اجرای 
احکام دادگاه اســت و ممکن است توقیف اموال محکوم علیه را 

داشته باشد.
ســخنگوی ســازمان تعزیرات حکومتی در پاســخ به سوالی 
مبنی بر تخلف دپو خودرو توســط ایران خودرو و عدم تحویل به 
متقاضیان گفت: در اســتان های بابل، کرمانشاه، خراسان شمالی 
و خراســان رضوی بیش از ۱۰ هزار خودرو دپو شــده بود که با 
موضوع تخلف امتناع کالا به مردم مجبور به عرضه کردیم و این 
روند ادامه دارد و این شــرکت خودروســاز مکلف است تا پایان 

تابستان سال آینده خودروها را به مردم تحویل دهد.

سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی :

»عجله دارم« تاکسی های اینترنتی تخلف است



خبر
بازیکن سابق تیم ملی فوتبال: 

تیم قطر زورش به تیم ایران نمی رسد
بازیکن ســابق تیم ملی فوتبال گفت: به نظرم تیم ملی قطر 
زورش به ما نمی رســد و قطعا برنده می شویم و به فینال راه 

می یابیم.
اســماعیل حلالی بازیکن ســابق تیم ملــی فوتبال درباره 
وضعیت تیم ملی فوتبال در آســتانه بازی با تیم قطر در جام 
ملت های آسیا اظهار کرد:  بازیکنان به لحاظ فنی و انگیزشی 
بــازی خوبی برابر ژاپن انجام دادند و روحیه شــان با این برد  
بالا رفته اســت. مشــکل اصلی را از پیش رو برداشتیم و یک 
مقدار جدیت و تلاش کنیم راحت قهرمان می شویم به شرطی 

که همین تمرکز را تا آخر مسابقات داشته باشیم.
حلالی دربــاره اینکه تیم قطر از امتیــاز میزبانی برخوردار 
اســت و این موضوع نگرانی به وجود نمــی آورد، گفت: حالا 
این مســائل را باید کنار بگذاریم و در زمین مسابقه باید بازی 
مان را انجام بدهیم و انگیزه مان با وجود این حواشــی بیشتر 

هم می شود.
او دربــاره اینکه تیم ملی فوتبال از ابتدای مســابقات جام 
ملت های آســیا فراز و نشــیب داشته اســت و این نگرانی به 
وجود نمی آورد، گفت: امیدوارم این فراز و نشــیب را نداشته 
باشــیم که به ما آســیب می زند. ما همین روند خوب را باید 
ادامه بدهیم و بازیکنان انگیزه بیشتری در بازی با قطر دارند 

و امیدوارم این بازی را ببریم و به فینال برسیم.
بازیکن ســابق تیم ملی فوتبال درباره اینکه تصور می کرد 
که بتوانیم تیم ژاپن را بعد از ۱۸ سال شکست بدهیم، گفت: 
بله، من خیلی امیدوار به بازیکنان و تیم بودم و همیشــه هم 
می گفتــم و به طور حتم این توانمنــدی را داریم که قهرمان 

جام ملت های آسیا شویم.
حلالی دربــاره اینکه بازیکنان تیم ملی  در نبود طارمی در 
بازی با ژاپن توانســتند به خوبی بازی کنند، بیان کرد: همه 
بازیکنان توانستند وظیفه خود را به نحو احسن انجام بدهند 
و مــن فکر می کنم که حتی ما می توانیم به ترکیب تیم برنده  
دست نزنیم و با همین ریتم بازی کنیم و از طارمی به عنوان 

بازیکن تعویضی بهره ببریم.

اخبار

آشنایی با داور بازی 
قطر - ایران

با اعلام کنفدراســیون فوتبال آســیا، 
داور دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و 
قطر در نیمه نهایی جام ملت های آســیا 

مشخص شد.
تیم هــای فوتبال  ایســنا،  به گزارش 
 ۱۸:۳۰ ســاعت  از  قطــر  و  ایــران 
نیمه  چهارشنبه هفته جاری در مرحله 
نهایــی جام ملت های آســیا ۲۰۲۳ به 

مصاف هم می روند.
طبــق اعــلام کنفدراســیون فوتبال 
آسیا، احمد العلی از کویت این مسابقه 
را ســوت خواهد زد. عبدالهادی العنزی 
)کویــت( و محمد زیرول بن خلیل تان 
)مالــزی( در امر قضــاوت وی را یاری 

می کنند.

بازیکنان قطر: 

آماده شکست ایران و 
قهرمانی هستیم

بازیکنــان تیم ملی فوتبال قطر تاکید 
ایران  کردند که تنها به شکســت دادن 

و تکرار عنوان قهرمانی فکر می کنند.
به گزارش ایســنا، تیم ملــی فوتبال 
قطر در نیمه نهایی جام ملت های آســیا 

به مصاف تیم ملی ایران خواهد رفت.
به نوشــته روزنامه الوطن اســماعیل 
تاثیرگــذار قطر، قبل  بازیکن  محمــد، 
از این بازی گفــت: بازیکنان در نهایت 
تمرکزشــان قرار دارند و بــه هم قول 
و  فینالیست شــدن  بــرای  که  داده ایم 
کســب دوباره عنــوان قهرمانی نهایت 

تلاشمان را به کار بگیریم.
او ادامه داد: مــا این توانایی را داریم 
که ایران را شکست دهیم و به هدفمان 
که کســب عنوان قهرمانی است دست 

کنیم. پیدا 
احمد علاءالدیــن، دیگر بازیکن قطر، 
هــم درباره بازی با ایــران گفت: اینکه 
همــه از قطر انتظــار قهرمانــی دارند 
طبیعی اســت چــون ما میزبــان این 
رقابت بزرگیم البته باید بگویم که هیچ 
فشــار را تحمل نمی کنیم بلکه برعکس 
فضای تیم بسیار مثبت است. همه قبل 
از بازی با ایران یک قلب شــده  و آماده 

این بازی حساس ایم.
احمد فتحی، دیگــر بازیکن قطر، هم 
گفت: ما از نظــر بدنی و روحی قبل از 
بازی با ایران در شــرایط خوبی به سر 
می بریم و آماده این بازی هســتیم. به 
نظــرم تماشــاگران برگ برنــده ما در 
این بازی اند و مثــل دیدارهای قبل به 

ایران نیاز داریم. حمایت شان برابر 
عبدالعزیــز حاتــم، هافبــک باتجربه 
بازی  بدون شــک  قطری ها، هم گفت: 
بازی  قوی ترین  و  ایــران ســخت ترین 
ماســت؛ چرا که ایران از شــانس های 
اصلی قهرمانی است. بازی برای دو تیم 
آسان نخواهد بود و به همین خاطر نیاز 
به تمرکز بســیار بالاست و مثل همیشه 

به حمایت هوادارانمان نیاز داریم.
ـ

گلر ذوب آهن به ملوان 
پیوست

حبیــب فرعباســی با عقد قــرارداد 
رسمی به تیم فوتبال ملوان پیوست.

فرعباسی،  ایســنا،حبیب   گزارش  به 
دروازه بــان ذوب آهن اصفهــان با عقد 
قراردادی رســمی به عنــوان بازیکن - 

بندرانزلی پیوست. به ملوان  سرباز 
فرعباسی ۲۶ ســاله سابقه حضور در 
تیم های نفت مسجدســلیمان و تراکتور 

تبریز را نیز در کارنامه دارد.

ستاره آرژانتینی به فولاد 
پیوست

آرژانتینی- سوری  باتجربه  ستاره 
با عقد قــرارداد رســمی به فولاد 

پیوست. خوزستان 
تهاجمی  هافبک  حصــار  ابراهیم 
دوملیتــی کــه تجربیــات زیادی 
در فوتبــال آرژانتیــن دارد و چند 
ماهی اســت به عضویــت تیم ملی 
ســوریه در آمده، بعد از تایید فنی 
از ســوی ایگناسیو مارتینز و توافق 
با مدیریت باشــگاه قراردادی ۱.۵ 
ســاله را با فولاد خوزستان به امضا 

رساند.
بازیکن  ایــن  ایســنا،  به گزارش 
۳۰ ســاله در جام ملت های آســیا 
در چهار مســابقه برای ســوریه به 
و  میــدان رفت  به  کامــل  صورت 
مقابــل تیم ملی ایــران هم ۱۲۰ 
دقیقــه در ترکیــب قرمزپوشــان 
ســوری حضور داشــت، در مصاف 
ســوریه و هند پاس گل تیمش را 

به عمر خریبین داده بود.
ابراهیــم حصار که بعــد از جام 
ملت های آســیا به آرژانتین ســفر 
کــرده بود، طــی روزهــای آینده 
به تهــران می آید و بــا حضور در 
قرمزپوشــان  با  را  کارش  تمرینات 

خوزستان شروع خواهد کرد.

تیم ملی فوتبال ایران در مرحله نیمه نهایی 
جام ملت های آسیا باید مقابل تیم ملی فوتبال 
قطر به میدان برود که با مربی اسپانیایی خود 

در اندیشه تکرار قهرمانی است.
بــه گزارش ایرنــا، تیم ملی فوتبــال ایران 
در مرحلــه نیمه نهایی جام ملت های آســیا، 
چهارشــنبه از ســاعت ۱۸:۳۰ دقیقــه در 
ورزشگاه الثمامه مقابل تیم ملی فوتبال قطر 

قرار می گیرد.
عنابی ها مدافع عنوان قهرمانی جام ملت های 
آسیا، در سال ۱۹۷۰ به صورت رسمی به فیفا 
پیوســت و اولین بازی رســمی این تیم در 
همین سال مقابل بحرین برگزار گردید که با 
برتری ۲ بر یک بحرین همراه شد. عنابی ها به 
تدریج با ســرمایه گذاری روی فوتبال و ایجاد 
زیرساخت های مناسب، پیشرفت چشم گیری 
داشتند و در حال حاضر بیشتر بازیکنان آن ها 

را افراد غیر بومی تشکیل می دهند.
ســرمایه گذاری بالا و ایجاد زیرساخت های 
مناسب باعث شد، قطر بتواند پیشرفت خوبی 
داشته باشد. نکته جالب لیست تیم ملی قطر 
در این رقابت ها این بود که تمام بازیکنانش در 
لیگ ستارگان قطر توپ می زنند و یکی از سه 
تیمی است که لژیونری در لیست خود ندارد.

 A تیم ملی قطر میزبان این رقابت ها در گروه
با کسب امتیازات کامل بالاتر از تاجیکستان، 
چیــن و لبنان بــه عنوان صدرنشــین راهی 
مرحله حذفی شد. شــاگردان ماکز لوپز جام 
را برتری ۳ بر صفر مقابل لبنان آغاز کردند و 
در ادامه با یک گل تیم تاجیکستان را مغلوب 
کردنــد. عنابی ها در نهایت بــا برتری یک بر 
صفر مقابــل چین راهی مرحله یک هشــتم 

نهایی شدند.

مدافع عنــوان قهرمانی در ایــن مرحله با 
برتی ۲ بر یک مقابل فلســطین راهی مرحله 
یک چهارم نهایی شــد و به لطــف بی دقتی 
ازبک هــا در ضربــات پنالتــی، خــود را به 
نیمه نهایی رســاندند تا در این مرحله حریف 

تیم ملی کشورمان شوند.
افتخارات

تیم ملــی قطر تاکنــون ۱۰ بــار در جام 
ملت های آســیا حضور داشــته و تنها افتخار 
این تیم مربوط به دوره گذشته این رقابت ها 
و قهرمانی در ســال ۲۰۱۹ در کشور امارات 
است. این تیم تنها یک بار موفق به حضور در 

جام جهانی به لطف میزبانی در ســال ۲۰۲۲ 
شده و اکنون در رتبه ۵۸ فیفا قرار دارد.

سرمربی
هدایت تیم ملی فوتبال قطر بر عهده ماکز 
لوپز ۶۲ ساله اسپانیایی است که چندی پیش 
جایگزین کارلوس کی روش شــد. لوپز سابقه 
اســپانیا، سنت  اســپانیول  تیم های  هدایت 
ترویدنــس و الوکره قطــر را در کارنامه خود 

دارد.
بهترین بازیکنان

همان طور که گفته شد بسیاری از بازیکنان 
قطر بومی نیستند. حسن الهیدوس کاپیتان 

این تیــم با ۱۸۱ بازی رکــوردار تعداد بازی 
در قطر اســت و معز علی مهاجم این تیم نیز 
با ۵۱ گل، بهترین گلزن ملی آنها محســوب 
می شود.از دیگر ستارگان این تیم نیز می توان 
به اکرم عفیف اشــاره کرد که موفق شــد در 
ســال ۲۰۱۹ به عنوان بهترین بازیکن آسیا 
انتخاب شــود. این بازیکن ۲۷ ساله با ۴ گل 
و ۲ پاس گل ســتاره میزبــان تا به اینجا کار 
در این رقابت ها بوده اســت. لــوکاس مندز 
و پــدرو میگل نیز در خــط دفاعی این تیم، 
بازیکنان کلیــدی عنابی ها در جام ملت های 

آسیا محسوب می شوند.

نهایی؛ یمه ن باقطرحریفتیمملیدر شنایی آ
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فرصت طلایی طارمی برای شکستن 
سد نیمه نهایی

سایت کنفدراســیون فوتبال آسیا به نکاتی درباره دیدار تیم های ملی ایران و 
قطر پرداخت.

به گزارش ایسنا، تنها چهار تیم در تلاش برای کسب عنوان قهرمانی هجدهمین 
دوره جام ملت های آسیا باقی مانده اند. کره که دو بار قهرمان شده است، به دنبال 
اولین قهرمانی خود از سال ۱۹۶۰ است. ایران نیز به دنبال چهارمین عنوانش در 

مجموع و اولین قهرمانی اش پس از سال ۱۹۷۶ است.
در ادامه مهم ترین نــکات دیدار ایران و قطر در دور نیمه نهایی جام ملت های 

آسیا را از دید سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا را مرور می کنیم.
آیا ایران بالاخره از سد نیمه نهایی عبور خواهد کرد؟

بیش از ۴۷ سال از قهرمانی ایران در جام ملـت های آسیا می گذرد. ایران سال 
۱۹۷۶ پس از شکست یک بر صفر کویت در فینال تهران برای سومین بار متوالی 
عنــوان قهرمانی را از آن خود کــرد. در آن زمان تیم ملی ایران قدرت غیر قابل 

انکار قاره کهن بود ولی از آن زمان دیگر نتوانسته است به فینال دیگری برسد.
ایرانی ها شش بار در نیمه نهایی جام ملت های آسیا شکست خورده اند که سه 
باختشان در ضربات پنالتی بوده است و آخرین شکست نیز در دوره قبل یعنی در 
سال ۲۰۱۹ برابر ژاپن در امارات رخ داد. ایران پس از نمایش درخشان نیمه دوم 

بازی مقابل ژاپن دوباره به یک نیمه نهایی دیگر رسیده است.
در این مرحله شاگردان امیر قلعه نویی به مصاف مدافع عنوان قهرمانی می روند 
تا به انتظار طولانی برای رســیدن به فینال پایان دهند. ایران در شــش دیدار 
گذشــته اش مقابل قطر در همه رقابت ها پیروز شده است؛ از جمله برد چهار بر 

صفر در اکتبر سال گذشته.
ایران چگونه عفیف را متوقف خواهد کرد؟

رکورد ۹ گل در ســال ۲۰۱۹ قطر باعث شــد که المعــز علی عناوین فردی 
بسیاری را به خود اختصاص دهد اما تردیدی وجود ندارد که ستاره سال ۲۰۲۳ 
تیم ملی قطر تاکنون چه کسی بوده است: اکرم عفیف که دوره قبل ۱۰ پاس گل 
داد و نمایش درخشانش زیر سایه المعز علی قرار گرفت، در این دوره ستاره اصلی 
قطری ها بوده است.مهاجم تیم السد چهار بار در این رقابت ها دروازه حریفان را باز 
کرده و دو پاس گل نیز داده و ۱۳ موقعیت گل برای حریفانش ایجاد کرده است 

که از این حیث بعد از  لی کانگ این از کره در رده دوم است.
قلعه نویی، ســرمربی تیم ملی ایران، باید به دنبال متوقف کردن ســتاره تیم 
ملی قطر باشد و سعید عزت اللهی، هافبک دفاعی تیم ملی، بازیکنی کلیدی در 
مهار عفیف خواهد بود. تیم ملی عملکرد تحسین برانگیزی در خنثی نگه داشتن 
بازیکنان خلاق ژاپن، به ویژه تاکفوسا کوبو، در یک چهارم نهایی داشت و حالا با 

وجود عفیف، کار در نیمه نهایی به همان اندازه دیدار با ژاپن سخت خواهد بود.
طارمی به دنبال جبران فرصت از دست رفته

ایران بدون مهدی طارمی، گلزن اصلی اش، باز هم موفق ظاهر شد و ژاپن را در 
مرحله یک چهارم نهایی شکست دهد که مطمئناً اعتمادبه نفس ملی پوشان را بالا 
خواهد برد. این مهاجم پس از گذراندن محرومیتش قرار است به ترکیب اصلی 

ایران برای رویارویی مقابل قطر بازگردد.

 یــک مربی فوتبال گفــت: نمی خواهم به انتخاب 
سهراب بختیاری زاده به عنوان سرمربی نفت آبادان 
بدبین باشم اما فکر می کنم او تجربه کافی در حیطه 
مربیگــری به ویژه در لیگ برتر را ندارد و نمی تواند 

کمک کننده خوب و ناجی صنعت نفت باشد.
ایســنا،  با  عبدالرضــا شــاه غریب در گفت وگــو 
اظهارکرد: عدم برنامه ریزی صحیح از سوی مدیران 
باشــگاه صنعت نفت آبادان متأسفانه چالش هایی را 
برای این تیم به وجود آورده است و حتی خودشان 

سردرگم هستند و نمی دانند چاره کار کجا است.
وی بــا بیان این کــه تعلل هایی کــه در انتخاب 
ســرمربی بعد از اســتعفای عبدالله ویســی صورت 
گرفــت، باعث ایجاد مشــکلاتی بــرای نفت آبادان 
شد، ادامه داد: این تغییرات مکرر برای صنعت نفت 
آبــادان مضر خواهد بود و می تواند تأثیر منفی روی 
فوتبال این تیم بگذارد. متأســفم که شرایط در این 
فصل به صورتی شــد که صنعت نفت هنوز نتوانسته 
یک گزینه خــوب برای ســرمربیگری تیم انتخاب 
کند. به این که چه کســی اکنون سرمربی این تیم 
اســت یا اینکه قبلًا چه گزینه هایــی مدنظر بودند، 
کاری ندارم، فقط به نظر من پیش از لیگ مسئولان 
بایــد به این فکر می کردند کــه آیا حتماً می توانند 
با عبدالله ویســی ادامه دهند یا همــان ابتدا گزینه 
دیگری را انتخــاب می کردند، نه اینکه بعد از رفتن 
ویسی به دنبال گزینه ای چون شفر بروند و بعد هم 
بدون این کــه از مراجع ذیصلاح اســتعلام لازم را 
بگیرند، با این مربی برای همکاری به توافق برســند 
و بعد هم به آن ها اعلام شــود که نمی توانند با این 
مربی قرارداد منعقــد کنند. بعد هم کار به کمالوند 
سپرده شد که همان طور که می دانید او بعد از ۴، 
۵ روز رفت؛ انتخاب هایی که فقط زمان را از صنعت 

نفت آبادان گرفت.
این پیشکسوت فوتبال خاطر نشان کرد: متأسفانه 
عــدم برنامه ریزی و عدم مدیریــت و نیز تجربه کم 
در مدیران باشــگاه صنعت نفت آبادان منجر به رقم 

خوردن چنین اتفاقاتی شــده است. این که چرا این 
همه تعلل در انتخاب ســرمربی صورت گرفت، این 
هم بــه عدم کارآمدی مدیــران صنعت نفت آبادان 
برمی گــردد که تجزیه و تحلیــل لازم را در انتخاب 

نداشتند. سرمربی 
وی ادامه داد: متأســفانه در فوتبال صنعت نفت و 
حتی ســایر تیم ها، این دلال ها هستند که تصمیم 
می گیرند چه کســی را بیاورند و چه کســی نیاید 
و مدیــران هم تابع همین دلال ها هســتند. این که 
کمالوند آمد و بعد از چند روز رفت، نشــان می دهد 
که مطمئناً متوجه شــده اســت نفــت را نمی تواند 
بــه جایی برســاند. حتی من فکــر می کنم با توجه 
به شــرایطی که درون تیم و بیــن بازیکنان صنعت 
نفت آبادان است، چنددستگی در تیم وجود دارد و 
حتی مدیران قادر به رفع آن نیستند و همین باعث 
می شــود مربی مثل کمالوند بیایــد و بعد از زمان 

کوتاهی برود. 

وی درباره انتخاب سهراب بختیاری زاده نیز گفت: 
من نمی خواهم به این انتخاب بدبین باشــم اما من 
فکــر می کنم بختیاری زاده تجربــه کافی در حیطه 
مربیگری به ویژه در لیــگ برتر را ندارد و به نظرم 
او نمی تواند کمک کننده خوب و ناجی صنعت نفت 
باشــد هر چند که باید این انتخاب را به زمان سپرد 
تا ببینیــم برنامه های او برای صنعــت نفت آبادان 

چیست.
شاه غریب تأکید کرد: من فکر می کنم تا وقتی که 
وضعیت مالی و اقتصادی صنعت نفت آبادان درست 
نشــود و در این زمینه افق و چشــم اندازی ترسیم 
نشــود، این تیم در نیم فصل دوم نیز شرایط خیلی 
سختی را تجربه خواهد کرد. موضوعی که خوشایند 
علاقه منــدان به این تیم نیســت. برای صنعت نفت 
آرزوی موفقیت دارم اما کشــتی صنعت نفت عمیقاً 
ســوراخ اســت و این تیم در بحران خاصی به ویژه 

بحران مدیریتی به سر می برد.

یکمربی:
شد یاریزادهنمیتواندناجینفتبا سهراببخت

عکس روز...

پارک شهردرکیش
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